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جانشین فرماند انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری کلاهبرداران میلیاردی 

با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی؛

اختتامیه جشنواره ملی مطبوعات دینی
 در قم برگزار می شود

جانشین فرماند انتظامی استان از دستگیری 3 کلاهبردار 
سابقه دار به اتهام تاسیس شرکت کاغذی و کلاهبرداری از 
100 نفر از شهروندان به ارزش 100 میلیارد ریال در این 
رابطه خبر داد.   سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در 

پی شکایت 100 نفر از شهروندان مبنی بر اینکه در یک 
شرکت بسته بندی مواد غذایی و عرقیجات در مجموع به 
میزان 100میلیارد ریال سرمایه گذاری و مقرر شده ماهیانه 
بین 10 تا 17 درصد سود مشارکت دریافت کنند اما 3 نفر 
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فرماندار قم  :

فضای سبز و کاربری های خدماتی 
جایگزین ریل های متروکه می شود

1

8
یادداشتی به قلم عباس جعفری کارشناس برنامه ریزی محیط زیست؛

پدیده جزیره گرمایی در قم؛ خطرات و آسیب ها

فرماندار قم با اشاره به اجرایی شدن جمع آوری ریل های متروکه 
گفت:  جمکران،  ایستگاه  تا  راه آهن  مرکزی  ایستگاه  حدفاصل 
و  قرار خواهد گرفت  اختیار شهرداری  در  زمین های احصا شده 
بعد از تفکیک، فضای سبز و دیگر کاربری های خدماتی برای آن 

تعریف شده و در اختیار مردم قرار خواهد گرفت. عباس ذاکریان با 
اشاره به اینکه در سال های گذشته مقداری از ریل های درون شهر 
به صورت متروکه درآمده و بیش از ۱۰ سال هیچ قطاری از آن ها 
عبور نکرده است، اظهار کرد: یکی از مطالبات دیرینه مردم قم، 

 کلاهبرداری از 100شهروندقمی با تاسیس شرکت کاغذی

  

 ایمان / رضا ملکی ؛حکایت فوتسال قم حکایت خنده داری است سناریوی 
نوشته شده برای تیم فوتسال فردوس قم درسه ماه گذشته روبه اتمام است 
وپایان این سناریو نابودی فوتسال قم وحذف نام تیم فردوس را از مسابقات 
ذهن  در  که  بسیاری  چراهای  به  پاسخ  میکند  حکایت  فوتسال  برتر  لیگ 
راه  پایان  به  ندارد.  درمانی  دیگر  بسته  نقش  قم  فوتسال  واقعی  دوستداران 
از  نگرفتند.  خود  به  واقعیت  رنگ  هیچکدام  وعیدها  و  وعده  و  ایم  رسیده 
مصاحبه ها مدیرعامل مستعفی گرفته تا درد دلهای مالک باشگاه هیچکدام 

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: دسترسی مردم این استان به 
از شبکه های منسجم و گسترده  با بهره گیری  نیازشان  کالاهای اساسی مورد 
توزیع تسهیل می شود.  محمد رضا حاجی رضا  در گفت و گویی اظهارداشت 
:درحوزه تنظیم بازار، مسئولیت تامین وتوزیع کالاهای اساسی برعهده سازمان 
برای  را  خود  ظرفیت های  همه  خصوص  این  در  و  دارد  قرار  کشاورزی  جهاد 
گرفته ایم.  کار  به  نظرشان  مورد  اقلام  به  مردم  دسترسی  شدن  هرچه آسان تر 
وی افزود: در حوزه تامین کالاهای اساسی هم برای بخش خانوار و هم صنف و 

پایان تراژدی غم انگیز فوتسال قم؛
وضعیت تیم فردوس ونابودی فوتسال قم!

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 
شبکه های منسجم توزیع کالاهای اساسی ایجاد می شود
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پدیده جزیره گرمایی در 
قم؛ خطرات و آسیب ها 

ایران  مرکز  در  شهرنشینی  اخیر  های  دهه  طی 
رونق زیادی داشته است که شهر قم بدلیل مهاجرت 

داخلی روستاییان و مهمتر از آن، مهاجرت از استان های دیگر و خارج از کشور با 
یک رشد عجیبی در شهر نشینی و تراکم جمعیت و ساخت و ساز مواجه شد. از نظر 
جمعیت شهر قم به عنوان هفتمین شهر پرجمعیت ایران شناخته می شود و تراکم 
جمعیت ۳/۷ نفر بر کیلومتر مربع را در مساحتی به طول ۲۸۵ کیلومتر مربع دارا 

است و در رتبه چهارم کشور پس از تهران، رشت و کرج قرار دارد.
 همین امر سبب گردید تا اقلیم شهری قم تحت تأثیر مسایل مختلف قرار گیرد 
و وضعیت اکولوژی شهری بخصوص با تخریب و تغییر کاربری باغهای شهری آن 
تا حد زیادی دست خوش تغییر و تقلیل قرار گیرد که یکـی از مهمترین پیامـدها 
آن افـزایش دما و بروز پدیده جزیره گرمایی است که بدلیل افزایش گرمای شبانه 
در ساختمانها، وابسته به مواد سطحی و تبخیر و تعرق در مناطق شهری که عموما 
ناشی از آسفالتی است که در مناطق شهری استفاده می شود و فقدان فضای سبز 

در پیاده رو ها و نبود سایه این پدیده در شهرها تشدید می شود. 
استفاده از کانون های ضد حرارتی یا فضای سبز می تواند با کاهش نسبی درجه 
حرارت، تاثیر منفی جزایر حرارتی را تا حدودی جبران کند. خوشبختانه شهرداری 
قم در این زمینه عملکرد فوق العاده ای داشته است، اما توسعه شهری در برخی 
نقاط و عدم توجه به جانمایی فضای سبز کنار پیاده رو ها بخصوص در مسیرهای 
فرعی یکی از چالش های مهم شهر قم می باشد. در برخی از مناطق مشاهده می 
شود حتی تاج ساختمان از محدوده پیاده رو هم  عبور کرده است، توجه به این 
نکته که افزایش یک درجه دمای هوا می تواند مصرف انرژی توسط سیستم های 
تهویه هوا را تا ۲۰ درصد افزایش دهد، درک اهمیت تاثیر قابل توجه بافت گیاهی 

در مصرف انرژی شهر را ساده تر می کند. 
از طرفی با توجه به اینکه باد در طول روز بر گرمای شهری به صورت وزش افقی 
در لایه های سطحی شهری تاثیر می گذارد، چنانچه شهر دارای ناهمواری و پستی 
و بلندی قابـل ملاحظه ای باشد، به کمک مراکز حرارتی تشکیل شده، سبب 
چرخش آلودگی در بین ساختمانها می شـود و اسـتحکام جزیره گرمایی تشکیل 
شده را دوام می بخشد. سقفها و خیابانها در شهرها با جذب گرمای گسیل شده 
از خورشید، دمای منطقه مسکونی را تا حدود ۲ تا ۱۵ درجه سانتیگراد افزایش 
می دهند که پدیده جزیره گرمایی را تشدید می کند، لذا توجه عمومی و فرهنگ 
سازی جهت ساخت ساختمانهای سبز که این روزها مورد توجه مدیران قم قرار 

گرفته است الویت مهمی در طرح های توسعه جدید شهری دارد.
 فقط نمای ساختمانها می تواند ۲۰ الی ۵۰ درجه سانتی گراد محدوده 
مجاور خود را نسبت به محیط گرمتر کند، همچنین عدم وجود پوشش سبز 
کافی، حرارت با منشا انسانی و آلودگی هوا ناشی از سیستم حمل و نقل 
شهری و صنایع، سبب افزایش دمای غیرعادی شهر نسبت به فضای اطراف 

آن می شود.
 گرچه رشد لجام گسیخته و پرشتاب شهره قم در دهه های اخیر موجب شد 
که فرصت کافی جهت تنظیم و ساماندهی بافت و فراهم سازی زیرساختها و 
امکانات کمی و کیفی قابل قبول مورد نیاز جمعیت آنطور که باید و شاید فراهم 
نشود و هزینه اصلاح اگر امکان و مقدور باشد به مراتب بالاتر از اجرای اولیه آن در 
پروژه های توسعه شهری است، حال ضروری هست با توجه به کمبود منابع آبی 
استان قم و رشد مصرف انرژی، علاوه بر راهکارهای تامین انرژی و کنترل مصرف 
خانوارها توجه ویژه ای به انجام مطالعات و حمایت از پروژه های کنترل و مدیریت 
پدیده جزیره گرمایی شود. مطمئنا گرمتر شدن شهر موجب مصرف بیشتر انرژی 

و افرایش هزینه های مالی برای شهروندان نیز می شود.
 از طرف دیگر عدم وزش باد و ساکن ماندن هوای موجود باعث تثبیت گازهای 
آلاینده در فضای شهر شده و موجب بروز خطراتی برای سلامت افراد می شود. 
افزایش میزان حملات قلبی، مشکلات تنفسی، مشکلات روحی و روانی ناشی از 
گرمای زیاد و ورود ریزگردها ازجمله مهمترین خطراتی است که می تواند سلامت 

شهروندان قمی را تهدید کند.
کارشناس برنامه ریزی محیط زیست
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شهرداری قم 
در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق حراج به متقاضیان 

واجد شرایط اقدام نماید. 

نشانی به  قم  شهرداری  گران  مناقصه  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   ۱-متقاضیان 
 peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ ۵۰۰/۰۰۰ )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه 

خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
۲-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت ۱- ضمانت نامه بانکی ۲- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده ۳- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن 

انجام کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR ۰۷ – ۰6۱۰ – ۰۰۰۰ – ۰۰۱۰ – ۰۳۰۰ – 4۳۰۰ – ۵4( :شهرداری قم )۳-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  پنج شنبه  مورخ   04/16/  1401 لغایت روز شنبه  مورخ  1401/04/25 

تاساعت 13:00
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  پنج شنبه  مورخ 1401/04/16  لغایت  روز  چهار شنبه  مورخ 1401/04/29 

تاساعت 13:00
۵-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . 

امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره ۳6۱۰44۸۲ – ۰۲۵ و سوالات 
عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن ۳6۱۰4۳۳۵- ۰۲۵ 

تماس حاصل فرمایند.
۷-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، 

طبقه ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت ۷:۳۰ الی 

۱۳:۰۰و روزهای پنج شنبه ساعت ۱۳:۰۰ است.

آگهی حراج عمومی)نوبت اول(

شناسه آگهی:1345699اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

اجرای طرح رایگان تثبیت یادگیری
 و جبران افت تحصیلی 

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش استان قم گفت :طرح رایگان تثبیت 
یادگیری دانش آموزان دارای عملکرد تحصیلی نیاز به تلاش یا قابل قبول و با هدف 

جبران افت تحصیلی در همه مقاطع تحصیلی برگزار می شود.
افت  جبران  و  یادگیری  تثبیت  طرح  اظهارداشت:  پناهنده   سادات  مریم 
تحصیلی دانش آموزان در مقطع ابتدایی برای دانش آموزان دارای سطوح عملکرد 
تحصیلی نیاز به تلاش یا قابل قبول و با هدف مداخله آموزشی و جبران یادگیری 

دانش آموزان دارای افت تحصیلی برگزار خواهد شد.
پناهنده با بیان اینکه دانش آموزانی مشمول این طرح هستند که در سه درس 
ریاضی یا فارسی یا علوم نیاز به تلاش یا قابل قبول در کارنامه خود دارند افزود: این 
طرح کاملا رایگان است و در طول شانزده جلسه تا بیست و شش جلسه آموزشی 

دانش اموزان آموزش های جبرانی رادریافت می کنند. 
آموزش  ایام  در  گفت:  قم  استان  پرورش  و  آموزش  متوسطه  آموزش  معاون 
غیرحضوری بخشی از اهداف آموزشی دانش آموزان تحقق نیافت، بنابراین برای 
جبران و برطرف شدن مشکلات یادگیری در دانش آموزان، طرح رایگان تثبیت 
یادگیری و جبران افت تحصیلی دانش آموزان برای همه مقاطع تحصیلی از جمله 

مقاطع تحصیلی متوسطه اول و دوم طراحی شد.

عباس جعفری*

معاون اول رئیس جمهور :
مشارکت مردم در صنایع پایین 
دستی و بزرگ کشور تسهیل شود

 معــاون اول رئیس جمهور گفت: 
مشــارکت دادن و ســهیم شــدن 
مــردم در صنایــع پایین دســتی و 

صنایع بزرگ کشور تسهیل شود.
محمــد مخبر معــاون اول رئیس 
جمهور صبح روز شــنبه همزمان 
با هفته ازدواج و در مراسم اهدای 
بیســت و یــک هزارمیــن ســری 
2جهیزیــه ســتاد اجرایــی فرمــان 

رئیس جمهور در مراسم روز ملی صنعت و معدن:
تصمیمات خلق الساعه به ضرر 
حمایت از تولید و صنعت است
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وزیر کشور:
 استانداران بر قیمت گذاری خدمات 

و کالاهای استانی نظارت کنند
تهیــه  از  جمهــور  رئیــس 
پیش نویس سند جامع صنعت 
کشــور از ســوی دولــت پــس 
از تاکیــد مقام معظــم رهبری 
خبــر داد و گفت: با مشــورت 
کارشناسان پیش نویس خوبی 
در ایــن زمینــه تهیــه شــده و 
در حــال طــی مراحــل نهایی 
شــدن اســت.  آیت اللــه دکتر 

وزیر کشــور، کنتــرل قیمت ها و 
تنظیم بازار را پس از اصلاح یارانه ها 
امری جدی دانست و از استانداران 
خواست بر قیمت گذاری صحیح و 
عادلانه خدمات و کالاهای استانی 
نظارت کنند.  »احمد وحیدی« روز 
شنبه در نشست مشترک اعضای 
کمیته اقدام مشترک تنظیم بازار 
ملی، استانی و شهرستانی، مسایل  2

فرمانده سپاه استان قم:

مستند 6۰ شهید فرمانده قم
 ساخته می شود

WWW.QOM.IR    
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به بهانه کشته شدن دو کودک بی گناه توسط 
سگهای ولگرد درشهرک لبن قم؛

دلایل افزایش سگ های ولگرد 
در خصوص اتفاقات دلخراش وناگواری که اخیر رخ 

داده و متاسفانه منجر به فوت دو کودک گردیده است لازم است که چند نکته مورد 
توجه قرار گیرد:طبق آمار و اطلاعات موجود، متاسفانه تعداد سگ های ولگرد زیاد 

شده است و این موضوع چند عامل و دلیل میتواند داشته باشد 
اولین عامل عدم جمع آوری یا مدیریت حیوانات در شهرستانها ،روستاها و 

شهرک های پیرامونی است. 
نکته دوم :عدم مدیریت صحیح پسماند در سطح شهر و شهرک های اقماری و 
روستاها ورستورانهای بین راهی مثلا درشهرک شکوهیه و یا در دام شهر تعداد سگ 
های ولگرد خیلی زیاد است و یا درمحور جعفریه وهمچنین در قسمت ورودی 
پردیسان از سمت کهک سگ های ولگردخیلی پراکنده و زیاد شده و متاسفانه 

واقعیت اینست که هیچ مدیریتی روی جمع آوری این سگ ها وجود ندارد 
نکته سوم: مشکلی که ان جی او ها تحت عنوان غذا رسانی به این حیوانات 
غدیر  بلوار  در  مثلًا  است  شده  حیوانات  ازدیاد  باعث  این  و  اند  بوجودآورده 
محدوده  بیمارستان تامین اجتماعی و در بستر رودخانه غذارسانی میکنند و 
آنجا ازدیاد سگ داریم. بوستان غدیر غذا رسانی می کنند آنجا هم ازدیاد سگ 
دارد. سمت بوستان جوان غذا رسانی می کنند انتهای بلوار جمهوری بوستان 
گلها و انتهای بنیاد میدان مرجعیت به صورت متعدد غذا رسانی می کنند و ما 
تجمع حیوانات را داریم. در بوستان فدک هم به همین شکل غذارسانی میشود 
و این دلسوزی ها موجب شده که سگها تجمع کنند و حتی زادوولد هم داشته 

باشند .
نکته چهارم: دامداری ها یا مراکز نگهداری سگ هستند مثلًا در اطراف بلوار 
جمهوری، انتهای شهرک قدس ، محدوده معدن کمیته امداد در شهرک قدس، 
در بلوار نوقطار سمت کوره ها، انتهای باجک۳ و در محدوده بلوار حضرت معصومه 
سلام الله کارگاه های موجود همه سگ نگهداری می کنند. تمام این موارد قلعه 
دارند و ظاهراً به دلیل نیازی که به سگ دارند از سگ ها نگهداری نموده و سگ 
هارادر حریم محل اسکان خودشان رهامیکنند و مرتب سگها در حال تردد و بعضاً 

زاد و ولد هستند 
نکته پنجم :عدم کنترل زادوولد این سگهاست در جلسات متعدد گفته شده که 
دامپزشکی باید ورود کنند و صاحبان سگ ها خصوصا سگهای ماده که زاد و ولد 
می کنند حتماً صحبت بشود که تعداد توله هایی که نیاز دارند نگهداری کنند و 
بقیه را تحویل سازمان پسماند شهرداری دهند لیکن به این موضوع توجه نکرده 
و بقیه توله ها را در محدوده شهر رها میکنند و این خود باعث ازدیاد سگ های 

ولگرد میشود 
نکته ششم :جلساتی با دامپزشکی تشکیل شده و به آنها اعلام گردیده که حتماً 
سگ های صاحب دار بایستی قلاده دار و شناسنامه دار شوند. بازدید های لازم 
انجام شده و صاحبان و مالکین سگ ها شناسایی شدند اخطارهای اول به آنها 
داده شده که حتماً بیایند و قلاده گذاری و شناسنامه دار شوند اخطار دوم هم 
به آنها داده شده است تعداد محدودی رعایت کردند و الباقی نیامده اند البته 
در ادامه تشکیل پرونده شده و خدمت مراجع قضایی ارسال گردیده است و در 
نهایت مقام قضایی اعلام نمودند موضوع به سازمان پسماندو شهرداری ارتباطی 
ندارد و دامپزشکی بایستی طرح شکایت نماید چون در حیطه وظایف سازمان و 
شهرداری نمی باشد در ادامه موضوع در کارگروه حیوانات ناقل مطرح گردیده و به 
دامپزشکی تکلیف شده که طرح شکایت نماید اما متاسفانه اتفاق خاص اجرایی 

در این خصوص رخ نداده است 
در هر صورت متاسفانه ما ازدیاد و زاد و ولد سگ ها و حرکت این حیوانات به 
سمت داخل شهر را داریم و علیرغم اینکه مرتب سازمان پسماند شهرداری تله 
گذاری نموده و سگ ها را جمع آوری می نماید ولی باز کماکان این مشکل 
مشکلات  گیرد  قرار  توجه  مورد  دارد  ضرورت  که  دیگر  مهم  نکته  دارد  وجود 
پیرامونی همین دامشهر که متاسفانه این دو اتفاق ناگوار اخیر در آن رخ داده 
است می باشد. اگر پیمایشی در اطراف و در محدوده دامشهر داشته باشیم 
متوجه می شویم و می بینیم که چقدر لاشه یا باقیمانده حیوانات معدوم شده یا 
از دست رفته و یا کشتار شده و رها شده زیاد است و این موجب گردیده که سگها 
از لاشه های اینها به عنوان غذا استفاده نمایند و باعث تجمع و ازدیاد آنها میشود 
و باز متاسفانه هیچ سازگار و نظامی جهت جمع آوری وجود ندارد. در کارگروه 
حیوانات ناقل مرتب تاکید شده است کلیه بخش ها و شهرهای استان و حتی 
شهرک ها سگ هایی که جمع آوری می نمایند تحویل مرکز نگهداری سازمان 
پسماند شهرداری دهند که تقریباً طی دو سال اخیر عملکرد این موضوع صفر 
بوده است یعنی هیچ کدام از این دوستان و مجموعه ها هیچ فعالیتی در این 

خصوص نداشته اند.
در پایان ضروری است که همه مسئولین ذیربط اعم از استانداری شهرداری و 
سازمان های ذیربط و حتی NGO ها در این خصوص احساس تکلیف نموده و 
ورود نمایند تا خدایی نکرده چنین حوادث ناگوار و تلخی که باعث داغدار شدن 

خانواده های زیادی می گردد تکرار نگردد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر مقدس قم

راهکارهای برای عدم زیان 
نانوایان قمی

با افزایش قیمت هر کیسه آرد  نان سنگک به مبلغ 
پانزده هزار تومان ، نانوایان شهرستان قم دچار مشکل 

شده اند . زیرا اگر یک نانوایی سنگکی در روز ده کیسه آرد مصرف کند ، هر روز 
باید حدود صدو پنجاه هزار تومان مازاد آرد را بپردازد ،که هر ماه می شود حدود 
چهار میلیون و پانصد هزار تومان ، از طرفی اعلام نموده اند که هر نان وزنش از 
6۰۰ گرم به ۵۰۰ گرم کاهش یابد ، در این صورت یک کیسه آرد که با نان 6۰۰ 
گرمی ۸۵ عدد نان می داد ، اکنون با نان ۵۰۰ گرمی هر کیسه ۱۰۰ عدد نان می 
دهد که ۱۵ عدد بیشتر است و اگر یک نانوا در ماه۳۰۰ کیسه آرد دریافت کند و 
هر نان دو هزار تومان یعنی همان قیمت قبلی باشد ، در ماه نانوا حدود نه میلیون 
تومان مازاد درآمد نسبت به قبل دارد که 4/۵ میلیون تومانش بابت مازاد قیمت آرد 

باید پرداخت کند .
در این صورت نانوا 4/۵ میلیون تومان درآمد بیشتر نسبت به قبل دارد و در 
این حالت مشکل دیگری برای نانوایان پیش می آید چون کارگران نانوایی 
حاضر نیستند با این دستمزد فعلی کارکنند . مثلًا شاطر نان بگیر برای 4 
کیسه پخت آرد اگر کار کند چون تعداد نان ها در هر کیسه آرد از ۸۵ به 
۱۰۰ افزایش یافته است آنها باید ۱ تا ۱/۵ ساعت بیشتر کار کنند و آنان 
حاضر نیستند وقت خود را بیش از قبل صرف کنند و همان حقوق ماه قبل 
را دریافت کنند و استدلالشان این است که اکنون یک کارگر ساده بنّا حدود 
۳۰۰ تا 4۰۰ هزار تومان در روز حقوق می گیرد و یک شاطر که سالها زحمت 
کشیده تا به این رتبه رسیده است برای پخت هر کیسه آرد 4۵۰۰۰ تومان مزد 
دریافت می کند و این عادلانه نیست پس بهتر آن است که یک شاطر برای 
پخت یک کیسه آرد به جای 4۵۰۰۰ تومان ، 6۰۰۰۰ تومان و نان بگیر به 
جای ۳۵۰۰۰ تومان 4۵۰۰۰ تومان و یک خمیر گیر به جای ۲۰۰۰۰ تومان 

، ۲۵۰۰۰ تومان مزد دریافت کند . 
مجموعاً یک نانوایی برای پخت ده کیسه آرد باید در روز ۳۰۰ هزار تومان و در ماه 
نه میلیون تومان اضافه مزد بدهد . در این صورت نانوا نسبت به قبل 4/۵ میلیون 
تومان زیان دارد . حالا چگونه باید این زیان جبران شود ؟ دو راه دارد :  راه اول 
اینکه ۱۵۰۰۰ تومان به قیمت هر کیسه آرد که اضافه شده بود برداشته شود و 
آرد به قیمت قبل برگردد . راه دوم اینکه وزن هر نان به جای ۵۰۰ گرم ، 4۵۰ گرم  
شود که در این صورت نانوا ۱/۵ میلیون تومان سود بیشتر می برد که آن هم باید 
خرج اضافه هزینه آب ، برق ، گاز ، صابون  و مایه خمیر و غیره شود . اگر اتحادیه 
نانوایان راه بهتری به نظرش می رسد ارائه دهد ، تا نانوایان ضرر نکنند و از وزن 

نان مردم نکاهند . 
پژوهشگر مسائل اجتماعی  

اخبار
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آخرین وضعیت زلزله بندرخمیر
 استان هرمزگان 

زلزله های پی درپی بویژه 6.۱ و6.۳ریشتری بامداد شنبه - یازدهم تیر ماه - در بندر 
خمیر استان هرمزگان تاکنون ۳۹ مصدوم و ۵ فوتی بر جای گذاشته است. 

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان درباره آخرین وضعیت مصدومان حادثه 
و امدادرسانی به آنان گفت: دو نفر از مصدومان این زمین لرزه به دلیل شکستگی و 
گرفتگی ریه با چرخبال در حال انتقال از محل وقوع زلزله به بیمارستان شهید محمدی 

هستند.
تاکنون 6 دستگاه  افزود: برای کمک به حادثه دیدگان زلزله  نوروزیان  دکتر فاطمه 
آمبولانس به همراه دارو ، اکسیژن، اتل، سرم وسایر تجهیزات و همچنین پزشک متخصص 

و پرستاران به محل وقوع زلزله بندر لنگه وبندر خمیر اعزام شده است.
300 خانوار در چادرهای امدادی اسکان داده می شوند

مدیرعامل جمعیت هلال احمر هرمزگان نیز که در محل وقوع زلزله روستای سایه خوش 
بندر خمیر حضور دارد گفت: بعد از وقوع زلزله نیروهای امدادی در محل برای امداد 
رسانی حضور پیدا کردند که پس از پایان عملیات جستجو و نجات، کار توزیع اقلام زیستی 

بین زلزله زدگان آغاز شد.
مختار سلحشور افزود: هم اکنون کار نصب چادر و اسکان موقت زلزله زدگان روستای 
سایه خوش بندرخمیر آغاز شده و قرار است ۳۰۰خانوار ضمن اسکان در چادرهای 

امدادی ، اقلام زیستی بویژه مواد اولیه وغذا بین آنان توزیع شود.
مهدی دوستی بامداد شنبه که  ناظر بر کمک رسانی به حادثه دیدگان زلزله بندر خمیر 
است، افزود: مصدومین زلزله اخیر هرمزگان به بیمارستان های بندرخمیر و بندرلنگه 
اعزام شدند، بیشترین خسارات در روستای سایه خوش با ۳۰۰ خانوار است که منازل 

قدیمی اکثر آنهاتخریب شده است.
وی ادامه داد: براساس گزارش های اعلامی برخی محورهای مواصلاتی در مسیر نیز 
نشست کرده است اما تمامی راه های ارتباطی برقرار است، آواربرداری و عملیات خدمات 
رسانی در حال انجام است  اما برق تنها ۵ روستا همچنان قطع است که دستگاه های 

خدمات رسان در تلاش برای اتصال مجدد هستند.
در  اضطراری  کمپ های  زلزله ها  تعداد  به  توجه  با  شد:  آور  یاد  هرمزگان  استاندار 
بندرعباس و سایر مناطق زلزله زده با کمک هلال احمر دایر خواهد شد و از مردم می 

خواهیم در مناطق زلزله زده تردد نکنند.
وی ادامه داد: تیم های مربوطه در حال وصل کردن برق  ۵۳ روستایی هستند که در این 
مناطق کانونی زلزله قرار داشته اند، برق ۲۷ روستا وصل شده و برق دیگر روستاها نیز به 

تدریج وصل خواهد شد.
استاندار هرمزگان یاد آور شد: راههای در طول مسیر از بندرعباس تا بندرلنگه نیز آسیب 
دیده اند و نشست ها و ترک های پلها را نیز شاهدیم، خاطرنشان کرد: از مردم می خواهیم از 

تردد در مسیرهای بین شهری خودداری کنند.
وزیر کشور: کانکس برای اِسکان زلزله زدگان تهیه می شود

 سردار احمد وحیدی وزیر کشور که روز شنبه برای بررسی وضعیت منطقه زلزله زده 
هرمزگان در روستای سایه خوش حاضر شده است، در پاسخ به سؤال خبرنگار ایرنا اظهار 
داشت: مردم در این هوای به شدت گرم در این کانکس ها مستقر می شوند تا مشکل 

گرما را نداشته باشند.
وی ادامه داد: چادر به خاطر گرما محل راحتی برای مردم زلزله زده نبوده و کسی درون 

آن ها احساس راحتی نمی کند.
وی یادآور شد: فوری ترین کار آوار برداری بوده که کسی زیر آوار نماند، این کار انجام 

شده و تا ساعت پنج صبح اطمینان حاصل شد که کسی زیر آوار قرار ندارد.
وی اشاره کرد: مرحله دوم اِسکان اضظراری بوده که بایستی چادر توزیع می شد که 

انجام شده است و آب و غذای گرم هم بین زلزله زدگان توزیع شد.
  

رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کرونا:

تزریق دز یادآور واکسن ضروری است
رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کرونا با تاکید تزریق دز یادآور واکسن گفت: روند 
موارد ابتلا به تست های مثبت کرونا در کشور رو به افزایش است و ممکن است دوباره با 

خیزش جدید همه گیری مواجه شویم. 
حمید سوری افزود: با توجه به روند افزایشی موارد ابتلا به کرونا لازم است دستورالعمل 
های بهداشتی از جمله استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی، دوری از 
تجمعات بطور کامل توسط مردم مورد توجه قرار گیرد و نباید افراد تغییر نگرش دهند که 

کرونا دیگر تمام شده است.
وی توصیه کرد: افرادی که 6 ماه از زمان آخرین دز واکسن شان می گذرد، حتما با 
مراجعه به مراکز واکسیناسیون، دز یادآور خود را تزریق کنند، از دو - سه هفته گذشته 
همه گیری کرونا در غرب آسیا شیوع پیدا کرده و به دلیل اینکه حجم جابجایی مسافران 
خارجی نیز زیاد است و ما نظام بیماریابی در مرزها را نداریم، خیزش دوباره این بیماری 

در کشورمان وجود دارد.
زائران حج و عتبات ممکن است عامل بیماری زا کرونا باشند

رئیس کارگروه بهداشت و پیشگیری قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا تصریح 
کرد: زائرانی که از حج و عتبات عالیات به کشور می آیند نیز ممکن است عامل بیماری 
زای کرونا باشند و علایم و نشانه هایی شبیه آنفلوآنزا داشته باشند و حتی ممکن است 
این بیماری در آنها بدون علایم و خفیف باشد و موجب بیماری در افراد دیگر بشوند، 
ضرورت است دستورالعمل های بهداشتی توسط آنها بطور کامل رعایت شود و از روبوسی 

خودداری کنند.
به گفته سوری، باید مدریت بیماریابی و انجام تست کرونا در مرزها افزایش یابد، تاکنون 
چند پرواز از عتبات عالیات داشتیم که ۳۰ تا 4۰ درصد موارد مثبت بوده و همه کشورها 

روند افزایشی کرونا را دارند و مدیریت برای طغیان این بیماری مهم است.
استفاده از ماسک در فضای بسته ضروریست

وی تاکید کرد: استفاده از ماسک در اماکنی مانند ورزشگاهها، کنسرت و فضاهای 
بسته ضروری است و در فضای باز خطر کمتری از لحاظ انتقال بیماری کرونا وجود دارد 
و زدن ماسک برای عموم در این فضا بلامانع بوده، اما افراد دارای بیماریهای زمینه و 
سالمند با توجه به  شرایط فیزیولوژی بدن، در فضای باز هم ماسک بزنند. این متخصص 
بیماریهای عفونی خاطرنشان کرد: انجام تست های کرونا برای کنترل و مدیریت همه 
گیری بیماری انجام می شود و افرادی که با علایم سرماخوردگی به پزشک مراجعه 
می کنند باید مراحل قرنطینگی را برای عدم انتقال کرونا به سایر اعضای خانواده و 

دیگران طی کنند.

واکنش سردار نصیری به بازنشر شایعه 3 سال پیش؛

سرباز ولایت و پاسدار
 انقلاب اسلامی هستم

سردار نصیری در واکنش به بازنشر مجدد شایعه بازداشتش که پس از ۳ سال مطرح 
شده است، آن را به دلیل شکست های پی در پی دشمنان از سپاه دانست و گفت: سرباز 

ولایت و پاسدار انقلاب اسلامی هستم.
به گزارش سپاه نیوز، روزنامه نیویورک تایمز در روزهای اخیر مدعی بازداشت سردار 
نصیری به اتهام همکاری با سرویس اطلاعاتی رژیم صهیونیستی )موساد( شد که این 

خبر مورد توجه رسانه های معاند نیز قرار گرفت.
طرح این ادعا در واقع بازنشر شایعه ای است که در سال ۱۳۹۸ و پس از مراسم تودیع 
سردار نصیری از فرماندهی حفاظت سپاه توسط رسانه های ضد انقلاب فارسی زبان 
مطرح شده بود و در همان مقطع نیز توسط سردار رمضان شریف سخنگوی سپاه تکذیب 
و تاکتیکی نخ نما شده که معمولًا پس از تغییر و تحولات سپاه توسط دشمنان مطرح 

می شود، عنوان شده بود.

رئیس جمهور از تهیه پیش نویس سند جامع صنعت 
کشور از سوی دولت پس از تاکید مقام معظم رهبری 
خبر داد و گفت: با مشورت کارشناسان پیش نویس 
خوبی در این زمینه تهیه شده و در حال طی مراحل 

نهایی شدن است. 
آیت الله دکتر سیدابراهیم رئیسی صبح روز شنبه 
از  قدردانی  با  معدن  و  صنعت  ملی  روز  مراسم  در 
همه فعالان عرصه صنعت و معدن کشور گفت:  ۱۲ 
سال است که رهبر معظم انقلاب اقتصاد را محور 
نامگذاری سال ها قرار داده اند و در 6 سال اخیر بر 

توجه به تولید تاکید ویژه داشته اند.
رئیس جمهور با بیان اینکه تولید یکی از محورهای 
اصلی خلق قدرت برای کشور است، افزود: دولت 
مردمی به تبعیت از تاکیدات مقام معظم رهبری و 
ضرورت های توسعه اقتصاد کشور، حمایت از تولید، 
بر  تاکید  و  تولید  پیش روی  موانع  رفع  برای  تلاش 

توسعه صادرات را وظیفه خود می داند.
فعالان اقتصادی افسران میدان تولید هستند

دکتر رئیسی فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان را 
»افسران میدان تولید و خلق قدرت ملی« دانست و 
اظهار داشت: دشمن برای عقب  نگاه داشتن کشور 
تولید  که  قدرت  خلق  مولفه های  کردن  ضعیف  و 
جزو مهمترین آنهاست، تلاش می کند روند تولید را 
مختل و ضعیف کند. وظیفه ما در برابر این تلاش ها 
حمایت از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی به عنوان 
افسران این میدان است. رئیس جمهور تصریح کرد: 
فعالیت در هر میدانی به طور طبیعی مشکلات و 
سختی هایی دارد و فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان 
باید بدانند که موفقیت در مسیر تولید به عزم و اراده 

پولادین، برنامه ریزی دقیق و تلاش مستمر نیاز دارد.
ظرفیت رقابت پذیری بالای تولیدات

 دانش بنیان در بازار جهانی
آیت الله رئیسی با تاکید بر ضرورت توجه بیشتر به 
ایجاد  هدف  با  دانش بنیان  فعالیت های  گسترش 
کرد:  خاطرنشان  پایه  دانش   محصولات  و  مشاغل 
تولیدات دانش بنیان توانایی و ظرفیت رقابت پذیری 

بالاتری در بازارهای جهانی و داخلی دارند.
رئیس جمهور با بیان اینکه روز ملی صنعت و معدن 
فرصت مناسبی است تا علاوه بر قدردانی از زحمات 
اقتصادی،  فعالان  و  تولیدکنندگان  تلاش های  و 
مرور و بازنگری نیز به فعالیت ها و دستاوردهای این 
حوزه داشته باشیم، گفت: این جمع بهترین محل 
برای تشریح و تبیین آسیب ها و مشکلات و نیز ارائه 
موانع  بر  غلبه  و  مشکلات  از  برون رفت  راهکارهای 

است.
دکتر رئیسی خطاب به فعالان اقتصادی حاضر در 
مراسم با تاکید بر اینکه برای تبیین مشکلات و ارائه 
راهکارها به این جلسه بسنده نکنید و تا رفع واقعی 
و نهایی مشکل پیگیر موضوع باشید، افزود: پس از 

تاکید مقام معظم رهبری در دیدار با فعالان اقتصادی 
و تولیدکنندگان مبنی بر تدوین سند جامع صنعت 
کشور، دولت کارگروهی را مامور تهیه این سند کرد که 
با مشورت کارشناسان پیش نویش خوبی تهیه شده و 

در حال طی مراحل نهایی شدن است.
آینده باید برای فعالان اقتصادی

 قابل پیش بینی باشد
از  پرهیز  و  قوانین  تنقیح  ادامه  رئیس جمهور در 
لازم  اقدامات  جمله  از  را  خلق الساعه  تصمیمات 
تولید عنوان کرد و اظهار  برای هموار شدن مسیر 
داشت: آینده باید برای فعالان اقتصادی و صنعتی 
قابل پیش بینی باشد تا بتوانند برای آن برنامه ریزی 
کنند و ضرورت این پیش بینی پذیری پرهیز از اتخاذ 

تصمیمات خلق الساعه است.
آیت الله رئیسی در ادامه با بیان اینکه قویا مدافع و 
موافق نظریه دولت چابک هستم، تصریح کرد: دولت 
کرده  رها  اقتصاد  در  را  خود  تصدی گری های  باید 
گیرد.  قرار  نظارت  و  در جایگاه هدایت، حمایت  و 
البته آقای فاطمی امین تشخیص اولویت ها را نیز از 
مسئولیت های دولت عنوان کردند که نکته صحیحی 

است.
واگذاری میدان فعالیت اقتصادی 

به بخش خصوصی
فعالیت  میدان  کرد:  خاطرنشان  جمهور  رئیس 
از  دولت  و  شود  واگذار  خصوصی  بخش  به  باید 
تصدی گری های خود کاسته و وزن نظارتی و حمایتی 
خود را افزایش دهد. چابک سازی دولت و جلوگیری 
از فربه شدن و افزایش هزینه های دولت باید مدنظر 
مجلس  و  دولت  ویژه  به  دستگاه ها  و  نهادها  همه 

شورای اسلامی باشد.
آیت الله رئیسی تلاش برای نیل فعالیت های تولیدی 
به بهره گیری هر چه بیشتر از دانش ها و دستاوردهای 
نوین علمی را از دیگر ضرورت های رونق تولید دانست 
و اظهار داشت: دانش اگر ضمیمه تولید و صنعت 
نشود، به شکل پایان نامه در دانشگاه باقی می ماند. 
دانشگاه باید کنار بازار، صنعت و معدن بیاید و در این 
زمینه صنایع بزرگ و سنگین باید بیش از دیگر صنایع 

و فعالیت های تولیدی مورد توجه باشند.
خام فروشی مانع پیشرفت

 صنعت و تجارت کشور می شود
رئیس جمهور در ادامه با تاکید بر اهمیت افزایش 
هر  افزود:  داخلی  تولیدات  بهره وری  و  کیفیت 
تولیدکننده باید با بازتعریف مسأله افزایش بهره وری 
در عین حال راهکارهای کاهش قیمت تولید را نیز 

پیدا کند.
دکتر رئیسی مسأله خام فروشی را از جمله دیگر 
موانع پیش روی صنعت و تجارت کشور عنوان کرد 
شدیداً  خام فروشی  مسأله  به  نسبت  باید  گفت:  و 
حساس باشیم چرا که ایجاد ارزش افزوده و اشتغال 

در پرتو جلوگیری از خام فروشی میسر خواهد شد.
حقوق  از  حمایت  ادامه  در  جمهور  رئیس 
مصرف کنندگان را مورد تاکید جدی قرار داد و تصریح 
کرد: حتما تولیدکننده نباید ضرر کند، اما در حق 
مصرف کننده نیز نباید اجحافی صورت بگیرد و در 

میدان تولید باید از مصرف کنندگان حمایت شود.
پیشرفت در گرو مبارزه

 با مفاسد اقتصادی است
دیگر  یکی  نیز  را  فساد  با  مبارزه  رئیسی  آیت الله 
از مسائل بسیار مهم در رشد و پیشرفت اقتصادی 
دانست و گفت: پیشرفت و رشد اقتصادی در گرو 
مبارزه با مفاسد اقتصادی و ارتشا است. ساختارهای 
اگر  که حتی  گونه ای اصلاح شوند  به  باید  فسادزا 

فردی قصد فساد داشت، زمینه برای او مهیا نباشد.
رئیس جمهور نظارت جدی بر تمامی فرایندهای 
از  را  تولید  اخذ مجوزها و تسهیل سرمایه گذاری و 
دیگر مصادیق مبارزه با فساد برشمرد و تصریح کرد: 
دولت هوشمند یکی از زمینه های مهم مبارزه با فساد 
است و این مسأله باید به صورت جدی مورد توجه قرار 
بگیرد چرا که سامانه ها نقش بسیار مهمی در شفافیت 

و افشاگری فساد دارند.
مسائل  رعایت  ضرورت  بر  ادامه  در  رئیسی  دکتر 
تاکید  اقتصادی  فعالیت های  در  محیطی  زیست 
کرد و گفت: باید فعالان اقتصادی، تولیدکنندگان 
محیط  به  آلاینده ها  تا  باشند  مراقب  صنعتگران  و 
زیست و مردم آسیب نزنند. رئیس جمهور توجه به 
رشد تولید و رونق اقتصاد و تجارت را مصداق امر به 
معروف دانست و اظهار داشت: شما تولیدکنندگان 
و صنعتگران تردید نکنید که تلاش شما برای تولید 
قدرت در کشور یک معروف بزرگ است و هر حرکتی 
در مسیر استقلال و تولید کشور تیری بر قلب دشمن 

است که مردم را امیدوار و دشمن را ناامید می کند.
آیت الله رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود 
به سیاست تعامل با همسایگان در دولت سیزدهم 
اشاره کرد و گفت: در سفرهای خارجی و ملاقات با 
سران کشورهای همسایه شاهد اشتیاق به تولیدات و 
محصولات ایرانی هستم. زمینه کار بسیار فراهم است 
و امیدواریم بتوانیم با دست توانای شما و حمایت 
دولت، بخشی از مشکل اقتصاد و اشتغال کشور را 

برطرف کنیم.
حق عقب گرد، توقف و در جا زدن نداریم 

نقش  موثرترین  دارای  را  مدیریت  جمهور  رئیس 
در حرکت و بالا بردن یک مجموعه دانست و افزود: 
را  ماندگار  مدیریت  مضاعف  تلاش  با  باید  مدیران 
صفحه تاریخ ثبت کنند؛ حق عقب گرد، توقف و در جا 

زدن نداریم، تنها راه پیش روی پیشرفت است.
رضا  سید  جمهور  رئیس  سخنان  از  پیش 
فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت در سخنانی 
با بیان اینکه در هر صنعتی که ورود کردیم بعد از چند 
سال توانستیم در آن صنعت  به بلوغ برسیم، اظهار 
توسعه،  مسیر  در  ما  داشته های  بزرگترین  داشت: 

سرمایه انسانی ما بوده است.
وی با بیان اینکه باید به قدرت اقتصادی اول منطقه 
می توانیم  اطمینان  با  کرد:  تصریح  شویم،  تبدیل 
بگوییم اگر میان فعالان اقتصادی با سایر دستگاه ها 
یک همدلی و انسجام وجود داشته باشد دستیابی به 

افق ۱4۰4 قابل تحقق خواهد بود.
در این مراسم همچنین ۸ طرح در حوزه صنعت، 
میلیارد  و ۳۳4  هزار  ارزش ۱۸  به  تجارت  و  معدن 
تومان افتتاح و به بهره برداری رسید که 6 هزار و ۸۰۲ 

فرصت شغلی پایدار ایجاد خواهند کرد.

رئیس جمهور در مراسم روز ملی صنعت و معدن:

تصمیمات خلق الساعه به ضرر حمایت از تولید و صنعت است

 معاون اول رئیس جمهور گفت: مشارکت دادن و سهیم شدن مردم در صنایع پایین 
دستی و صنایع بزرگ کشور تسهیل شود.

محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور صبح روز شنبه همزمان با هفته ازدواج و در 
مراسم اهدای بیست و یک هزارمین سری جهیزیه ستاد اجرایی فرمان حضرت امام 
)ره( که با عنوان پویش ملی احسانه برگزار شد، با اشاره به امکانات و ثروت طبیعی 
فراوان کشور تاکید کرد: کمتر کشوری در دنیا سراغ داریم که با سرمایه گذاری 
چند میلیارد دلاری در ظرف شش ماه نه تنها بازگشت سرمایه داشته باشد بلکه به 
سودآوری نیز برسد و این مزیت ها در بخش های مختلف مثل نفت، معدن و دریا وجود 
دارد که می توان با برنامه ریزی مناسب و اتخاذ اقدامات لازم مشکلات کشور در این 

حوزه حل شود.
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه یکی از وظایف و تلاش های مهم نهادهای 
عمومی و غیرانقلابی باید بازگرداندن دارایی های غیر مولد کشور به چرخه اقتصاد 
و مردم باشد، گفت: تا کنون نهادهای عمومی و غیردولتی نقش پر رنگی در اشتغال 
زایی خرد و خانگی داشته اند اما باید یک گام فراتر رفته و مشارکت دادن و سهیم شدن 

مردم در صنایع پایین دستی و صنایع بزرگ کشور را تسهیل کنند.
مخبر با اشاره به اینکه نقدینگی مردم باید به سمت سرمایه گذاری در پروژه های 
کلان اقتصادی کشور هدایت و مدیریت شود، خاطر نشان کرد: نقدینگی مردم 
باید به فرصتی برای رشد و توسعه اقتصادی کشور تبدیل و همچنین زمینه های یک 

سرمایه گذاری مطمئن برای مردم از طرف دولت فراهم شود.
وی خاطرنشان کرد: تضمین سرمایه گذاری از طرف دولت برای مردم و بخش 
خصوصی باید به گونه ای باشد که اگر در میانه راه سرمایه خود را طلب کنند، دولت 

این مبالغ را در کمترین زمان و حتی با اصل سود به آنان بازگرداند.
مخبر تصریح کرد: باید بستری برای سرمایه گذاری در کشور ایجاد شود که به 

سرعت مشکلات خانواده هایی که با مشکلات اقتصادی مواجه هستند حل شود که 
البته دولت برنامه هایی جدی و سریع برای حل مشکل فقر در کشور دارد.

وی با تاکید بر اینکه اجرای طرح حذف ارز ترجیحی از اهداف اصلی دولت برای 
حذف فقر در کشور است، گفت: در سال گذشته ۳6۰ هزار میلیارد تومان یارانه در 
کشور اختصاص داده شد اما این توزیع یارانه به گونه ای بود که طبق آمار ۲۰ میلیون 

نفر در کشور از این یارانه دولت در سال گذشته کمترین استفاده را بردند.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به الزامات قانونی اجرای حذف ارز ترجیحی ادامه 
داد: علاوه بر این موضوع، شرایط جهانی به گونه ای بود که ۳۰ درصد نیاز مردم جهان 
به کالاهای اساسی افزایش یافته و ۱۸ درصد تولید آنها کاهش یافته بود و همین امر 

باعث شد تا کشورهای بزرگ اقتصادی ذخایر خود را تا ۳۰ درصد افزایش دهند.
مخبر افزود: از سوی دیگر برخی از کشورهای همسایه از یارانه اختصاصی دولت 
جمهوری اسلامی به کالاهای اساسی بیشترین استفاده را می بردند و سیل صادرات 
و قاچاق کالاهای اساسی که با هزینه دولت و مردم ایران برای کالاهای اساسی تولید 

شده به کشورهای همسایه روانه شده بود.
وی خاطر نشان کرد: اجرای طرح حذف ارز ترجیحی اولین حلقه از اصلاحات 
اقتصادی کشور بود و البته دولت در صدد است با ایجاد خلق ثروت و اشتغال زایی 

مشکلات زندگی طبقات آسیب پذیر جامعه را در اسرع وقت حل کند.
معاون اول رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با تبریک آغاز ماه ذالحجه 
و همچنین ازدواج با برکت حضرت امیر المومنین )ع( و حضرت فاطمه )س( گفت: 
مقاطع مختلف ازدواج و زندگی این دو عزیز می تواند درس بزرگ و یک راهنما برای 

همه مقاطع زندگی و حل مشکلات و گرفتاری انسان ها باشد.
مخبر تاکید کرد باید نسخه ای عملیاتی از زندگی ائمه به ویژه حضرت علی )ع( و 

فاطمه زهرا )س( برای گره گشایی از زندگی مردم تهیه شود.

معاون اول رئیس جمهور :

مشارکت مردم در صنایع پایین دستی و بزرگ کشور تسهیل شود

وزیر کشور، کنترل قیمت ها و تنظیم بازار را پس از 
استانداران  از  و  دانست  جدی  امری  یارانه ها  اصلاح 
خواست بر قیمت گذاری صحیح و عادلانه خدمات و 

کالاهای استانی نظارت کنند. 
مشترک  نشست  در  شنبه  روز  وحیدی«  »احمد 
اعضای کمیته اقدام مشترک تنظیم بازار ملی، استانی 
و شهرستانی، مسایل اقتصادی را اولویت جدی کشور 
دانست و تاکید کرد: در همین راستا، مردمی سازی و 
توزیع عادلانه یارانه ها کار بزرگی است که باید با سلامت 

از این مرحله عبور کنیم.
وی افزود: لازمه تحقق مناسب طرح مردمی سازی 
یارانه ها، جلب اعتماد عمومی است که باید فعالان و 
نخبگان در فضای رسانه ای درباره اهمیت آن صحبت 

کنند.
سازی  مردمی  طرح  مزیت  ترین  مهم  کشور،  وزیر 

خودکفایی  و  دانش بنیانی  فضای  تقویت  را  یارانه ها 
دانست و خاطرنشان کرد: در این طرح، تولید داخل 

تقویت شده است.
وحیدی به نگرانی مردم از افزایش قیمت ها هم اشاره 
کرد و گفت: باید کنترل بر کالاهایی که ارز ترجیحی 
دریافت نمی کردند اما گران شده اند، تقویت شود. 
نگرانی اصلی مردم افزایش کالایی است که ارتباطی 
با ارز ترجیحی نداشتند و بی دلیل قیمت آنها افزایش 

یافته است.
قیمت  استانی،تعیین  سطح  در  کرد:  تصریح  وی 
خدمات و کالاها با استانداران است و باید نظارت لازم 
را برای قیمت گذاری صحیح و عادلانه داشته باشند. 
قیمت متعادلی که هم به نفع تولید کننده و هم به نفع 

مصرف کننده باشد.
وزیر کشور با بیان اینکه مشخص کردن قیمت آرد و 

نان هم در اختیار استانداران است، تاکید کرد: اقدام 
استانداران برای جلوگیری از خروج آرد از مسیرهای 

طبیعی و عرضه خارج از رنجیره، امری ضروری است.
وحیدی اظهار کرد: اگر کنترل قیمت به خوبی انجام 
نشود و مردم احساس آشفتگی کنند، مسیر حرکت 

اصلاح اقتصادی، کند خواهد شد.
وی اضافه کرد: تقویت فرایند سرمایه گذاری، کمک 
به رفع مشکلات واحدهای تولیدی و مراقبت از شاخص 
توسعه، وظایف معاونان اقتصادی استانداری ها است 
که باید با استفاده از نظرات نخبگان، استان را به سمت 

توسعه همه جانبه سوق دهند.
احیای  دنبال  به  کرد  اعلام  همچنین  کشور  وزیر 
صندوق توسعه پیشرفت استانی هستیم تا با تجمیع 
شتاب  با  استان ها  توسعه  فرایند  امکانات،  و  منابع 

بیشتری انجام شود.

وزیر کشور:

 استانداران بر قیمت گذاری خدمات و کالاهای استانی نظارت کنند

داود علی بابایی*

سید مجتبی سبحانی*
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میوه های مفید برای مبتلایان به کم خونی فقرآهن

حتی در بهترین شرایط هم زیاد عرق کردن می تواند آزاردهنده باشد اما وقتی 
در تابستان پاهایتان عرق می کنند خیلی بیشتر اذیت می شوید. هیچ کس 

دوست ندارد گرفتار عرق و بوی بد پا شود و عرق کردن پا در واقع دلیل دارد.
در پاهای شما غدد تعریق زیادی وجود دارد. هدف طبیعی غدد تعریق این 
است که رطوبت پوست را تأمین کند تا با تبخیر این رطوبت، بدن خنک شود. 
این شیوهٔ بدن ما برای تنظیم دمای بدن است. اما به این معنی نیست که عرق 

ناراحت کننده و آزاردهنده نیست.
عرق پا چه مشکلاتی می تواند ایجاد کند؟

تعریق زیاد پاها می تواند مشکلات زیر را ایجاد نماید:
. بیماری پای ورزشکار

. بوی بد
. مشکلات قارچی

. عفونت های باکتریایی
چگونه از تعریق زیاد پا پیشگیری کنید؟

کفش های مناسب بپوشید
آیا کفش هایتان سایز مناسب دارند؟ اگر کفش هایتان خیلی تنگ باشند، 
انگشت ها به هم فشرده می شوند و فضای کافی برای حرکت ندارند. در نتیجه 

هوا بین انگشتان ردوبدل نمی شود و احتمال تعریق پا بیشتر خواهد شد.
جوراب های مناسب بپوشید

مطمئناً در تابستان جوراب ضخیم و گرم نمی پوشیم. اگر پا بیش از حد گرم 
شود عرق می کند. جورابی بپوشید که متناسب با محیط، هوا و فعالیتی باشد 

که انجام می دهید. شاید تصور کنید پوشیدن جوراب ضخیم در هوای گرم 
عرق را جذب می کند اما این طور نیست. جورابتان را هر روز عوض کنید و حتماً 

از جوراب های نخی با جنس طبیعی استفاده نمایید.
زیاد آب بنوشید

نوشیدن آب فراوان هم یک راه بسیار خوب برای کمک به کمتر عرق کردن 
پاهاست. وقتی بدنتان کاملًا هیدراته است، راحت تر می تواند دمای بدن را 

تنظیم کند، بنابراین احتمال اینکه زیاد عرق کند کمتر می شود.
کفش های چرمی بپوشید

بله کفش چرم گران قیمت است اما قطعاً به نفع پاهایتان است چون خشک و 
خنک خواهند ماند. چرم ماده ای انعطاف پذیر و قابل تنفس است، درصورتی که 
کفش هایی که جنس مصنوعی دارند اجازهٔ تنفس به پاها را نمی دهند و عرق 
در کفش محبوس می شود. کفش هایی که از جنس مصنوعی هستند، پاها را 

در محیطی گرم و قابل تعریق گرفتار می کنند.
همیشه یک کفش نپوشید

خیلی از ما به یک جفت کفش عادت می کنیم و به خاطر راحتی، مدل یا هر 
دلیل دیگری دوست داریم اغلب همین کفش را بپوشیم اما باید هرچند وقت 
کفش  را عوض کنیم و به پاها استراحت بدهیم. توصیه می کنیم در طول هفته 
کفش های متفاوتی بپوشید تا هم پاهایتان و هم کفش هایتان استراحت کنند 
و نفس بکشند! این کار نه تنها کمک می کند پاهایتان بو نگیرند بلکه احتمال 

عفونت های قارچی نیز کمتر می شود.
پاها را هر روز بشویید

اگر عادت ندارید هر روز دوش بگیرید، حداقل پاهایتان را هر روز بشویید. 
شستن پاها را صابون آنتی باکتریال می تواند جلوی تعریق زیاد را هم بگیرد. 
لای انگشتان پا را خوب و کامل بشویید. می توانید در یک لگن آب چند قطره 
روغن درخت چای یا عصاره اکالیپتوس بریزید و پاها را چند دقیقه ای در آن 
قرار دهید تا میکروب زدایی شوند. سپس پاها را کاملًا خشک کنید )خصوصاً 

لای انگشت ها(
پاها را در چای بگذارید

چای سیاه هم می تواند راه مفیدی برای کاهش تعریق باشد. در یک لگن آب 
گرم بریزید و سپس دو عدد چای کیسه ای در آن قرار دهید. تانین های موجود 
در چای، حفره های پوست را می بندند و عرق را کاهش می دهند. هر بار ۲۰ 

دقیقه این کار را انجام دهید.
از الکل استفاده کنید

یا  انگشتان  بین  الکل  مقدار کمی  فوری می توانید  راه حل  یک  به عنوان 
قسمت هایی که عرق می کنند بزنید. این کار کمک می کند پاها فوراً خشک 
شده و بوی پا هم از بین برود. اما مکرراً از این راهکار استفاده نکنید زیرا پاها 

خیلی خشک شده و پوست تحریک می شود.
از نمک اپسوم استفاده کنید

نصف فنجان نمک اپسوم را در یک لگن آب گرم حل کرده و پاها را ۱۰ تا ۲۰ 
دقیقه در آن بگذارید. نمک اپسوم، رطوبت پوست را می کِشد و در نتیجه محیط 
مطلوبی برای باکتری ها وجود نخواهد داشت. همچنین می توانید در یک لگن 
آب گرم ریخته و نصف آب، سرکه بریزید و هفته ای یک بار پاها را ۱۵ تا ۲۰ دقیقه 
در آن قرار دهید. می توانید از سرکه سفید یا سرکه سیب استفاده کنید. سرکه 
ضدباکتری است. اگر پاهایتان زخم باز یا بریدگی دارد از این راهکار استفاده 

نکنید.
جوراب اضافی همراهتان داشته باشید

همیشه یک جفت جوراب اضافی همراهتان داشته باشید تا اگر طولانی مدت 
جایی بودید و پاهایتان عرق کردند در صورت امکان بتوانید جورابتان را عوض 

کنید.
از پودرهای ضدقارچ استفاده کنید

پودرهای ضدقارچ کمک می کنند پاها خشک بمانند و بو نگیرند. می توانید 
کمی نشاسته ذرت هم به پاهایتان بزنید که البته ضدقارچ نیست.

چه زمانی عرق و بوی پا نشانهٔ یک بیماری است؟
برومودوز اصطلاح پزشکی برای تعریق زیاد پاهاست اما داشتن برومودوز به 

این معنی نیست که دچار عوارض دیگر نیز خواهید شد.
بیشتر اوقات بوی پا نشان دهندهٔ بیماری خاصی نیست. اما تعریق شدید 
و بوی بسیار تند پا در هر فصل و آب وهوایی )نه فقط در هوای خیلی گرم( 
می تواند نشان دهندهٔ اختلال هایپرهیدروز باشد. هایپرهیدروز به عرق بسیار 
زیاد در شرایطی گفته می شود که خیلی گرم هم نیست. این حد از تعریق در 

فعالیت های روزمره نیز اختلال ایجاد می کند.
خیلی از افراد فکر می کنند بوی پا با دیابت مرتبط است. هرچند بوی پا بیانگر 
دیابت نیست اما افرادی که دیابت دارند باید نسبت به سلامت پاهای خود 
بسیار حساس باشند. دیابت می تواند سبب نورپاتی اعصاب محیطی شده و 
پاها بدون اینکه بدانید آسیب ببینند. بوی تند و شدید می تواند علامتی از یک 

زخم باشد که نیازمند اقدام پزشکی فوری است.

عرق پا چه مشکلاتی می تواند ایجاد کند؟

خواب آلودگی بعد خوردن ناهار؛تعریق پا در تابستان و نکاتی که باید رعایت شوند

دلایل احساس خستگی بعد خوردن غذا 
به محض اینکه ناهارتان را تمام می کنید، علاوه بر احساس سیری، احساس 
از غذا خوردن  بعد  خستگی و خواب آلودگی هم می کنید. چرا؟ چرا همیشه 

احساس خستگی می کنید؟
ما انتظار داریم بعد از خوردن غذا انرژی بگیریم، برای همین احساس خستگی 

بعد از غذا متناقض به نظر می رسد.
به طور کلی عجیب نیست که بعد از خوردن غذا احساس بی انرژی بودن کنید؛ 

اما مطمئنا راهکارهایی برای کاستن از این احساس وجود دارد.
چرا بعد از خوردن غذا اینقدر احساس خستگی می کنید؟

می تواند   )Postprandial somnolence( غذا  از  بعد  آلودگی  خواب  احساس 
چند علت داشته باشد. بعضی از غذاهایی که می خورید می توانند هورمون هایی 
در بدن ترشح کنند که به شما احساس خستگی می دهند. زمان غذا خوردن هم 
می تواند باعث احساس خستگی تان شود و البته مقدار غذایی که می خورید نیز در 

احساس خستگی بعد از خوردن نقش دارد.
یک عامل دیگر هم می تواند کیفیت خوابتان باشد. همیشه توصیه شده که هر 
شب باید هفت تا نه ساعت بخوابید. حتی یک شب بدخوابی یا بی خوابی می تواند 
ریتم شبانه روزی بدنتان را به هم بریزد و باعث شود تمام روز بدنتان خسته و کسل 

باشد.
میزان نیاز بدن هر کسی به خواب متفاوت است و شما باید بدانید بدنتان به چه 
میزان خواب نیاز دارد. ساعت های خوابتان را بررسی کنید تا متوجه شوید با چند 

ساعت خواب احساس انرژی و سرحالی می کنید و در طول روز خسته نیستید.
آیا احساس خستگی کردن بعد از خوردن غذا طبیعی است؟

احساس خستگی بعد از خوردن غذا بسیار رایج است، خصوصا اگر غذا دارای 
کربوهیدرات و پروتئین زیاد باشد. هضم غذا ۳۰ تا 4۰ ساعت طول می کشد. بدن 
شما تمام مدت در حال فعالیت است تا غذا را هضم کند. به محض اینکه خوردن 
غذا را شروع می کنید هضم آن شروع می شود و سپس شما غذای بیشتری وارد 
معده تان می کنید. خصوصا اگر این غذا سنگین و حجیم باشد، سیستمتان را 

خسته می کند.
هورمون ها نیز نقش مهمی در هضم و گوارش دارند. بعضی از پژوهشگران عقیده 
دارند ما بعد از خوردن غذا به این دلیل احساس خستگی می کنیم که بدنمان 
سروتونین بیشتری ترشح می کند. سروتونین ماده ی شیمیایی است که خلق وخو 

و سیکل خواب را تنظیم می کند.
تریپتوفان یک آمینواسید ضروری است که در غذاهای پروتئین دار مانند مرغ و 
تخم مرغ و پنیر و ماهی وجود دارد. تریپتوفان به بدن کمک می کند سروتونین 

ترشح کند.
اغلب اوقات وقتی غذایی پُر از کربوهیدرات و پروتئین می خورید، بیشتر احساس 
خواب آلودگی می کنید، زیرا از پروتئینی که خورده اید تریپتوفان وارد بد تان کرده اید 
و سروتونین بدنتان افزایش یافته است. همچنین غذا خوردن باعث می شود سطح 

قند خونتان بالا برود که می تواند منجر به افت انرژی شود.
بعد از اینکه غذا می خورید، انسولین قند را وارد جریان خونتان می کند. بنابراین 
بعد از غذا سطح قند خونتان بالا می رود. انسولین وارد خون می شود تا قند را از 
خون بگیرد و برای انرژی به سلول ها برساند. اگر انسولین کافی نداشته باشید یا 

اگر قند خونتان بالا برود، احساس خستگی خواهید کرد.
آیا غذایی که می خورید هم مهم است؟

بله، غذاهایی که پروتئین و کربوهیدرات زیاد دارند می توانند بیشتر از غذاهای 
زیر  موارد  پُرپروتئین شامل  بدهند. غذاهای  احساس خستگی  به شما  دیگر 

می شوند: . مرغ . تخم مرغ . شیر . پنیر . ماهی . محصولات سویا
غذاهای پُرکربوهیدرات شامل موارد زیر می شوند:

. دسرها مانند کیک و شیرینی . پاستا . نان سفید . برنج . قند و آبنبات
و اگر مقدار زیادی غذا بخورید، سیستم گوارشتان تحت فشار قرار می گیرد و 
هورمون هایی ترشح می کند که سبب خستگی و خواب آلودگی تان خواهد شد. 
غذاهای سنگین به زمان بیشتری برای گوارش نیاز دارند. بنابراین اگرغذای 
سنگین یا حجیمی بخورید، بیشتر احتمال دارد احساس خواب آلودگی کنید زیرا 
بدنتان مجبور است بیشتر کار کند تا این غذا را هضم کند. بهترین کار این است که 

غذایی متعادل بخورید که شامل پروتئین و فیبر و چربی های سالم باشد.
ممکن است یک عدم تحمل غذایی داشته باشید

عدم تحمل غذایی یا حتی آلرژی غذایی خیلی وقت ها می تواند علائم گوارشی 
ایجاد کند، مانند گرفتگی شکم یا اسهال. اما گاهی یک عدم تحمل غذایی که 
هنوز نسبت به آن آگاه نیستید می تواند احساس خستگی بعد از غذا به شما بدهد.
مثلا اگر به گلوتن حساسیت داشته باشید یا دچار بیماری سلیاک باشید، بعد 
از خوردن غذاهایی که گلوتن دارند احساس خستگی خواهید کرد زیرا می تواند 
در شما واکنش آلرژیک ایجاد کند. در نتیجه توانایی بدنتان برای سوخت گیری 
مناسب از غذایی که خورده اید محدود شده و منجر به احساس خستگی می شود.

احساس خستگی بعد از خوردن غذا را چگونه برطرف کنیم؟
در طول روز وعده های کوچک تر بخورید

به جای اینکه در روز سه وعده بزرگ غذا بخورید، سعی کنید وعده های بیشتر 
و کوچک تر بخورید. نیم حجم یک وعده ی معمولی بخورید و پیش و پس از این 
وعده میان وعده بخورید. این مقدار غذا خیلی راحت تر هضم می شود و انرژی 
بهتری از آن می گیرید تا اینکه غذایی سنگین و حجیم بخورید و احساس افت 

انرژی کنید.
میان وعده هایی مانند یک میوه یا یک مشت آجیل می تواند به سیر ماندن بین 

وعده های اصلی کمک کند.
به خوابتان اهمیت بدهید

خواب هم می تواند بر احساسی که بعد از خوردن غذا دارید اثر بگذارد. ریتم 
شبانه روزی بدن شما بر سطح انرژی تان اثر می گذارد. اگر به اندازه کافی نخوابید، 

این ریتم بدن به هم ریخته و باعث کسالت و خواب آلودگی تان می شود.
پس به بدنتان گوش دهید. آیا خسته اید و تمایل دارید بیشتر بخوابید؟ میزان 
خوابتان را بررسی کنید. برخی از افراد شب ها ممکن است برای به خواب رفتن 
دچار مشکل باشند و صبح ها دیر از خواب بیدار شوند و روز بعد هم دوباره همین 

مشکل تکرار می شود. ساعت درونی این افراد به هم ریخته است.
اگر شب ها حدود نه ونیم یا ده شب احساس خستگی می کنید پس سعی کنید 
زودتر به رختخواب بروید. اما اگر طی روز برای هشیار و متمرکز ماندن مشکل 
دارید، قدرت یک چُرت نیمروزی را دست کم نگیرید. اگر فرصت یک چُرت کوتاه 

را دارید، پس حتما چُرت بزنید!
ورزش کنید

با حرکت دادن بدن، چه با پیاده روی در محل و چه با تمرین های کششی، به 
تثبیت قند خونتان کمک می کنید و سطح انرژی تان را حفظ می کنید. اگر غذای 
سنگینی خورده اید، بد نیست به یک پیاده روی ۱۰ تا ۱۵ دقیقه ای بروید تا کمکی 
هم به گوارشتان باشد. ورزش به شما انرژی می دهد و احساس خستگی را از شما 
دور می کند. تغذیه ی شما باید متعادل باشد. ما اغلب بر پروتئین و کربوهیدرات ها 
تمرکز می کنیم که هر چند بخش های ضروری یک وعده غذایی اند اما متاسفانه 
سبزیجات را معمولا نادیده می گیریم. کربوهیدرات ها را به صورت حبوبات یا 
سبزیجاتی مانند هویج و نخود سبز هم می توانید مصرف کنید. نیمی از بشقاب 
غذایتان را با سبزیجات غیرنشاسته ای و نیمی دیگر را با پروتئین و کربوهیدرات ها 

پُر کنید.
در مصرف کافئین زیاده روی نکنید

خواب آلودگی بعد از غذا خیلی وقت ها باعث می شود سراغ چای و قهوه برویم. 
اما باید مصرف کافئین را محدود نمایید. کافئین زیاد می تواند اثر معکوس بگذارد. 
شاید کافئین برای باقی روز شما را هشیار نگه دارد اما بر خواب شب تان اثر منفی 
می گذارد. اگر در طول روز تمایل به نوشیدن قهوه داشتید می توانید از قهوه بدون 

کافئین یا چای سیاه استفاده کنید.
چه زمانی باید احساس خستگی و خواب آلودگی را جدی بگیرید؟

اگر با وجود راهکارهایی که گفتیم باز هم بعد از خوردن غذا احساس خستگی 
می کنید احتمالا لازم است به پزشک مراجعه نمایید. عوارضی که می توانند بعد از 

خوردن احساس خستگی ایجاد کنند:
. آنمی . بیماری سلیاک . دیابت . عدم تحمل غذایی یا آلرژی ها . آپنه خواب

سلامت

محققان استرالیایی می گویند؛

کودکان شادتر و سالم تر با دوری
 از صفحات نمایشگر

تحقیقات جدید خطرات استفاده بیش از حد از صفحه نمایش را برای 
کودکان و نوجوانان تأیید می کند.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیسن نت، به گفته محققان، کسانی 
که ورزش می کنند، درس موسیقی می گذرانند یا بعد از مدرسه با دوستان 
معاشرت می کنند نسبت به کودکانی که در این ساعات به صفحه نمایش 

می پردازند شادتر و سالم تر هستند.
»رزا ویرگارا«، عضو تیم تحقیق از دانشگاه استرالیای جنوبی، می گوید: 
»زمان استفاده از صفحه نمایش، یعنی جایی که نشسته اید و تلویزیون تماشا 
می کنید یا ساعت ها در حال انجام بازی های رایانه ای هستید یا در شبکه های 
اجتماعی جستجو می کنید، بسیار مضر است، زیرا بی تحرک بوده و معمولًا در 

فعالیتی مشارکت ندارید.«
محققان نحوه گذراندن زمان حدود 6۲۰۰۰ کودک 4 تا ۹ ساله را بعد از 
مدرسه بررسی کردند. این بچه ها همچنین پرسشنامه هایی را در مورد آرامش 

روانی خود تکمیل کردند.
این مطالعه نشان داد کودکانی که بعد از مدرسه بازی های ویدئویی انجام 
استفاده  اجتماعی  رسانه های  از  و  می کنند  تماشا  تلویزیون  می دهند، 
می کنند، تقریباً همواره نسبت به همسالان خود که در فعالیت های بعد از 

مدرسه شرکت می کنند، سطح آرامش پایین تری دارند.
همچنین بچه های که اغلب ورزش می کردند، در مقایسه با بچه های که بعد 
از مدرسه ورزش نمی کردند، ۱۵ درصد بیشتر به احتمال زیاد خوش بین، ۱4 
درصد بیشتر از زندگی خود شاد و راضی بودند و ۱۰ درصد بیشتر احتمال 

داشت که بتوانند احساسات خود را کنترل کنند.
ویرگارا گفت: »والدین باید سعی کنند زمان تماشای صفحه نمایش را محدود 

کرده و بچه ها را به انجام فعالیت های دیگر بعد از مدرسه تشویق کنند.«
وی در ادامه افزود: »من والدین را تشویق می کنم تا محدودیت هایی را در 
مورد استفاده از صفحه نمایش تعیین کنند و کودکان را تشویق کنند قبل یا 
بعد از استفاده از صفحه نمایش، فعال باشند، یا فعالیت های جایگزینی مانند 
گوش دادن به موسیقی، رنگ آمیزی ذهنی، بازی های رومیزی یا پازل را انجام 

دهند.«
به گفته ویرگارا، »ورزش موجب ایجاد فعالیت بدنی منظم می شود و فرصتی 

برای رفاقت و ارتباطات اجتماعی فراهم می کند.«
شواهد علمی همواره نشان داده است که مشارکت کودکان در ورزش با 
بهبود نتایج اجتماعی و روانشناختی مانند تصویر سالم تر از خود، کاهش 

علائم اضطراب و افسردگی و سطوح بالاتر پیشرفت تحصیلی مرتبط است.
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رئیس ستاد مردمی غدیر تاکید کرد :

لزوم گسترش مناسک عیدغدیر در جامعه
رئیس ستاد مردمی غدیربر لزوم گسترش مناسک عید غدیر از جمله اطعام نیازمندان 
تاکید کرد و گفت: متاسفانه غدیر به شیوه مطلوب به مردم جهان معرفی نشده و در 

معرفی واقعه غدیر از طرف شیعیان کوتاهی شده است.
حجت الاسلام والمسلمین حبیب الله فرحزاد رئیس ستاد مردمی غدیر ظهرروزشنبه 
در نشست خبری با موضوع برنامه های عید غدیر که در سالن جلسات اداره کل تبلیغات 
اسلامی استان قم برگزار شد، طی سخنانی اظهار کرد: حقیقت امیرالمومنین حضرت 
علی)ع( به درستی به جهانیان معرفی نشده است درحالی که آن حضرت الگویی 

مناسب در زمینه های مختلف برای جهانیان هستند.
وی عنوان کرد: در کشورهای اروپایی، آمریکایی و آفریقایی وقتی در مورد حضرت 
علی)ع( از آنها می پرسیم هیچ شناختی نسبت به این حضرت ندارند اما به خوبی 

شناختی از پیامبر اکرم)ص( و حتی امام حسین)ع( به دلیل واقعه عاشورا دارند.
وی ادامه داد: در آمریکا دسته های عزاداری امام حسین)ع( روز عاشورا به ۲۰ هزار 
نفر غذا می دهند و در لندن روز عاشورا خیابان ها بسته می شود و مردم عزاداری 
می کنند، همان گونه که عاشورا را به جهان شناساندیم وظیفه داریم غدیر را این 
گونه به همگان بشناسانیم و باید به اندازه توان خود امیرالمومنین)ع( و غدیر را از 

مظلومیت درآوریم.
رئیس ستاد مردمی غدیر در خصوص خطبه  پیامبر)ص( در واقعه غدیر گفت: 
وقتی به خطبه های حضرت محمد )ص( در مناسبات مختلف نگاه می اندازیم 
غدیر  واقعه  در  ایشان  خطبه  اما  است  بوده  دقیقه   ۱۵ خطبه ها  زمان  نهایت 
حدود یک ساعت و نیم بوده است که این موضوع نشان از اهمیت خطبه غدیر 

می دهد.
*حضرت علی )ع( بهترین الگو برای جامعه اسلامی

فرحزاد در رابطه با اینکه حضرت علی )ع( بهترین الگو برای جامعه اسلای است 
بیان کرد: امروزه در جامعه اسلامی به ویژه ایران الگو هایی در بین نوجوانان، جوانان 
این  انتخاب  و  این جایگاه نیستند  و بزرگسالان معرفی شده اند که اصلا مناسب 
الگوهای نادرست باعث شده است که سبک زندگی و منش افراد به غلط تغییر پیدا 

کند.
وی افزود: وقتی سخنان حضرت علی)ع( و اقدامات و تفکرات آن حضرت را در 
زمینه های مختلف می بینیم متوجه این می شویم که امیرالمومنین )ع( بهترین الگو 
برای جامعه اسلامی است، وقتی ایشان را الگو زندگی خود قرار دهیم کمک به فقرا، 
سبک زندگی ساده، کمک به اهل خانواده و مسائل دیگر به خودی خود در زندگی های 

ما نمایان می شود.
*معرفی غدیر وظیفه همه اقشار جامعه است

رئیس ستاد مردمی غدیر عنوان کرد: خبرنگاران، روحانیون و اقشار مختلف مردم 
وظیفه دارند که واقعه غدیر را به درستی به جامعه و فرزندان خود معرفی کنند، این روز ها 
وقتی از یک کودک دبستانی در مورد واقعه غدیر سؤال می کنیم اطلاعات بسیار کمی 

درخصوص این واقعه دارد که باعث تاسف برای همه ما است.
وی افزود: آموزش و پرورش، نویسندگان، فیلم سازان و همه کسانی که مخاطب زیادی 
را به همراه خود دارند باید محتوای مناسب و فراوانی را از عید غدیر به جامعه نشان 

دهند، هیچ کم کاری در خصوص این موضوع قابل قبول نیست.
* جدید بیعت با امام زمان )عج( در روز عید غدیر

فرحزاد با اشاره به مناسک عید غدیر خاطرنشان کرد: مناسک عید غدیر باید به 
صورت جدی دنبال شود، توزیع اطعام میان مردم و نیازمندان در این روز ثواب بسیاری 
نسبت به مناسبات دیگر دارد، دید و بازدید و صلحه رحم، تجدید بیعت برادران و 
خواهران مسلمان با یکدیگر، دادن عیدی به یکدیگر، توزیع بسته های معیشتی به افراد 

نیازمند نمونه ای از مناسک غدیر است.
وی ادامه داد: یکی از مهم ترین مناسکی که در عید غدیر باید انجام شود، تجدید 
بیعت با حضرت ولی عصر )عج( است؛ برگزاری کاروان های شادی نیز مورد تاکید همه 

است و مردم باید در جشن هایی که در سطح شهر برگزار می شود حضور پیدا کنند.
*واغعه غدیر نیازمند یک حرکت جدی برای بین المللی شدن است

رئیس ستاد مردمی غدیر تاکید کرد: همانطور که گفتم در ترویج روز غدیر در این مدت 
کم کاری شده است، همه ما باید توجه داشته باشیم که ابتدا واقعه غدیر را در کشور 
خود به درستی به نسل جدید بشناسانیم، سپس بعد از انجام این کار، گام هایی برای 

بین المللی شدن واقعه غدیر برداریم.

ذوالنوری نماینده مردم قم:

اولویت برق در استان قم  باید
 با بخش صنعت باشد 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با انتقاد از مصرف بالای برق در تابلوهای 
تبلیغاتی آزاده راه قم-تهران گفت: اولویت برق در استان باید با بخش صنعت باشد 
هم اکنون این تابلوها توان بسیار زیادی را از ظرفیت تامین برق قم می گیرد بدون اینکه 

خروجی خاصی داشته باشد. 
حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری روز شنبه در جلسه شورای اداری در سالن کرامت 
استانداری قم، افزود: عملکرد و اقدامات دولت سیزدهم در قبال مساله برق در مقایسه 
با دولت گذشته با وجود افزایش مصرف قابل تحسین است؛ کاهش ۵۰ درصدی 
مصرف برق صنایع فولادی یکی از تصمیمات تاثیرگذار استان برای مدیریت مصرف 
است اما کاهش سهیمه برق واحدهای تولیدی و صنعتی در مجموع به صلاح اقتصاد 

و معیشت مردم نیست.
 نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: یک سرمایه گذاری خارجی 
برای تولید ۵۰۰ مگاوات برق خورشیدی در کنار دریاچه نمک اعلام آمادگی کرده 
است؛ این سرمایه گذار حاضر است به خاطر مباحث مربوط به تحریم، در قبال برخی 

تعهدات مالی از ایران نفت دریافت کند و در بازارهای جهانی بفروشد.
ذوالنوری همچنین با انتقاد از وضع عفاف و حجاب در برخی ادارات و دستگاه های 
خدمات رسان قم گفت: وضعیت حجاب در برخی از این مراکز زننده و غیرقابل توجیه 

است؛ باید نظارت بر رعایت و پایبندی به عفاف و حجاب با قدرت انجام بگیرد.
وی اضافه کرد: بخشی از وضعیت عفاف و حجاف به خاطر جهل به معارف و بی 
قیدی برخی از افراد و بخش دیگری از آن نیز کاملا هدایت شده و برنامه ریزی شده 

توسط دشمنان است.
ذوالنوری همچنین با اشاره به جان باختن دو کودک خردسال در اثر حمله سگ 
های ولگرد در منطقه دامشهر قم طی روزهای اخیر، تصریح کرد: طرح صیانت 
از حقوق عامه در برابر حیوانات خطرناک و مضر از چند ماه گذشته در مجلس 
شورای اسلامی اعلام وصول شده که لازم است قوانین مدونی در این خصوص 

تدوین شود.
وی با بیان اینکه ۳4 نوع بیماری از طریق دام و حیوانات به انسان منتقل می شود، 
گفت: به خاطر جرم انگاری و مطالبات مردمی طرح صیانت از حقوق عامه در برابر 
حیوانات خطرناک و مضر در اولین جلسه مجلس شورای اسلامی پس از دریافت 

امضاهای لازم بصورت جدی موردبررسی قرار خواهد گرفت.
ذوالنوری یادآور شد: هم اکنون در خصوص مقابله و مبارزه با خطرات حیوانات 
خطرناک خلاهای قانونی زیادی وجود دارد و عملا دست دستگاه های مختلف در 

برخورد با افراد متخلف بسته است.
 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم :

خاموشی بخش خانگی خط قرمز ما است
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: قطع برق خانگی در فصل 
تابستان خط قرمز دولت و مجموعه مدیریت استان است اما قطع محدود برق در بخش 

کشاورزی و صنعتی بصورت مدیریت شده در حال انجام است.
مهدی آهنین پنجه افزود: خاموشی برنامه ریزی شده برق خانگی در فصل تابستان 
امسال پیش بینی نشده است و برخی خاموشی های اخیر بر اثر حوادث و یا تعمیرات 

خط انتقال بوده است.
وی یادآور شد: دستگاه های اجرایی باید ۳۰ درصد در زمان وقت اداری و 6۰ درصد 
بعد از زمان اداری مصرف برق خود را کاهش دهند در حالی که هم اکنون این رویه در 

برخی ادارات بخصوص در بعد از زمان اداری مشاهده نمی شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم ادامه داد: تاکنون ۲۰ هزار کنتور هوشمند 
در سطح استان نصب شده که از این بین ۱۰ هزار کنتور قابلیت قطعی برق از راه دور 

را دارد.
وی اضافه کرد: در خصوص طرح صرفه جویی و کاهش مصرف برق از ابتدای فصل 
تابستان ادارات دولتی قم 66 درصد، بانکها ۷۱ درصد، موسسات فرهنگی و آموزشی 

4۹ درصد و نیروهای مسلح نیز ۳۹ درصد همکاری داشته اند.

دبیر ستاد مردمی غدیر استان قم خبرداد:

راه اندازی ستاد مردمی غدیر در قم 
 دبیر ستاد مردمی غدیر استان قم از تشکیل این ستاد به منظور هر چه باشکوه تر 

برگزار شدن عید سعید غدیر خم خبر داد.
نشستی  در  شنبه  ظهر  از  پیش  بختیاری زاده  ،محمدعلی  قم  ندای  گزارش  به 
خبری در جمع خبرنگاران که در محل اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم برگزار 
شد اظهار داشت: با توجه به اهمیت عید سعید غدیر خم ضرورت دارد پیوندی بین 
مردم و تشکل های مردم نهاد، ادارات و دستگاه های حاکمیتی به وجود آید تا بتوانیم 
از ظرفیت های یکدیگر در راستای هر چه باشکوه تر برگزار کردن عید سعید غدیر خم 
استفاده کنیم که به همین دلیل ستاد مردمی غدیر در استان قم راه اندازی شده است.
دبیر ستاد مردمی غدیر استان قم بیان داشت: امیدواریم با اجرایی شدن این طرح 
در قم، این شهر به عنوان الگو معرفی شود و این وحدت رویه و هم افزایی در اجرای 

برنامه ها در سایر استان ها نیز اتفاق بیفتد.
بختیاری زاده ادامه داد: هیأت های مذهبی، مداحان، واعظان، خیرین و تشکل های 

مردمی و نهادهای مختلف در ستاد مردمی غدیر استان قم فعالیت دارند.
وی با بیان اینکه برنامه های این ستاد از عید قربان تا عید غدیر ادامه خواهد داشت 
افزود: برپایی ایستگاه های صلواتی با همکاری خیرین و هیأت های مذهبی، برگزاری 
جشن و سرور و مواسات در ۱۱۰ محله استان قم، عیادت و دیدار با پیشکسوتان عرصه 

آئینی غدیر از جمله برنامه های این ستاد در این ایام خواهد بود.
وی اضافه کرد: طبق اعلام کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم تعرفه 

خدمات شهربازی ها و بوستان های قم در این ۱۵ روز نیم بها خواهد بود.
بختیاری زاده با بیان اینکه در شهرستان های تابعه و بخش های استان قم برنامه های 
گسترده ای در این ایام اجرا خواهد شد افزود: برای محتوا بخشی در راستای واقعه 

غدیر، برگزاری مسابقات کتابخوانی پیش بینی شده است.
همایش ملی غدیریان روز دوشنبه در قم برگزار می شود

رئیس شورای هیئت های مذهبی استان قم نیز در این نشست خبری در سخنانی 
تصریح کرد: ۱۵ برنامه در مناطق مختلف قم که شاخص هستند با کمک هیئت های 
مذهبی برگزار می کنیم، کاروان های شادی در شب و روز عید غدیر خم برگزار می 
شود و مراسم پیاده روی عصر عید غدیر از ابتدای بلوار پیامبر اعظم تا مسجد جمکران 

برگزار می شود.
جواد اشعری بیان کرد: توزیع ارزاق به صورت دولتی بین هیئت ها با کمک جهاد 
کشاورزی استان و برپایی ایستگاه های صلواتی از دیگر برنامه های روز عید غدیر در 

قم است.
اشعری خاطرنشان کرد: همایش ملی غدیریان روز دوشنبه ساعت ۱۸ با حضور 
مسئولان هیئت ها و شاعرانی از قم، تهران، اصفهان، کاشان و کرج در شبستان نجمه 
خاتون حرم حضرت معصومه)س( برگزار می شود که آیت الله سعیدی تولیت حرم 
حضرت معصومه)س( و حجت الاسلام والمسلمین فرحزاد از جمله سخنرانان این 

مراسم هستند.
وی در پایان گفت: ۱۱۰ هزار پرس غذا روز عید غدیر در محله های مختلف شهر قم 
توزیع می شود و همچنین قرائت دعای ندبه در روز عید غدیر به صورت گسترده انجام 
می شود و برگزاری همایشی به همت سازمان بسیج مداحان تحت عنوان همایش 

سادات از جمله برنامه های این روز بزرگ است.
 

مدیرکل آموزش وپرورش استثنایی استان قم:
۳۰ هزار نوآموزقمی سنجش سلامت می شوند

مدیرکل آموزش وپرورش استثنایی استان قم گفت: با توجه به آمار سال گذشته طرح 
سنجش پیش بینی می شود امسال دست کم ۳۰ هزار نوآموز بدو ورود به دبستان و 

پیش دبستانی در این استان سنجش سلامت شوند.
مهدی آقاکوچکی در گفت وگویی اطهارداشت :طرح سنجش نوآموزان بدو ورود به 

دبستان که از چهارم تیرماه جاری آغاز شده در ۱۷ پایگاه اولیه در حال انجام است.
وی با بیان این که ۱۵ پایگاه داخل شهر قم و ۲ پایگاه در شهرستان ها و مناطق فعالیت 
دارند، اضافه کرد: خانواده ها برای ثبت نام باید به مراکز پیش دبستانی و مدارس مراجعه 
کنند و پس از اخذ برگه نوبت سنجش، با به همراه داشتن مدارک هویتی به مراکز 
سنجش مراجعه کنند. وی با اشاره به این که سال گذشته ۳۲ هزار نوآموز در استان 
قم مورد سنجش قرار گرفتند، ادامه داد: این تعداد نسبت به سال ۹۹، سه هزار نفر 
افزایش داشت. آقاکوچکی با تاکید بر این که نوآموزانی که در بدو ورود به پیش دبستانی 
سنجش شده اند، نیاز به سنجش مجدد دارند، بیان کرد: در این طرح شرایط جسمی 
کودکان از جمله پوست، مو، قد، وزن، بینایی، شنوایی و آمادگی تحصیلی مورد ارزیابی 
به  این که تشخیص زودهنگام اختلالات در کودکان  به  با اشاره  قرار می گیرد. وی 
والدین فرصت بیشتری برای رفع مشکل و مداخله بهنگام می دهد، افزود: اگر کودکی 
مشکوک به یکی از اختلالات شنوایی، بینایی، رفتاری و یا حرکتی باشد برای بررسی 

بیشتر به پایگاه تخصصی ارجاع داده می شود.
وی با بیان این که برای بینایی پنج پایگاه و برای شنوایی و آمادگی تحصیلی نیز یک 
پایگاه تخصصی در نظر گرفته شده است، خاطرنشان کرد: پایگاه های سنجش در 

نوبت صبح از ۸ تا ۱۳ و در نوبت بعدازظهر از ۱4 تا ۱۹ فعال هستند.

با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی؛

اختتامیه جشنواره ملی مطبوعات دینی 
در قم برگزار می شود

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: آیین اختتامیه نخستین جشنواره 
ملی مطبوعات دینی روز پنجشنبه هفته جاری با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

در تالار فرهنگ و هنر قم برگزار می شود.
امیرعلی عموزاده در گفت و گویی اظهار داشت: این جشنواره در سه بخش برگزار 
شد که نخستین بخش با عنوان بخش حرفه ای در موضوع هایی از جمله تیتر، 

مصاحبه و گزارش خبری بود.
وی بیان کرد: بخش دوم جشنواره بخش موضوعی نام دارد که در موضوع هایی 

همچون عفاف و حجاب، ایثار و شهادت و مسجد رکن محله محوری ترتیب یافت.
عموزاده بخش سوم را ویژه رسانه های حوزه دین عنوان کرد و افزود: در این بخش به 
انتخاب هیات داوران از تعدادی از قدیمی ترین و فعال ترین مطبوعات حوزه دین که 

اثرگذاری بالایی دارند تقدیر خواهد شد.
وی با اشاره به این که نزدیک به ۸۰۰ اثر به دبیرخانه جشنواره ارسال شده است 

گفت: صاحبان آثار برتر با اهدای لوح تقدیر و جوایز ارزنده تقدیر خواهند شد.
نخستین جشنواره ملی مطبوعات دینی، شهریورماه سال گذشته اعلام فراخوان شد 

که علاقه مندان برای ارسال آثار خود تا ۲۰ آبان ماه ۱4۰۰ فرصت داشتند.
 

فرمانده سپاه قم:

مستند ۶۰ شهید فرمانده قم
 ساخته می شود

ابیطالب)ع( قم گفت: در قالب دومین کنگره ملی  امام علی بن  فرمانده سپاه 
شهدای استان قم، 6۰ مستند شهدای فرمانده استان در طول دوران دفاع مقدس 

در حال ساخت است.
سردار محمدرضا موحد روز شنبه در جلسه شورای اداری در سالن کرامت استانداری 
قم، با اشاره به برگزاری دومین کنگره ملی شهدای استان، اظهار داشت: این کنگره 
آبان ماه سال جاری بعد از حدود سه سال تاخیر بخاطر بیماری همه گیر کرونا برگزار 

خواهد شد.
وی بیان کرد: تولید و نصب سردیس شهدا توسط شهرداری قم، نامگذاری کوچه و 
معابر به اسامی شهدا، تولید ۱۰۰ عنوان کتاب تا پایان شهریورماه جاری، بهره برداری 
از چند بوستان شهری به اسامی شهدا، ساخت 6۰ مستند ویژه شهدای فرمانده، تولید 
یک قطعه موزیک، برگزاری ویژه برنامه های فرهنگی و عقیدتی وغیره به همین منظور 
در دست انجام است. وی خاطرنشان کرد: ساخت فیلم سینمایی و سریال شهید 
مهدی زین الدین، اهدای تابلوفرش شهدای استان به خانواده شهدا، اجرای هفتگی 
برنامه دلیرستان، تولید آلبوم عکس و غیره نیز در قالب این کنگره بصورت مستمر در 

دست اقدام است.

بعد از 9 ماه تحصیل، با تعطیلات تابستانی کودک شما هیجان زده است که چند 
ماه بدون نگرانی از انجام تکالیف می تواند بازی و استراحت کند. تماشای بی پایان 
تلویزیون و فیلم های موردعلاقه و بازی های موبایلی و آنلاین ازجمله برنامه هایی 
است که بچه ها در ایام تعطیلات وقتشان را با آن ها سپری می کنند اما ازآنجایی که 
این مسئله بخشی از نگرانی و دغدغه والدین است، آن ها ترجیح می دهند اوقات 
فراغت فرزندشان را باکلاس های تابستانی پر کنند. این در حالی است که به گفته 
روانشناسان آزاد گذاشتن بچه ها و استراحت بیش ازاندازه و درعین حال پر کردن 
وقت آن ها با انواع و اقسام کلاس های تابستانی توصیه نمی شود. عدم برنامه ریزی 
والدین و آزاد گذاشتن بچه ها در اینکه هر زمان می خواهند بخورند و بخوابند و 
بیدار شوند باعث به هم خوردن ساعات خوردوخوراک بچه ها شده و حتی سلامت 
آن ها را به خطر می اندازد. از طرف دیگر، پر کردن تمام اوقات تعطیلات بچه ها 
اندازه  و  بی انگیزه می کند. پس حد  و  را خسته  آن ها  با کلاس های مختلف، 
کلاس های تابستانی برای بچه ها چقدر است؟! برای پاسخ به این سؤال به سراغ 
دکتر سما سادات، روانشناس کودک و نوجوان، مدرس دانشگاه و عضو سازمان 

نظام روانشناسی و مشاوره ایران رفتیم.
فواید کلاس های تابستانی برای کودکان

تابستانی  کلاس های  با  کودک  فراغت  اوقات  کردن  پر  بیش ازاندازه  اگرچه 
می تواند پیامدهایی داشته باشد اما به گفته دکتر سادات کلاس های تابستانی 
که  است  این  نکته  مهم ترین  باشد.  داشته  کودکان  برای  فوایدی  می تواند 
کلاس های تابستانی کمک می کند تا اوقات فراغت بچه ها به بطالت نگذرد و 
بچه ها با توجه به علایقشان بتوانند مهارتی کسب کنند. علاوه بر این، کلاس های 

تابستانی می تواند در رشد، مهارت و خلاقیت بچه ها تأثیرگذار باشد.
دکترسادات شرکت در کلاس های تابستانی را در پیشرفت تحصیلی تأثیرگذار 
می داند و می گوید: »این مهم است که بچه ها در طول تعطیلات طولانی تابستان 
ذهنشان را فعال نگه دارند تا با شروع سال تحصیلی دچار مشکل نشوند. بچه هایی 
که در تابستان به هیچ عنوان فعالیت ذهنی ندارند، در طول سال تحصیلی تا 
یک سوم از آموخته های خود را از دست می دهند؛ به همین خاطر است که معمولًا 
معلمان چهار تا شش هفته ابتدایی سال تحصیلی جدید را صرف آموزش مجدد 
مطالبی می کنند که دانش آموزان در تابستان فراموش کرده اند. بنابراین، شرکت 
در کلاس های تابستانی در فعال نگه داشتن ذهن و  پیشرفت تحصیلی بچه ها در 
سال آینده تأثیرگذار است البته درصورتی که آن کلاس ها مطابق باعلاقه، استعداد 

و انگیزه کودک باشد.«
تابستانی  از نکات مهم دیگر کلاس های  الگوی زندگی سالم  و  ایجاد نظم 
است: »در ایام تابستان به دلیل کاهش فعالیت بچه ها، میزان چاقی در آن ها 2 
برابر می شود و اینجاست که کلاس های تابستانی به خصوص کلاس های ورزشی 
می تواند بچه ها را فعال و پویا نگه دارد.« وی ادامه می دهد: »افزایش مهارت های 
اجتماعی، مهارت دوست یابی، افزایش اعتمادبه نفس، شکوفایی استعدادها و ... 

از دیگر تأثیرات مثبت کلاس های تابستانی بر کودکان است.«
تأثیر منفی کلاس های تابستانی متعدد بر کودکان

 بعضی از والدین در ایام تابستان برای سرگرم کردن فرزندشان، آن ها را 
در انواع و اقسام کلاس ها ثبت نام می کنند و تصور می کنند با این کار در 

حق فرزندشان لطف می کنند، درحالی که به گفته دکترسادات، ثبت نام در 
کلاس های متعدد به خصوص کلاس هایی که کودک انگیزه و علاقه ای برای 
شرکت در آن ها ندارد، فشار روانی مضاعفی را به او وارد می کند. در چنین 
شرایطی ممکن است کودک بالاجبار در کلاس ها حضور فیزیکی پیدا کند 
اما عملًا فایده ای نخواهد برد؛ درنتیجه به جای آنکه وقت کودک به طور مثبت 
استفاده شود و با حضور در این کلاس ها بهره وری بالایی کسب کند، نتیجه 

معکوسی خواهد داشت.«
ثبت نام در کلاس های تابستانی تا چه اندازه خوب است؟

این متخصص روانشناسی کودک و نوجوان در پاسخ به این سؤال می گوید: 
»ثبت نام در کلاس های تابستانی تااندازه ای خوب است که به بچه فشار وارد نکند. 
بچه باید اوقات فراغت برای لذت بردن از انجام کارهایی مثل بازی و تفریح که در 
ایام مدرسه امکان آن ها وجود ندارد را داشته باشد.« وی افزود:» اینکه برخی 
والدین به بهانه یادگیری تعامل با دیگران فرزندشان را در کلاس های متعدد ثبت نام 
می کنند، اشتباه است؛ حتماً لازم نیست فرزند شما با شرکت در کلاس های 
مختلف مهارت کسب کند بلکه با رفت و آمد با دوستان هم سن وسال نیز برخی 
مهارت های ازجمله مهارت اجتماعی قابل یادگیری است. واقعیت این است که 
خیلی از کلاس ها فایده لازم را ندارند و تنها باعث بی انگیزگی و واردکردن فشار 

روانی به کودک می شوند و این به نوعی هدر دادن پول است.«
اوقات فراغت فرزندتان را با کلاس های آموزشی پر نکنید

توصیه  را  آموزشی  کلاس های  با  صرفاً  کودکان  وقت  کردن  پر  دکترسادات 
نمی کند و می گوید: »اگر قرار بود بچه ها تمام سال را درس بخوانند، مدارس در 
تابستان تعطیل نبود! تعطیلات تابستان فراتر از آموزش های درسی است و لازم 
است بچه ها در این دوران به انجام کارهایی همچون تعاملات اجتماعی، ورزش، 
بازی، تفریح و... بپردازند. زمانی که بازی و تعاملات اجتماعی کودکان ارتقا پیدا 
کند مسلماً این مسئله در پیشرفت تحصیلی شان هم تأثیر می گذارد و این گونه 

نیست که صرفاً کلاس های آموزشی باعث پیشرفت تحصیلی شود.«
چند توصیه به والدین

این روانشناس  می گوید برای ثبت نام در کلاس های تابستانی والدین باید اصولی 
را مدنظر قرار دهند تا کلاس ها هم مفید باشد و هم جنبه سرگرمی داشته باشد: 
»طبق شناخت از علایق و استعدادهای فرزندتان، کلاس ها را انتخاب کنید. به 
فرض، ثبت نام بچه ای که هیچ علاقه ای به نقاشی ندارد، نه مفید است و نه جنبه 
سرگرمی دارد چون بالإجبار در کلاس ها حضور پیدا می کند و هیچ علاقه ای 
ندارد؛ بنابراین، والدین باید کلاس هایی که مدنظرشان است را با فرزندشان در 
میان بگذارند و با توضیح مقدماتی درباره کلاس ها، نظر فرزندشان را بپرسند و 

سپس او را در یک یا دو کلاس ثبت نام نمایند.«
دکتر سادات در پایان به والدین توصیه می کند: »برای ثبت نام در کلاس های 
تابستانی حتماً علایق و استعدادهای فرزندتان را در نظر بگیرید و تصور نکنید که 
اگر فرزند شما 5 -6 تا کلاس را شرکت کند در تمام آن ها موفق خواهد شد. مهم تر 
از کلاس، مسائل دیگری همچون ارتقای روابط خانوادگی، تعامل با همسالان 
و تقویت روحیه با تفریح و بازی است که گاهی این مسائل می تواند مفیدتر از 

کلاس هایی باشد که فقط وقت کودک را پر می کند.«

ثبت نام در کلاس های تابستانی تا چه اندازه خوب است؟

فشار روانی کلاس های متعدد تابستانی روی کودکان

شکل گیری  لزوم  بر  تاکید  با  درمانگر  روان  یک 
ازدواج به طور "آگاهانه"، گفت: بعضا افراد پس از 
طلاق دوست دارند به سرعت ازدواج کنند تا عزت 
نفس تخریب شده در طلاق را از طریق ازدواج مجدد 
ترمیم کنند، شاید این اتفاق در کوتاه مدت حال 
برای  جبرانی  جنبه  چون  اما  دهد  افراد  به  خوبی 
آنها داشته و این ازدواج مجدد به طور آگاهانه شکل 
نگرفته است، در دراز مدت افراد با مشکلات جدی 

مواجه می شوند.
محمد ابراهیم تکلو به مناسبت هفته ملی ازدواج، 
درباره مولفه های اصلی که افراد برای ازدواج مجدد 
باید مد نظر بگیرند، اظهار کرد: یکی از دلایلی که 
بعضا افراد را پس از طلاق گرفتن  به سرعت به سمت 
ازدواج مجدد سوق می دهد این است که می خواهند 
به خود و طرف مقابل اثبات کنند که اشتباه از طرف 
مقابل بوده است، طرف مقابل اشتباه کرده است 
که از آنها طلاق گرفته و این فرد همچنان دوست 
دوست  را  او  که  هستند  کسانی  و  است  داشتنی 
به  افراد دوست دارند  این  این رو  از  باشند.  داشته 
با مشکلات  ازدواج کنند که در دراز مدت  سرعت 

جدی مواجه خواهند شد.
این روانشناس در ادامه سخنان خود با بیان اینکه 
ازدواج باید آگاهانه انجام شود، تاکید کرد که افراد 
نباید به خاطر چاله های روانی، رابطه های بد قبلی و 
یا اتفاقاتی که در گذشته و کودکی آنها رخ داده است 
ازدواج کنند بلکه باید بر روی این مسائل کار کرده 
باشند و پس از رسیدن به ثبات رفتاری و روانی، فردی 

را به عنوان همسر وارد زندگی خود کنند.
وی همچنین درباره لزوم آمادگی ذهنی و روانی 
افراد برای ازدواج مجدد، توضیح داد: باید دید افراد 

کرده اند  تمام  ذهنشان  در  را  خود  پیشین  ازدواج 
افراد طلاق می گیرند  اوقات وقتی  یا خیر. گاهی 
ذهنشان همچنان درگیر آن رابطه قبلی است. اگر از 
رابطه پیشین خود فرزندی نیز داشته باشند وگاهی به 
واسطه آن فرزند با همسر سابق خود دیدار کنند نیز 
از لحاظ ذهنی درگیری ذهنی شان بیشتر می شود. 
اگر افراد نسبت به رابطه پیشین و همسر قبلی خود 
نشخوار ذهنی دارند و وقتی به آن فرد فکر می کنند 
حالشان بد می شود، یعنی رابطه قبلی برایشان تمام 
شده نیست و شرایط درگیر شدن در یک رابطه جدید 

را ندارند.
به گفته تکلو، برای ازدواج مجدد افراد باید در نظر 
بگیرند که در رابطه قبلی آنها چه مسائل و مشکلاتی 
وجود داشته که رابطه را به طلاق کشانده است تا 
دوباره شاهد ازدواج اشتباه یا تکرار همان اشتباهات 

زندگی پیشین نباشند.
این روان درمانگر همچنین افزود که بعضا بارها و 
بارها افراد اشتباهات یک رابطه غلط و انتخاب های 
غلط را به شکل های مختلف تکرار می کنند و افرادی 
را برای ازدواج مجدد مد نظر دارند که همانند فرد 

قبلی برای ازدواج با آنها مناسب نیست.
مجدد  ازدواج  برای  غلط  انتخاب های  علت  وی 
را به چاله ها، تله ها و طرحواره های ناسازگار روانی 
افراد معطوف دانست و در عین حال عنوان کرد: 
بعضا ممکن است افراد پس از طلاق دچار وسواس 
و حساسیت برای ازدواج مجدد شوند و از این بترسند 
که ازدواج مجدد آنها دوباره به طلاق بیانجامد. این در 
حالی است که بیش از اندازه وسواس به خرج دادن، 
حساسیت بیش از اندازه برای فرد به وجود می آورد و 
از این رو سخت گیری های بیش از اندازه نیز درست 

نیست. با این حال افراد باید نگاه واقع بینانه به ازدواج 
مجدد داشته باشند و درست انتخاب کنند.

این روانشناس با بیان اینکه در ازدواج مجددِ افرادی 
بیشتر می شوند،  "متغیر ها"  که طلاق گرفته اند، 
توضیح داد: این "متغیرها" همان موضوعات، مسائل 
و شرایطی هستند که ما به هنگام ازدواج با خود به 
همراه داریم. خود "طلاق" یک متغیر مزاحم  است 
که دایره انتخاب افراد برای ازدواج را کمتر می کند. 
یا اگر افراد فرزندی از رابطه قبلی خود داشته باشند 
کمتر  انتخاب هایشان  دایره  مجدد  ازدواج  برای 
طلاق  که  افرادی  ناخواه  خواه  بنابراین  می شود. 
گرفته اند و می خواهند ازدواج مجدد داشته باشند 
متغییرهای مزاحم بیشتری سر راه دارند که اگر به 
آنها توجه و آنها را حل نکنند نسبت به کسی که بار 
اول است ازدواج می کند با مسائل بیشتری در زندگی 

مشترک روبرو خواهند شد.
تکلو همچنین ادامه داد: افراد بعضا تصور می کنند 
چون یک بار ازدواج کرده اند تجربه کافی برای ازدواج 
مجدد دارند و در ازدواج دوم مشکلی نخواهند داشت 
و دچار اشتباه نمی شوند، این در صورتی است که 
اگر مشکلات و مسائل قبلی حل نشود، ازدواج دوم 

نیز با مشکل مواجه می شود.
وی با بیان اینکه افراد نباید به دنبال فردی برای 
خلاف  ویژگی هایی  کاملا  که  باشند  دوم  ازدواج 
همسر قبلی آنها دارد، تصریح کرد: بعضا افراد به 
دلیل آسیبهایی که در رابطه قبلی خورده اند، برای 
کاملا  که  هستند  فردی  دنبال  به  مجدد  ازدواج 
ویژگی هایی عکس فرد قبلی دارد، برای مثال اگر 
همسر قبلی شکاک بوده است اکنون فردی را برای 
ازدواج انتخاب می کنند که کاملا نسبت به آنها بی 
تفاوت است. این تصورات نیز درست نیست و ما باید 
سلامت روان فرد مقابل را برای ازدواج مد نظر داشته 
انتخاب  پیشین  غلط  تجربیات  دلیل  به  و  باشیم 

اشتباهی نکنیم.
این روان درمانگر در پایان سخنان خود خطاب به 
افرادی که قصد ازدواج مجدد دارند، خاطر نشان 
کرد: برای ازدواج مجدد حتما محکم کاری کنید، 
چراکه اگر ازدواج دوم نیز غلط بوده و منجر به طلاق 
شود، به ویژه برای زنان بسیار آسیب زننده خواهد 
بود. توصیه می شود اگر افراد برای ازدواج فردی را 
انتخاب کردند حتما با یک مشاوره و یا روانشناس در 
این زمینه صحبت کنند تا از آگاهانه بودن انتخاب 

خود مطمئن شوند.

در گفت و گو با یک روان درمانگرتاکید شد؛
برای »ازدواج مجدد« محکم کاری کنید
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کارشناس اقتصاد مسکن:

پرداخت وام به مستاجران از محل پول 
ساخت اشتباه است

کارشناس اقتصاد مسکن از اختصاص منابع تسهیلات ساخت مسکن از محل 
قانون جهش تولید به ودیعه مسکن انتقاد کرد.

بر اساس مصوبه نشست ۲۸ خرداد شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا 
یکی از تسهیلاتی که قرار شد در راستای حمایت از مستأجران در اختیار آنها قرار 
گیرد، اعطای تسهیلات کمک ودیعه مسکن تا سقف های ۱۰۰، ۷۰ و 4۰ میلیون 

تومان برای مستأجران تهرانی، کلانشهرها و سایر شهرها بود.
علی صالح آبادی نیز چهارشنبه ۱ تیر در حاشیه نشست هیئت دولت از تصویب 

اعطای این تسهیلات تا اعتبار 4۰ هزار میلیارد تومان خبر داد.
نهایتاً دستورالعمل مربوطه ۷ تیر ماه امسال و از سوی بانک مرکزی با هماهنگی 
وزارت راه و شهرسازی به بانک های عامل اعطای تسهیلات ودیعه مسکن ابلاغ 

شد.
در ابتدای این دستورالعمل آمده است:

»بانک مرکزی ضمن ابلاغ دستورالعمل اجرایی تسهیلات کمک ودیعه مسکن 
در سال ۱4۰۱ از محل منابع ماده )4( قانون جهش تولید مسکن، اعلام کرد به 
استناد ماده )4( قانون جهش تولید مسکن مصوب ۳۰ شهریور ماه سال ۱4۰۰ 
مجلس شورای اسلامی و مصوبات مورخ ۳/۳/۱4۰۱ و ۳۱/۳/۱4۰۱ شورای 
پول و اعتبار و در راستای حمایت از مستأجرین کم درآمد، دستورالعمل اجرایی 

تسهیلات کمک ودیعه مسکن به شرح زیر ابلاغ می شود.«
وام ودیعه با پول ساخت مسکن

این بخشنامه به این معنی است که تسهیلات ودیعه مسکن از محل منابع 
ساخت مسکن که قرار است بانک های عامل به سازندگان و متقاضیان تولید 

مسکن پرداخت کنند، اعطا شود.
کارشناس اقتصاد مسکن: وام ودیعه فقط به 4 درصد مستأجران می رسد

در همین خصوص فرشید ایلاتی کارشناس اقتصاد مسکن در گفت وگویی  
اظهار کرد: دولت اخیراً تصمیمی اتخاذ کرد که توسط رئیس کل بانک مرکزی 
اعلام شد؛ بر این اساس قرار است از محل منابع جهش تولید مسکن 4۰ هزار 

میلیارد تومان به وام ودیعه اجاره مسکن اختصاص یابد.
وی افزود: جدا از تأمین منابع مالی این تسهیلات، اصل این تسهیلات نمی تواند 
سطح پوشش بالایی از مستأجران را داشته باشد و به همه متقاضیان تعلق بگیرد، 
بر اساس محاسباتی که داشته ایم تنها به 4 درصد از متقاضیان، وام ودیعه تعلق 

می گیرد.
ایلاتی با اشاره به محدودیتی که وام ودیعه مسکن در پرداخت به مستأجران 
مشمول آن وجود دارد، گفت: این تسهیلات نمی تواند در کلان بازار مسکن 
مؤثر باشد لذا نه تنها نتیجه مثبت ندارد بلکه برعکس تأثیر منفی داشته و 
شرایط بازار اجاره مسکن را از این هم بدتر می کند و به تورم انتظاری دامن 
انتظار در موجران و مالکان ایجاد می شود که می توانند  می زند؛ چون این 
علاوه بر تسهیلاتی که دولت در نظر گرفته، مبالغ بیشتری را هم از مستأجران 

مطالبه کنند.
وی یادآور شد: از این جهت وام ودیعه اساساً سیاست اشتباهی است که باید 
اصلاح شود؛ اشتباه بزرگ تر هم این است که برای اجرای آ، از محل منابع 
جهش تولید مسکن بخواهیم این تسهیلات را تأمین مالی کنیم که باید اصلاح 
شود یا اینکه به طور کلی اعطای وام ودیعه مسکن از دستور کار دولت خارج 

شود.

معاون وزیر صمت خبر داد؛

بازگشت ۲۰۶۷ واحد صنعتی راکد
 در سال گذشته

کارگاهی  واحد  و 4۳۳  یک هزار  گفت:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر  معاون 
کوچک با اولویت استقرار شرکت های دانش بنیان، واحدهای با فناوری برتر و 

صنوف تولیدی احداث شد.
علی رسولیان در پیامی ضمن تبریک فرارسیدن روز ملی »صنعت و معدن« 
به »تولید؛  انقلاب اسلامی  از سوی رهبر معظم  اظهار داشت: در سالی که 
یکم  از  تجارت  و  تولید  مزین شده است، دهه  آفرین«  اشتغال  بنیان،  دانش 
تیر روز اصناف تا دهم تیر روز صنعت و معدن فرصت بسیار مغتنمی است تا 
ضمن گرامیداشت این ایام، از تلاش های مجاهدانه صنعتگران، معدنکاران و 
همه فعالان عرصه کار، تولید و تجارت صمیمانه قدردانی کنیم و یک بار دیگر 
نشان دهیم که این عزیزان چگونه با همت، پشتکار و صبوری، با وجود همه 
تحریم های ظالمانه ایستادند و ایران عزیزمان را به سمت قله های پیشرفت، 

افتخار و مقاومت هدایت کردند.
وی افزود: بی شک به حرکت درآوردن چرخ صنعت و تولید کشور مستلزم همت 
مجاهدانه و مدیریت جهادی همه فعالان عرصه تولید و تجارت است و در این راه 
خطیر، کسب موفقیت های بزرگ جهادگران عرصه تولید و تجارت، نشانه ای آشکار 
از توسعه و پیشرفت چشمگیر فرزندان عزیز و تلاشگر میهن عزیز اسلامی مان 

است.
معاون وزیر صمت تاکید کرد: به طور قطع آن جایی که رهبر معظم انقلاب، 
کارآفرینی را »عبادت« و کارآفرینان را »عابدین« معرفی کرده اند، تکلیف ما حمایت 

از تولید و کارآفرینی همه فعالان اقتصادی است.
وی خاطرنشان کرد: سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران به عنوان 
یکی از سازمان های توسعه ای زیرمجموعه وزارت صنعت، معدن و تجارت با تجربه 
از 6 دهه فعالیت در دو حوزه »ایجاد و توسعه زیرساخت های صنعتی«  بیش 
و »حمایت از صنایع کوچک و متوسط« به خدمت رسانی به صنعتگران و تولید 

کنندگان مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی کشور می پردازد.
 

وزیر صمت :

خودرو های اقتصادی سال آینده 
وارد بازار می شوند

طراحی  کار  ما  و  می کشد  طول  ماه  خودرو ۱۸  طراحی  گفت:  صمت  وزیر 
خودروی اقتصادی را از اواخر سال گذشته در شرکت ایران خودرو آغاز کردیم و 

سال آینده وارد بازار می شود.
فاطمی امین گفت: ما در تولید خودروی متناسب با قدرت خرید مردم دچار 
نقص هستیم، در سال های گذشته این نقص با فروش پراید جبران می شد و الان تا 
حدودی با تیبا جبران می شود، اما این محصولات کیفیت مناسب را ندارند، ما باید 
به سمت تولید خودرو های اقتصادی برویم یعنی خودرو هایی که هم قیمت مناسب 

دارند و هم با قدرت خرید مردم سازگار هستند.
وی ادامه داد: ممکن است یک خودرو با قیمت واقعی و معقول عرضه شود، اما 
باز هم بخشی از مردم قادر به خرید آن نباشند و این نقص در صنعت خودروسازی 

ما وجود دارد.
وزیر صمت گفت: همچنین در آیین نامه واردات خودرو نیز امتیاز ویژه ای برای 
خودرو های اقتصادی گذاشتیم تا هم به تعداد بیشتری وارد شوند و هم سقف 
قیمتی به گونه ای باشد که افراد بیشتری قدرت خرید آن را داشته باشند البته این 
خودر های وارداتی هم باید بتدریج داخلی سازی شوند؛ به زودی آیین نامه واردت 

خودرو نهایی و ابلاغ می شود.
وی افزود: در خصوص قیمت خودرو هم اکنون با چند نوع قیمت مواجه هستیم، 
اولی قیمت بازار است که خیلی بالاتر از قیمت کارخانه است و علت هم این است 
که بازار خودرو سوداگری شده است و، چون عرضه با تقاضا اختلاف دارد، قیمت 

بازار ۵۰ تا ۸۰ درصد بالاتر از قیمت کارخانه است.
فاطمی امین تصریح کرد: قیمت دیگری که ما در خودرو با آن مواجه هستیم 
قیمت فروش کارخانه است که بر اساس قیمت تمام شده تعیین می شود و امسال 
با خودروسازان توافق کردیم تا قیمت تمام شده را کاهش دهند تا زیان آن ها هم 

کمتر شود.

عضو هیات علمی دانشکده مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت ایران 
گفت: وزارت صمت هر روز تحت تاثیر افکار عمومی یکسری تصمیماتی 
می گیرند اما در این تصمیمات ثباتی ندارند از این رو در یک سال اخیر در این 

وزارتخانه شاهد تصمیمات ضد و نقیض هستیم.
امیرحسن کاکایی در گفت وگویی بیان اینکه سیاست گذاری در صنعت با 
مهندسی تفاوت دارد، گفت: سیاست گذاری روشی است برای بهینه کردن 
منافع ملی؛ گاهی برخی تصمیم گیری ها یکسری زیان ها را با خود به همراه 

می آورند اما در مجموع باید منافع آن به مضرات اش بچربد.
وی با اشاره به تبعات افزایش استانداردهای خودرو در ایران، افزود: اگر 
خواستار بالا بردن استانداردهای آلایندگی هستیم باید سوخت با کیفیت 
بالاتری به مردم عرضه کنیم. در این شرایط آلودگی کم می شود اما به تبع 
آن قیمت سوخت نیز صعودی می شود و همه از پیامدهای افزایش نرخ آگاه 

هستیم از این رو سیاست گذاری ها را باید بهینه کنیم.
تصمیم گیرندگان در وزارت صمت را کاربلند نیستند 

کاکایی با بیان اینکه تصمیم گیرندگان در وزارت صمت را کاربلند نیستند، 
افزود: وزارت صمت تحت تاثیر افکار عمومی است از این رو در یک سال اخیر 

در این وزارتخانه شاهد تصمیمات ضد و نقیض بسیاری هستیم.
عضو هیات علمی دانشکده مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت ایران 

با اشاره به اشکال اصلی صنعت خودرو در کشور، گفت: مسئولان به جای 
اینکه برای رفع مشکلات صنعت و تولید متمرکز شوند تلاش دارند بازار را 
کنترل کنند. 4 سال گذشته با همین نگاه بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان 
به خودروسازان داخلی زیان وارد شد؛ همچنین بیش از ۲۰۰ هزار میلیارد 
تومان رانت در مردم توزیع کردند و در نهایت نه بازار تحت کنترل قرار گرفت 
و نه توانستند کیفیت خودروها را ارتقا بدهند. خودروسازان در ظاهر خودرو  
۱۵۰ میلیونی به دست مردم می رساند اما در بازار مصرف کننده ۳۰۰ میلیون 

آن را خریداری می کند.
وی با طرح این پرسش که با چه منطقی قرعه کشی خودرو را وزارتخانه باید 
دنبال کند، گفت: صحبت ها حاکی از این است که خودروسازی در کشور  را 
می خواهند خصوصی کند پس اگر به دنبال این مهم هستیم چرا از سوی 
دیگر سخن از راه اندازی سامانه متمرکز فروش به میان می آید؟ با این بهانه که 
می خواهند بر همه اطلاعات دسترسی داشته باشند این در حالیست که در 
واقع این سامانه می خواهد دولت فروشنده خودرو باشد و بخش خصوصی 

را به محاق ببرد.
کاکایی با بیان اینکه در نظام کمونیستی دولت ها بازار را کنترل می کنند، 
افزود: این احتمال وجود دارد که در ابتدا دلالی در نظام کمونیستی از بین 
برود اما در گام نخست، رانت خواری را ایجاد و به صنعت آسیب وارد می کند 

و در نهایت بازار را مختل خواهد کرد. آیا با قرعه کشی دلال بازی ها حذف 
شدند؟ وقتی اختلاف قیمت در کارخانه و بازار بیش از ۵۰ میلیون تومان 

است نمی توان مانع دلالی شد.
وی با اشاره به لزوم تمرکز بر صنعت، خاطر نشان کرد: باید مکانیزم را به 
بازار بسپاریم اینگونه قیمت ها به تعادل می رسد و تا زمانی که تولید کم است 
نمی توان با قیمت گذاری دستوری بازار را مهار کرد. باید بازار آزاد شود اما از 
سوی دیگر باید بر روی تولید متمرکز شویم و تولید را افزایش بدهیم اما باید بر 

این نکته تاکید کنم که تولید نیز با دستور افزایش پیدا نمی کند.
دولت باید صنعت خودرو سرمایه گذاری و موانع تولید را رفع کند 

عضو هیات علمی دانشکده مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت ایران با 
بیان اینکه افزایش تولید مستلزم قدم برداشتن در راستای اقتصادی مقاومتی 
است، بیان کرد: دولت باید در این صنعت سرمایه گذاری و موانع تولید را رفع 
کند. دولت ها را نمی توان به تمام معنا از اقتصاد و صنعت حذف کرد متاسفانه 
دولت ها در ایران اختیارات  را دارند اما در قبال آن پاسخگو نیستند. آمریکا چرا 

با چین دعوا دارد؟ چرا که منافع صنعت خود را دنبال می کند.
به گفته کاکایی؛ سیاست گذاری نیازمند یک تیم منسجم است و این مهم از 
سوی وزارت صمت که اطمینانی از فردای خود ندارد میسر نیست متاسفانه 
این وزارتخانه ضعیف عمل می کند و با طوفان به این سو و آن سو می رود. 
در سال ۹۷ انحراف بازار و تولید کم بود، می توانستیم در این زمان بر تولید 

متمرکز شویم اما اقدامی نکردیم و هم اکنون این فاصله معنادار شده است.
وی با بیان اینکه برخی موانع تولید از سوی نمایندگان مجلس و مسئولان 
دولت به خودروسازان تحمیل می شود، افزود: مثلا صنعت به شدت با کمبود 
برق و گاز مواجه شده  است. در دنیا مرسوم است که اجازه می دهند صنعت به 

کار خود ادامه بدهد و در ازای آن از آنها مالیات دریافت می کنند.
عضو هیات علمی دانشکده مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت ایران 
میزان کاهش تولید ملی در یک سال اخیر  را حدود یک درصد کاهشی 
دانست و افزود: در حال حاضر چهار دهم اقتصاد مطلوب را به دست آوردیم و 
این مسئله باعث شده است که قیمت پراید به ۲۰۰ میلیون برسد و بالا رفتن 

قیمت خودرو به اقتصاد کلان باز می گردد.
به گفته کاکایی؛ زمانی خودروسازی چهار درصد تولید ناخالص ملی را 
تامین می کرد و اگر اجازه رشد این صنعت را می دادیم خودرو یکی از کالاهای 

ارزان بود و اقتصاد تا این میزان سقوط نمی کرد.

عضو هیات علمی دانشکده مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت مطرح کرد:

زیان ۱۰۰ هزار میلیارد تومانی خودروسازان 

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند.
۱- رای شماره ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۷۸۷مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۱۰۹مربوط به تقاضای 
خانم مریم باباخانی قمی فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۹/۳۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۲۱ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل خواهان سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۲۰ صفحه ۳۳۷ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۲۱۲۹۱ مورخ ۱۳4۸/۱۰/۰۷دفترخانه 

۲ قم )م الف ۱۳۸6۰(
۲- رای شماره ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۹۷۵مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱6۵۹مربوط به تقاضای 
خانم معصومه فائزی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۵/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۵۹۵۰ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۵۲۵۰۸ مورخ ۱4۰۰/۱۱/۱۰ دفترخانه 

۷ قم )م الف ۱۳۸6۱(
۳- رای شماره ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۷۹۳مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۰۰۱مربوط به تقاضای 
آقای جواد محرابی شاتوری فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۳۷/۱۲ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱6۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 
۱4۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱4۳۳۲ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۳۷۵۲۲ مورخ ۱۱4۰۰/۰6/۰۱ دفترخانه 44 

قم )م الف ۱۳۸6۳(
4-رای شماره ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۱۰مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۲مربوط به تقاضای 
آقای سید هشام کریمیان فرزند سید عبدالصاحب در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 6۳/۳۰ مترمربع پلاک 
شماره ۲فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 
۳۰۵ صفحه ۵۰۰ خریداری به موجب سند رسمی شماره 4۳۱۹ مورخ ۱۳۸6/۰6/۱۵ دفترخانه ۵۲ قم )م الف ۱۳۸66(
به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱64۹مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۰۸۰ شماره  رای   -۵
تقاضای اداره آموزش وپرورش در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۷۷۱/۲۰ مترمربع پلاک شماره باقیمانده 
۱۸ فرعی از ۱۰۲۵۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۵۲ 

صفحه 4۹۷ و به موجب سند رسمی شماره ۸۸۹۹۰ مورخ ۱۳۷4/4/۱۷دفترخانه ۲۰ قم )م الف ۱۳۸6۷(
به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۵۲۵مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۱۳ شماره  رای   -6
تقاضای آقای محسن خلج فرزند رمضانعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵6/۸۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۹۸۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۲6۱۱مورخ ۱۳۹۸/۰4/۰4 

دفترخانه ۸۷ قم )م الف ۱۳۸۷۱(
به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۰۳۹مربوط  کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۸مربوط  شماره  رای   -۷
تقاضای آقای حسن اکبری مجومرد فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۷/6۰مترمربع پلاک شماره 
۱۰۳۱6/۵۸ و ۱۰۳۱۷/۱/۱۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
از عیسی حاج مرتضائی ۱- سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲6۳ صفحه ۲۸۸ پلاک ثبتی ۱۰۳۱۷/۱/۱۰ اصلی 

۲- سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲6۳ صفحه ۲۹۱ پلاک ثبتی ۱۰۳۱6/۵۸ اصلی )م الف ۱۳۸۷۲(

۸- رای شماره ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰4۷۸مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۵۳۰مربوط به تقاضای 
آقای داود عابدی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۱/۸۲ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۲ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از جواد ولی احد از ورثه غلامعلی 

ولی )م الف ۱۳۸۹۱(
۹- رای شماره ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵۰مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱4۳۱مربوط به تقاضای 
آقای محمدرضا محمدی ثابت فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۰ مترمربع شماره ۱۷۷ فرعی 
از۱۱۲۰۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی به 

موجب تقسیم نامه شماره ۳۷۵۱۸ مورخ ۱۳۵۵/۱۱/۰۹ دفترخانه 6 قم)م الف ۱۳۹۰۵(
به  ۱4۰۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۱۲۳مربوط  کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۹۹۵مربوط  شماره  رای   -۱۰
تقاضای آقای حمیدرضا تازه کار فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۰/6۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱ فرعی از ۸۷۵۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 6۰۸ 

صفحه ۳ )م الف ۱۳۹۰6(
به  ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۸۹۸مربوط  کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱6۷4مربوط  شماره  رای   -۱۱
تقاضای خانم سیده هاجرعلوی فرزند سید احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 6۹/۹۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰4۲۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی 

ومعصومه عباسی ورثه مرحوم مصطفی عباسی)م الف ۱۳۹۰۷(
به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۰۱۵مربوط  کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۸۳6مربوط  شماره  رای   -۱۲
تقاضای آقای محمدحسین صالحی فرزند علی محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۰۱4۲/۹۵  مترمربع 
پلاک شماره 4 فرعی از ۲6 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

نرجس وفائی به موجب سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر یک صفحه ۳۲)م الف ۱۳۹۰۸(
به  ۱4۰۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۰۵۰مربوط  کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۱۵مربوط  شماره  رای   -۱۳
تقاضای آقای رحمت اله دین پرور فرزند سیف اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱6۰/4۲ مترمربع پلاک 
شماره باقیمانده ۱۰۸۲۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۵۳۰۱ مورخ 

۱۳۹۷/۱۰/۰۱ دفترخانه ۷6 قم )م الف ۱۳۹۱۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و شروع(
نوبت اول: 1401/03/28
نوبت دوم: 1401/04/12
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

قم  دو  منطقه  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  حل  هیأت 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹6۷ شماره  رأی   -۱
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۰۲۸ مربوط به تقاضای آقای مهدی پایمزد فرزند 
رضاقلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۳6/۲۸ مترمربع پلاک شماره ۳۷ فرعی از ۱۹۱۱ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

فاطمه جعفری صفحه ۱6۷ دفتر۲۷۱ )م الف۱۳۸6۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۳۰۹ شماره  رأی   -۲
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۸6۳ مربوط به تقاضای آقای بهرامعلی میرزائی 
فرد فرزند بهرام درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳۰6 اصلی واقع در قم بخش 
۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از وراث 

غریب رضا زند )م الف۱۳۸64(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۲۲۳ شماره  رأی   -۳
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۸64 مربوط به تقاضای آقای بهرامعلی میرزائی 
فرد فرزند بهرام درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱6۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۲۸۳ اصلی واقع در قم 
بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه 
از عباس نیما بیگدلی ومریم بیگدلی فرزند حسین وپریوش دیبا صفحه ۵64 

و۵6۷ دفتر ۸۸)م الف۱۳۸6۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۱6۲ شماره  رأی   -4
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۷۲6 مربوط به تقاضای آقای مصطفی شعبانی 
رشید فرزند غلامعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت۹4/۷۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲4۸4 اصلی واقع 
در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از محمدرضا فلاحیان صفحه ۲۰4 دفتر 44۵ )م الف۱۳۸6۸(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۵۷۷ شماره  رأی   -۵
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۳۷۵ مربوط به تقاضای آقای علی اکبر جامه بزرگی 
فرزند احمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷4۱ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از علی اسلامیان)م الف۱۳۸6۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۵۷۸ شماره  رأی   -6
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰4۲۰ مربوط به تقاضای خانم مرضیه دوسی فرزند 
محمد صادق درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷4۱ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از علی اسلامیان )م الف۱۳۸۷۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۲4۸ شماره  رأی   -۷
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲4۱6 مربوط به تقاضای آقای سیدجواد شماعی 
فرزند سید ابوالحسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷6۵ اصلی واقع 
در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 
الواسطه از پروانه و زهرا وحسینعلی شهرت همگی برقعی)بالسویه( صفحه 

۲۹۲ دفتر۷۲ )م الف۱۳۸۷۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۷6 شماره  رأی   -۸
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۳۲4 مربوط به تقاضای خانم رقیه حلیمی مفرد 
فرزند محمد ایوب درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 6۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲66/۵6 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

احمد زنگی صفحه 4۰6 دفتر ۵۳۰ )م الف۱۳۸۹۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۳۰ شماره  رأی   -۹
فرزند  سلمانی  طاهره  تقاضای  به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۲6
محمدحسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 6۱ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۹۰ اصلی واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 
اکبر عطارد صفحه ۵4۷ دفتر ۱۸ )م الف۱۳۸۹۲(

۱۰- رأی شماره ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۷۰۰ مربوط به پرونده کلاسه 
صفرعلی  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱4۰۱۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۰4۳
محمدی فرزند قشم درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۷۱/۷۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵۲ اصلی 
واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 
سند قطعی شماره ۱۸۲۱۷ مورخ ۱4۰۱/۱/۱۷ دفترخانه ۱۱۰ قم )م 

الف۱۳۹۰۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۱6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰4۲ شماره  ۱۱-رأی 
۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۳۳۷ مربوط به تقاضای آقای احمد قلی زاده مقدم 
فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۹۹/۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۲/۲/۱۰ اصلی واقع 
در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مورخ  معارفوند طی سند قطعی شماره ۱6۵۱۰۸  عباس  از  الواسطه  مع 

۱۳۸۸/۱۲/۲۲ دفترخانه ۲۰ قم )م الف۱۳۹۱۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و شروع(
نوبت اول: 1401/03/28
نوبت دوم: 1401/04/12
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه کامیون-بغلدار مسقف چادری-بادسان ۸ بی ۱4- به شماره شهربانی ۵۸4 ع ۷6 ایران ۷۹ مربوط 

به پرونده کلاسه ۱4۰۰۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۹۱4
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱4۰۰۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۹۱4)با شماره بایگانی۱4۰۱۰۰۰۰۲(، متعهد:ورثه مرحوم داود 
کجینه باف)۱-مژگان افشار، و۲-علیرضا کجینه باف،و۳-یگانه کجینه باف،و4-ربابه دنیائی(متعهد له:مژگان افشار،سند 
ازدواج:شماره سند:۸۳۹۳،تاریخ سند:۱۳۸۸/۰۳/۲۵،دفترخانه صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره۲ ودفترخانه طلاق 
شماره ۱۱ شهر قزوین ،یک دستگاه کامیون-بغلدار مسقف چادری-بادسان ۸ بی ۱4-به شماره شهربانی ۵۸4 ع ۷6 ایران 
۷۹ با مشخصات ذیل متعلق به مرحوم داود کجینه باف واقع در پارکینگ مهر سلفچگان بازداشت گردیده و از طریق مزایده 

به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه کامیون-بغلدار مسقف چادری-بادسان ۸ بی ۱4- به شماره شهربانی ۵۸4 ع ۷6 ایران ۷۹-ظرفیت۸ تن-مدل 
N۰۳4۵ADW:۱۰۳6۵۹ شماره موتورB۳۸6A۰۸۲NAD:۱۳۸۳-رنگ سفید- شماره شاسی

خصوصیات بدنه:
خودرو تصادفی بوده واز قسمتهای اتاق)کابین جلو(تعویضی،سپر جلو کامل،مجموعه چراغ های جلو کامل،شیشه بزرگ جلو 
با نوار،شیشه در بغل،برف پاک کن،آیینه سمت چپ،صندلی ها وپایه های آنها،داشبورد،آمپر وکیلومتو مجموعه کلیدها،نمدی 
سقف،آفتابگیرها،جلوبندی  وبادگیر  فرمان،تاج  وغربیلک  فرمان  مربوطه،جعبه  های  وشلنگ  وتودوزی،رادیاتها  سقف 
کامل،اکسل جلو،فرمان ورام قطعات موتوری،رینگ ولاستیک جلو سمت چپ،باتری وجاباتری،جعبه تقسیم برق،بخاری 
واتصالات،کارتل روغن دینام وپایه دینام،پمپ روغن،پروانه وموتور فن،چادر اتاق،شاسیدارای پیچیدگی وضرب خوردگی 
بوده،اتاق بار خسارت دیده که نیاز به تعمیر ویا تعویض کلی دارد.خودرو دارای سه حلقه لاستیک دارای آج 6۰ درصد است.
ضمنا وسیله نقلیه دارای بیمه نامه شخص ثالث به شماره ۳۱4۸۲۳۹/۰۰/۰۰۰۹۲۷-۱4۰۱/۰۸/۲۲ نزد شرکت بیمه آسیا 

می باشد.

کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ۲/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )دو میلیاردو پانصد میلیون ریال معادل 
دویست و پنجاه میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه ۱4۰۱/۰4/۲۹در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
درخیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ۲/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )دو میلیاردو پانصد میلیون ریال معادل دویست و 
پنجاه میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده 
درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷6۰۱۳۲۰۷۸۹۵6۹۳ با شناسه واریز 
۹6۵۱۰۸۵۷6۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰6 می باشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت ورقابت در مزایده را 
دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید(و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب 
شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل 
استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می 
گردد.در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم 
شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 

براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. 
لازم به ذکر است که خودروی مذکور توسط اداره اجرای اسناد رسمی قزوین بازداشت گردیده است که مسئولیت رفع 

بازداشت آن برعهده برنده مزایده می باشد.)م الف ۱۵4۲4(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده:یکشنبه 1401/04/12

ضیا عربشاهی :

۹۰ درصد مدیران، مربی ها و مدیربرنامه ها 
همدست هستند 

پیشکسوت فوتبال کشورمان گفت: دلالان در فوتبال ایران درآمدهای عجیبی حتی 
بیشتر از جراحان مغز دارند. به لطف آنها در چند سال اخیر فقط مبلغ قراردادها در 

فوتبال ایران رشد داشته و از نظر کیفی هرروز وضعیت ما بدتر می شود.
ضیا عربشاهی در گفت وگویی در رابطه با افزایش قراردادهای بازیکنان لیگ برتر 
در بازار نقل و انتقالات اظهار داشت: این افزایش قیمت های نجومی به مدیربرنامه ها 
تعیین  بازیکنان قیمت  برای  اما  نمی فهمند  فوتبال  از  برمی گردد که اصلا چیزی 
می کنند. درست است که حق بازیکنان فوتبال گرفتن دستمزد خوب است ولی نه 
تا این اندازه. من خودم سعید صادقی را از زمانی که در لیگ دو کشور بازی می کرد 
می شناسم. چرا این بازیکن ۲۸ ساله باید با این قیمت به پرسپولیس بیاید. من این 
بازیکن را مثال زدم چون پرسپولیسی هستم ولی امثال این بازیکن در فوتبال ما بسیار 

زیاد است. 
وی افزود: من از مدیربرنامه ها و مسئولین این سوال را دارم که آیا باشگاه هایی مثل 
صنعت نفت، هوادار، شهر خوردو و غیره می توانند چنین هزینه هایی برای جذب 
بازیکن انجام دهند؟ یکی دیگر از مشکلاتی که تیم های ضعیفی مثل تیم صنعت نفت 
آبادان، نفت مسجدسلیمان و چند تیم دیگر در فصل نقل  و انتقالات دارند، این است که 
تیم های صنعتی و برخی تیم های دیگر با توجه به بودجه های کلانی که در اختیار دارند، 
برای جذب بازیکن هر پیشنهادی را که مدیر برنامه ها و ایجنت ها می دهند، می پذیرند 
و همین مسئله باعث می شود که رقم قرارداد بازیکنی که تا دو فصل پیش ۵۰۰ میلیون 

تومان بوده، یک دفعه چند میلیاردی می شود.
پیشکسوت فوتبال کشورمان افزود: در این شرایط تیم های دیگر نمی توانند رقابت 
کنند و باید هر چه را در »تَه« بازار باقیمانده است، به خدمت بگیرند. کشور ما انقدر 
فوتبالیست تاپ دارد که بتوانیم در آسیا حرف اول را بزنیم ولی در این چند ساله فقط 
ارقام قراردادها بالا رفته و در مقابل کیفیت لیگ پایین آمده و تنها این دلال ها و ایجنت ها 

بودند که درآمد بالاتر از جراح مغز بدست آوردند.
عربشاهی ادامه داد: من مخالف بالا رفتن قیمت بازیکنان نیستم اما چرا در زمان 
کرونا که تمام بازیکنان جهان از مبالغ خود کاستند، بازیکنان ایرانی دست به این کار 

نزدند؟
کاپیتان اسبق پرسپولیس در مورد مربیان لیگ برتری گفت: ۹۰ درصد مدیران، 
مربی ها و مدیربرنامه ها همدست هستند. حدود ۳۰ مربی در لیگ فوتبال ما حضور 
دارند که به صورت چرخشی تیم عوض می کنند. یک مربی در فصل 6 تیم عوض 
می کند ولی باز هم ناموفق است و همان مربی به برنامه تلویزیونی دعوت می شود 
تا کارشناسی مربی های دیگر لیگ انجام دهد. سوال من این است که سازمان های 

نظارتی، فدراسیون فوتبال و یا خود سازمان لیگ چرا در این مسئله ورود نمی کند؟
وی عنوان کرد: همه آقایانی که در برنامه های تلویزیونی از این اتفاقات ناراضی 
هستند، باید اول خودسازی کنند و بعد شروع به ایراد گرفتن از سایرین کنند. تا زمانی 
که این افراد در راس کار قرار دارند، اوضاع فوتبال بدتر از این خواهد شد. چرا نباید 
بازیکن خارجی با کیفیت وارد لیگ ایران شود؟ بازیکنی که به پیشرفت لیگ کمک کند، 

نه اینکه خودش نیاز به پیشرفت داشته باشد.
عربشاهی ادامه داد: در کل دنیا اگر باشگاهی بیشتر از درآمدش هزینه کند، قطعا 
از طرف فدراسیون فوتبال آن کشور یا کنفدراسیون آن قاره، توبیخ انضباطی خواهد 
شد. نمونه اش هم برخورد یوفا با منچسترسیتی است که به دلیل وارد شدن پول های 
بی حساب و کتاب مالک اماراتی، این باشگاه را از فعالیت در چند پنجره نقل و انتقالاتی 
محروم کردند. تا زمانی که برای یک باشگاه براساس درآمدش، بودجه تعریف نکنید، 

این وضعیت ادامه دار است و هرچه قوانین و مقررات بگذارید، به جایی نمی رسید. 
 

رییس هیئت بسکتبال استان قم :

ادامه کارباشگاه شیمیدر حمایت ویژه 
استاندار را می طلبد

رییس هیئت بسکتبال استان قم گفت: ادامه کار باشگاه شیمیدر در استان، نیازمند 
توجه ویژه شخص استاندار است. 

مدیرعاملی  به  شیمیدر  بسکتبال  خوشنام  و  سابقه  با  ورزشی  فرهنگی  باشگاه 
هنریک درغوکاسیان که تا سال گذشته تنها در بخش آقایان :تیم داری می کرد، برای 
اولین بار در فصل ۱4۰۰-۱4۰۱ دو تیم در سوپر لیگ و لیگ دو بانوان به مسابقات 
اعزام کرد که در نهایت هر دو تیم پاسخ اعتماد مدیران باشگاه را داده و به عنوان 
قهرمانی دست یافتند. تیم لیگ برتری آقایان نیز در جایگاه سوم قرار گرفت. حالا 
و پس از کسب موفقیت های پی در پی، زمزمه های رفتن این باشگاه از قم به گوش 

می رسد.
مرتضی سخایی، رییس هیئت بسکتبال استان قم، در گفت وگویی در خصوص 
شایعات انتقال باشگاه شیمیدر از استان عنوان کرد: در این مقطع بحث انتقال تیم 
مطرح نیست و مدیران باشگاه به علت افزایش هزینه ها تصمیم دارند تا از تیم داری 

انصراف دهند و ما در تلاش هستیم تا آن ها را از این تصمیم منصرف کنیم.
وی افزود: البته در صورت حمایت و همکاری مسئولین استان به ویژه استاندار، 
می توان به ادامه فعالیت این باشگاه امیدوار بود، مدیران شیمیدر به هیچ عنوان چشم 
داشت مالی ندارند و ما در حال تلاش برای برگزاری جلسه بین نماینده باشگاه و 

نماینده استانداری برای برطرف شدن مسائل موجود هستیم.
سخایی ادامه داد: باشگاه شیمیدر در مدت حضور در استان قم، کمک چشمگیری 
به پیشرفت و ارتقای این رشته داشته است و حضور باشگاه و تیم های آن هیچ هزینه ای 

برای ما ندارد و مدیران باشگاه با دست و دل بازی به تیم ها رسیدگی می کنند.
وی خاطرنشان کرد: در صورتی که مدیرعامل باشگاه تصمیم بر ادامه تیم داری 
بگیرد، شیمیدر را در قم نگه خواهیم داشت ولی در صورت انصراف، باید به فکر جذب 

اسپانسر برای حضور تیم ها در لیگ باشیم که این کار بسیار دشواری است.
 

این مسابقات در خانه رزمی قم برگزار شد ؛

پایان مسابقات کیک بوکسینگ قهرمانی 
استان قم

اولین دوره مسابقات قهرمانی کیک بوکسینگ WKA استان به پایان رسید.
براساس  این گزارش ،اولین دوره مسابقات قهرمانی کیک بوکسینگ WKA استان 
در سه رده سنی به پایان رسید. در این دوره از مسابقات که با حضور حدود ۹۰ شرکت 
کننده در خانه رزمی قم برگزار شد، نفرات ذیل در اوزان مختلف موفق به کسب عنوان 

قهرمانی شدند.
نونهالان:

 ۲۳_ آرین فیضی، ۲6_ حسین خلج، ۲۹_ سالار پاسبان، ۳۲_ میکائیل محمدی، 
۳۵_ محمد طا ها بداقی، ۳۸_ آبتین ونک، 4۱_ حسین رضاپور، 44_ سید طا ها 

موسوی، 44+ ابوالفضل رحیمی
نوجوانان: 

۳۲_ سید مصطفی میرهاشمی، ۳۵_ پدارم شوندی، 4۱_ محمد جواد سلمانی، 
44_ علیرضا حیدری، 4۷_ نور آقا حسینی، ۵۰_ ابوالفضل ذوقی، ۵۳_ علیرضا 
حسین خانلو، ۵6_ حمید رضا زند، ۵۹_ محمد مهدی غلامی شعبانی، ۵۹+امیر 

حسین احمدی
جوانان:

 ۵۱_ عباس شفیعی، ۵4_ محد علی کریمی، ۵۷_ رضا ساعیان، 6۰_ محد مهدی 
کاظمی، 6۳_ محمد جواد مقصودی، 6۷_ امیر حسین صالحی نیا، ۷۱_ علیرضا 

مریدی، ۹۰_ حسین شهر بایکی

جام آینده سازان المپیک ؛

داور بین المللی تکواندوی قم
 نمونه کشوری شد 

استاد سلیمان قلی زاده در پایان رقابت های لیگ تکواندوی نوجوانان کشور به عنوان 
داور نمونه معرفی شد. 

براساس این گزارش ،بیست و چهارمین دوره مسابقات لیگ تکواندوی نوجوانان 
کشور »جام آینده سازان المپیک« در گروه پسران روز جمعه - دهم تیرماه در استان 

کرمانشاه به پایان رسید.
 در این دوره از مسابقات استاد سلیمان قلی زاده از داوران بین المللی هیئت تکواندوی  
استان قم پس از قضاوت در این رقابت ها از سوی کمیته داوران فدراسیون به عنوان 

بهترین داور معرفی شد.

رئیس هیأت بدمینتون استان قم ،از رسیدن بدمینتون بازان قم به مقام های 
قهرمانی لیگ برتر، نائب قهرمانی لیگ برتر و قهرمانی لیگ دسته اول باشگاه های 
کشور یاد کرد و گفت: تمرکز این هیأت بر ورزش قهرمانی است و در راستای 

استعدادیابی در مقطع سنی نوجوانان و جوانان به صورت ویژه دنبال می شود. 
به منظور بررسی آخرین وضعیت تیم بدمینتون قم که در لیگ برتر مسابقات 
باشگاه های کشور قرار دارد و وجود استعداد های ارزشمند مرتبط با بدمینتون در 
قم، سراغ محمد حسن حسین زاده رئیس هیئت بدمینتون استان که خود یکی از 

داوران در سطح بین المللی در این رشته است، رفتیم.
برتر  لیگ  در  پیاپی  برای سومین سال  قم  بدمینتون  تیم  به ذکر است  لازم 
باشگاه های کشور حاضر می شود، در فصل اول حضور خود توانست قهرمان 
مسابقات شود و سال گذشته در پایان رقابت ها به مقام نائب قهرمانی دست یافت.

* هیئت بدمینتون قم در سال جاری به چه نحوی است؟
فعالیت های هیئت بدمینتون استان به ۳ دسته تقسیم می شود؛ دسته اول 
مسابقات  توانستیم  خدا  لطف  به  که  است  همگانی  ورزش  بخش  به  مربوط 
مختلفی را در چند بوستان داخل شهر قم مانند بوستان نجمه، نرگس، شقایق 
و در چند نقطه دیگر برگزار کنیم، دسته دوم فعالیت ها مرتبط به بخش قهرمانی 
است که توانستیم در این ۳ سال عناوین مختلفی را در لیگ های مختلف و در رده 

سنی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان کسب کنیم.
بخش سوم فعالیت هیأت بدمینتون مرتبط با برگزاری کلاس های ارتقای سطح 
فنی مربی گری و داوری است که در این راستا نیز ۱۰ کلاس مربی گری و داوری را 
برگزار کردیم که در دو مورد از آن ها ۸۰ نفر شرکت کردند که این آمار بسیار مطلوب 

است.
* دستاورد های تیم بدمینتون قم در 2 سال اخیر چگونه بوده است؟

بدمینتون قم بعد از ۱۲ سال توانست به لیگ برتر حضور پیدا کند، با کسب 
قهرمانی در لیگ دسته اول توانستیم جواز حضور در لیگ برتر را بدست آوریم، 
در سال اول با تلاش ورزشکاران و مربیان استان، تیم قم توانست قهرمان لیگ 
برتر مسابقات شود، سال گذشته نیز که برای دومین سال پیاپی در این مسابقات 
حاضر شدیم در پایان مسابقات به مقام نائب قهرمانی دست پیدا کردیم. امیدواریم 
امسال هم بتوانیم مانند گذشته نتایج خوب تیمی را کسب کنیم و به مقام قهرمانی 

برسیم.
* برای حضور در فصل جدید رقابت ها از مسئولین ورزشی چه درخواستی 

دارید؟

 برای کسب افتخار به نام قم نیازمند حمایت مسئولان هستیم تا تیمی متشکل 
از بازیکنان بومی و غیر بومی راهی مسابقات کنیم. مسابقات لیگ برتر در فصل 
جدید از ۷ مردادماه با حضور ۸ تیم به صورت رفت و برگشت برگزار خواهد شد و ما 
امیدواریم با حضور تماشاگران و علاقه مندان قمی در سالن مسابقات بتوانیم بار 

دیگر برای سربلندی نام قم تلاش کنیم.
* هیئت بدمینتون قم این روز ها با چه مشکلاتی رو به رو است؟

متاسفانه افزایش قیمت تجهیزات همه هیئت های ورزشی را دچار مشکل کرده 
است، هزینه های خرید لوازمی همچون توپ، راکت و تور نسبت به سال گذشته ۳ 
برابر شده، به عنوان مثال یک پکیج توپ تمرین که در هر جلسه استفاده می شود 

قیمت آن به یک میلیون تومان رسیده است.
* تقویم ورزشی این هیئت در سال جاری به چه صورتی است؟

 موضوع اول اعزام تیم بدمینتون قم به مسابقات لیگ برتر است که در حال 

آماده سازی زیرساخت ها هستیم، فعالیت دیگر ما مرتبط با استعدادیابی و آکادمی 
است که اقدامات خوبی را در این راستا انجام داده ایم که در آینده ای نزدیک نتیجه 

را خواهیم دید، در ادامه برگزاری مسابقات المپیاد استعداد های برتر را داریم.
* برای افزایش آمادگی بدنی بدمینتون بازان قمی چه اقداماتی را انجام 

داده اید؟
یکی از اقدامات خوبی که برای افزایش آمادگی بدنی و فنی بازیکنان انجام 
داده ایم این است که تمرینات تیم ها را در هفته از 4 ساعت به ۹ الی ۱۲ ساعت 
افزایش دادیم تا با قدرت در مسابقات حاضر شویم و بهانه ای در این موضوع 
نداشته باشیم، علاوه بر تمرینات در نظر داریم هر هفته بازی های تدارکاتی را با 
تیم هایی که در بدمینتون حرفی برای گفتن دارند برگزار کنیم تا آمادگی بازیکنان 
قمی در جو مسابقات باشد، این امید را به هواداران می دهیم که تیم قم با قدرت 

در فصل جدید مسابقات حاضر می شود.
مربیان  و  داوران  برای  دیگری  برنامه های  مسابقات  برگزاری  جز  به   *

بدمینتون قمی دارید؟
حسین زاده در رابطه با ادامه فعالیت های هیئت بدمینتون گفت: به زودی 
کلاس های ارتقای داوری مربی گری و داوری را برای بانوان برگزار خواهیم کرد. 
استان قم در سال جاری از مسابقات کشوری قهرمانی خردسالان، رنکینگ 

جوانان در بخش آقایان و رنکینگ سطح ۳ از تیم ها میزبانی می کند.
*در سال گذشته از استان قم فقط یک ملی پوش را داشتیم، آیا امسال 

بازیکنان جدیدی از قم به تیم ملی دعوت خواهند شد؟
هیئت  در  همکاران  و  مربیان  همت  به  استعداد  پرورش  بخش  در  امسال    
بدمینتون قم اقدامات گسترده  انجام داده ایم و این موضوع باعث می شود که 
در سال آینده نفرات ملی پوش قمی افزایشی باشد، در حال حاضر محمد معین 
خاکی تنها نماینده قم در تیم ملی است ولی امید داریم حداقل در فصل جدید 

چند ملی پوش از قم در رده های مختلف حاضر شوند.
* هیئت بدمینتون قم به جز مشکلات مالی به چه اقداماتی نیاز دارد؟

علاوه بر مشکلات مالی مهم ترین دغدغه ما وجود پایگاه های بدمینتون در 
استان است، با توجه به استعداد های فراوانی که در این شهر وجود دارد ما نیازمند 
این هستیم در هر منطقه یک سالن ورزشی در اختیار هیئت بدمینتون قرار گرفته 
شود و این ضعف در پردیسان بسیار حس می شود، با آموزش و پرورش هم در 
رابطه با اینکه تفاهم نامه ای امضا کنیم تا بتوانیم از سالن های آن ها استفاده کنیم 

مذاکراتی داشته ایم اما متاسفانه به نتیجه نرسیدیم.

رئیس هیأت بدمینتون استان قم :

تمرکز هیأت بدمینتون بر ورزش قهرمانی است 

پایان تراژدی غم انگیز فوتسال قم؛

وضعیت تیم فردوس ونابودی فوتسال قم!
 ایمان / رضا ملکی

حکایت فوتسال قم حکایت خنده داری است سناریوی 
نوشته شده برای تیم فوتسال فردوس قم درسه ماه گذشته 
نابودی فوتسال قم  این سناریو  وپایان  اتمام است  روبه 
وحذف نام تیم فردوس را از مسابقات لیگ برتر فوتسال 
به چراهای بسیاری که در ذهن  حکایت میکند پاسخ 
دوستداران واقعی فوتسال قم نقش بسته دیگر درمانی 

ندارد.
هیچکدام  وعیدها  و  وعده  و  ایم  رسیده  راه  پایان  به 
رنگ واقعیت به خود نگرفتند. از مصاحبه ها مدیرعامل 
مستعفی گرفته تا درد دلهای مالک باشگاه هیچکدام 
نفعی برای فوتسال قم نداشتند وحالا خبرها میرسد که 
این تیم درآستانه حذف از رقابتها وحضور در دسته دوم 

لیگ فوتسال کشور است.
بسیار متاسفیم که می بینیم دراین استان بزرگ،با این 
همه سرمایه و صنایع متعدد و و بنگاههای  اقتصادی 
عظیم  های  سرمایه  آن  با  سلفچگان  منطقه  بویژه  
وهنگفت،کسی پیدا نمی شود که یار این تیم باشد هزینه 
های میلیاردی که بعضا درجاهائی مصرف میگردد که 
هیچگونه خروجی ندارد برای فوتسال این شهر که جون 

طفلی یتیم میماند هیچونه انگیزه ای برای تزریق منابع 
مالی به آن ندارد.

فرق ما با دیگر استانهای کشور چیست.فرق ما با دیگر 
استانهائی که با نام شهرداری به میدان می آیند وبودجه 

مناسبی برای آنان تزریق میگردد چیست.
دولتی  منابع  به  وصل  که  استانهائی  دیگر  با  ما  فرق 

هستند وبریز وبپاش چند صد میلیاردی دارد چیست.
جواب بازیکنان مظلوم قم راچه کسی باید بدهدجواب 
شهید  استادیوم  در  راکه  فوتسال  عاشق  دوستداران 
از  همواره  نظیرشان  بی  وخروش  جوش  با  حیدریان 
بایستی  می  کسی  چه  را  کردند  می  حمایت  تیمشان 

بدهد.
اعلام کرد که  تیم  این  مالک  زاده  قلی  ماهها قبل  از 
باتوجه به شرایط اقتصادی دیگر توان اداره تیم را ندارم 
اینکه  یا  یا اجازه دهید امتیاز میلیاردی تیم را بفروشم 

درخصوص جذب حامی مالی اقدام کنید.
جلسات متعدد دراستانداری،هیئت فوتبال واداره کل 
ورزش وجوانان هیچگونه تاثیری را تاکنون برای فوتسال 
این  دوم  دسته  به  سقوط  حکم  روزها  وهمین  نداشته 
اما مسئولان می بایست پاسخگوی  تیم امضا میگردد 
مطالبات دوستداران فوتسال قم باشند اشکهای سرازیر 
شده علاقمندان وبازیکنان این تیم همه باید پاسخ داده 
شود هرچند که شاهد تلاش چندماهه مسئولان بوده ایم 
ولی مهم نتیجه و خروجی کار است که تاکنون امیدوار 

کننده نبود است ! 

با معرفی  نفرات برگزیده رقم خورد؛

پایان جشنواره استعدادیابی آزادکاران خردسال قم 

جشنواره استعدادیابی و مسابقات محلات آزادکاران خردسال قم برگزیدگانش 
را شناخت.  جشنواره استعدادیابی و مسابقات محلات ویژه خردسالان در قم 
با رقابت ۱۲۵ کشتی گیر آزاد کار با همکاری سازمان فرهنگی هنری شهرداری 

برگزار شد. براساس این گزارش ،این جشنواره در حالی در رشته آزاد روز جمعه 
۱۰ تیرماه در خانه کشتی برگزار شد که رقابت های کشتی فرنگی آن جمعه 
۱۷ تیرماه به انجام خواهد رسید. ۱۲۵ کشتی گیر خردسال آزاد کار قم در 

قالب ۱۵ تیم در این مسابقات حضور داشتند که در نوع خود یک رکورد حساب 
می شود.

در رقابت های تیمی، تیم باشگاه شهید زین الدین با ۱۹۵ امتیاز اول شد، تیم 
سهمیه آزاد با کسب ۱۲۸ امتیاز به نایب قهرمانی رسید و تیم حضرت زینب 

)س( با ۱۱۸ امتیاز در جایگاه سوم قرار گرفت.
در رقابت های انفرادی به ترتیب زیر عناوین نخست رقم خورد:

وزن ۳۵کیلوگرم: بهزادبابا »ورزشگاه شهیدزین الدین«
وزن۳۸کیلوگرم:  امیرحسین محمدپور »باشگاه شهیدزین الدین«

وزن 4۱کیلوگرم: علی اصغرجعفری »باشگاه شهیدزین الدین«
وزن 44کیلوگرم: علی اکبرزاده »باشگاه شهیدزین الدین«

وزن 4۸کیلوگرم: امیرحسین آقابابایی »باشگاه شهیدزین الدین«
وزن ۵۲کیلوگرم: مهدی جوانبخت »باشگاه یزدان«

وزن ۵۷کیلوگرم: ابوالفضل قبله وی »باشگاه شهیدزین الدین«
وزن6۲کیلوگرم: سیدامیرحسین هاشمی »باشگاه حضرت زینب )س(«

وزن 6۸کیلوگرم: محمدطاهاسورانی »باشگاه حضرت زینب )ص(«
وزن۷۵کیلوگرم: سیدمحمدعلی موسوی »عمران بتن«

وزن ۸۵کیلوگرم: محمدمهدی ایمانی »باشگاه پوریای پهلوان«
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زمزمه های بازگشت مردِ خاکستری

 ناطق نوری لیدر »جریان سوم«؟ 
 »حدس می زنم نظر مقام معظم رهبری آقای ناطق نوری است« ۲۵ سال از این 
جمله ای که مرحوم آیت الله مهدوی کنی گفت تا از این طریق جاده ای برای ریاست 
جمهوری رئیس مجلس پنجم باز شود، می گذرد. سالی که رقابت تمام عیار میان 
جامعه روحانیت مبارز و مجمع روحانیون مبارز به عنوان تقابل سنت و مدرنیته بعد 
از پیروزی انقلاب اسلامی رقم خورد. در طول این دو دهه اتفاقات زیادی رخ داد و 
دست تحولات، آنقدر زمین و زمان سیاست را دگرگون کرد که حالا دیگر هیچ نشانه ای 
از آن روزها باقی نمانده؛ دیگر نه از آن رقابت های پر حرارت خبری هست و نه از آن 
صف کشی حامیان مردمی سیاسیون در خیابان؛ رقابت ها هم معنای دیگری پیدا 
کرده است و حریفان قدیمی امروز رفیقان صمیمی شده اند؛ البته با کمی چاشنی 
عزلت نشینی. علی اکبر ناطق نوری، وزیر دولت میرحسین موسوی و محبوب 
اصولگرایان در دهه ۷۰ یکی از مهمترین بازیگران صحنه سیاست ایران در 4۰ سال 

اخیر است که غبار این تغییرات بر قد و قامتش هویداست.
آغاز عزلت نشینی و دل بریدن از راستی ها

نام علی اکبر ناطق نوری به جامعه روحانیت مبارز گره خورده هر چه باشد او در 
حلقه موسسین این تشکل قرار دارد؛ تشکلی که چندان وفادار به صاحبانش نبود 
و آنها را کنار زد یا دست کم برای ماندنشان روی خوشی نشان  نداد. هرچند اغلب 
افراد، ماجرای دل خوری های ناطق نوری از هم کیشان و هم قطارانش را به سال ۸۸ 
و انتخابات پر حرف و حدیث آن سال مرتبط می دانند اما به نظر می رسد ریشه این 
دل کندن و دل بریدن را باید در 4 سال قبل از آن جستجو کرد؛ همان زمانی که 
تنور نهمین انتخابات ریاست جمهوری حسابی داغ شده بود و اصولگرایان خود را 
برای کارزاری تمام عیار آماده می کردند. همان روزها بود که ناطق نوری »شورای 
هماهنگی نیروهای انقلاب« را با هدف حمایت از »علی لاریجانی« ایجاد کرد تا او را 
به ساختمان خیابان پاستور برساند. تصمیمی که با تک روی های محمود احمدی نژاد 
و طیف همراهان آن روزهای او به سرانجام نرسید و همین موضوع باعث شد تا اولین 
بذر تفرقه در جریان راست کاشته شود. حمایت تمام قد ناطق نوری از لاریجانی در آن 
سال گویی کینه ای را در دل احمدی نژادی ها قرار داد اما برای تلافی آن 4 سال صبر 
کرد؛ تا اینکه در بزنگاه انتخابات ۸۸ و مناظره با میرحسین موسوی آن لحظه موعود 
فرا رسید. احمدی نژاد از همان دقیقه اول توپخانه  اتهاماتش را به سمت هاشمی 
رفسنجانی و علی اکبر ناطق نوری که از حلقه های اولیه اصولگرایان سنتی بودند 
نشانه رفت. هرچند در آن مقطع انتظار می رفت جامعه روحانیت مبارز به حمایت 
از این عضو خود برخیزد و نسبت به تهمت هایی که در برابر چشم میلیون ها نفر آن 
هم از تریبون رسانه ملی مطرح شد واکنشی نشان دهد اما این انتظار هیچگاه پاسخ 
داده نشد. سکوت آن روزها نقطه آغازی برای دور شدن ناطق نوری از خانه همیشگی 

اش»جامعه روحانیت مبارز« بود.
مرد خاکستری انتخابات

پرده نشینی ناطق نوری که بعد از انتخابات ۸۸ از لیست سیاه اصلاح طلبان خارج 
شده بود و حالا لقب »شیخ نور« را گرفته بود تا سال ۹۲ ادامه داشت و وقتی دو جریان 
تصمیم گرفتند با هم هم کاسه شوند تا رقیب مشترک یعنی اصولگرایان رادیکال را کنار 
بزنند، ناطق نوری هم مانند هاشمی رفسنجانی، حسن روحانی و علی لاریجانی و 

رقیب قدیمی اش یعنی خاتمی، به حلقه بازیگردانان انتخابات پیوست.
سال ۹6 هم دوباره سناریو تکرار شد و سران دو جریان کنار هم آمدند با این تفاوت 
که یار کلیدی شان یعنی »هاشمی رفسنجانی« چند ماه قبل از انتخابات دار فانی را 
وداع گفت و نیاز بود تا در میان معتدلین کسی به جای او ایفای نقش کند؛ موضوعی 

که باعث شد همه نگاه ها به سمت ناطق نوری بچرخد.
شوک بعد از 10 سال

مهر ماه ۹۸ بود که خبر حضور ناطق نوری در جلسه روحانیت مبارز منتشر شد. 
خبری که کم مانده بود چشم ها از تعجب بیرون بزند. به هر حال در طول ۱۰ سال 
گذشته هربار که جامعه روحانیت مبارز از ناطق نوری دعوت کرد تا به جلسات برگردد، 
این دعوت از سوی او بی پاسخ مانده بود اما در فاصله چندماهه تا انتخابات مجلس 
یازدهم و در گیروداری که اصولگرایان هنوز به سازوکار وحدت هم نرسیده اند اولین 
شوک از سوی جامعه روحانیت و شخص ناطق نوری به فضای انتخابات وارد شد. 
حضوری که بسیاری را خوشحال کرد و البته بودند آنهایی که ابروهایشان از نگرانی و 
ناراحتی گره خورد. همان ها که از سال ۸4 بنای تقرفه را در جریان اصولگرا گذاشتند 
و پشت پا به بزرگان این جریان زدند. مصباحی مقدم و رضا اکرمی درباره این دعوت 
و این حضور ناطق نوری گفته بودند: با ورود ناطق نوری به جلسه روحانیت مبارز 
بعضی از اعضای آنقدر خوشحال شدند که شعار »یار امام خوش آمد« در زمان حضور 
ناطق نوری در جلسه سردادند. روایت ها اما می گویند فضای آن روز جامعه روحانیت 
تنها حمایت از ناطق نبوده بلکه طیفی از اعضای این تشکل تلاش داشتند تا با فشار 
بر آیت الله موحدی کرمانی مانع حضور ناطق در جلسه جامعه روحانیت شوند، 
تلاشی که به سرانجام نمی رسد. البته این رفت و آمدها و حضور در جلسه جامعه 

روحانیت مبارز چندان دوامی نداشت به همان یک جلسه ختم شد.
بازگشت دوباره یا ادامه پرده نشینی

بعد از ۲ سال از آخرین حضور ناطق نوری در جمع سیاسیون و احزاب، دوباره از 
گوشه و کنار نامش به گوش می رسد. زمزمه هایی که تحلیل هایی از بازگشت دوباره 
او به صحنه سیاست را به دوش می کشد؛ اولین زمزمه ها از بهمن ماه ۱4۰۰ شروع 
شد همان زمانی که خبری درباره جلسه حسن روحانی، خاتمی، باهنر و ناطق 
این  کارگزارن  جزب  مرکزی  شورای  عضو  علیزاده طباطبایی  و  شد  منتشر  نوری 
جلسه را صلاح و مشورتی در راستای ایجاد دولت سایه معرفی کرد. چند ماه بعد از 
آن دورهمی حضور ناطق نوری در مجمع سراسری جامعه اسلامی مهندسین که 

دبیرکل آن محمدرضا باهنر است شرکت کرد.
البته این پایان حرف و حدیث ها نبود و مدتی قبل ماجرای جلسه ولنجک ورد زبان 
رسانه های اصولگرا شد؛ جلسه ای که گفته می شد با حضور روحانی، خاتمی، ناطق 
نوری و سید حسن خمینی در منزل حسن روحانی برگزار شده بود. این زمزمه ها 
آنقدر زیاد شد تا اینکه گمانه زنی ها به سپردن لیدری جریان سوم که می تواند متشکل 
از ائتلاف اصلاح طلبان و اصولگرایان معتدل باشد، در محافل سیاسی تقویت شد؛ 
البته حسین مرعشی دبیرکل حزب کارگزاران صحت این گمانه زنی ها را رد می کند و 
با مطرح کردن اینکه این دیدارها گعده های آخوندی است، به قرن نو می گوید »با 

اطلاع می گویم ناطق نوری آمادگی بازگشت به سیاست را ندارد«.

یک کارشناس روابط بین الملل :

دیدار باقری با ریابکوف به نفع
 منافع مسکو تمام شد 

یک کارشناس روابط بین الملل گفت: روس ها با انتشار خبر دیدار باقری با ریابکوف 
خواستند مانور قدرتی را در مقابل آمریکا و غرب اجرا کنند و نشان دهند تهران بدون 
مشورت با آن ها تصمیمی اتخاذ نخواهد کرد و این کشور همچنان در ماجرای برجام 

قدرتمند و تاثیرگذار است. 
علی بیگدلی در گفت وگو با ایلنا، در تحلیل سفر مذاکره کننده ارشد کشورمان به 
روسیه پس از پایان مذاکرات دوحه و همچنین اعلام این خبر از سوی توئیتر رسمی 
نمایندگی روسیه در سازمان های بین المللی مستقر در وین گفت: این سفر به هیچ 
عنوان جلوه خوبی نداشت و این گونه نشان داد که ما برای کسب تکلیف از روسیه 
این سفر را برنامه ریزی کردیم و نشان از وابستگی تهران به مسکو داشت. همین کار 
را اگر کشوری در قبال آمریکا انجام می داد آن زمان ما به عنوان وابستگی آن کشور به 
واشنگتن تفسیر می کردیم. قطعا این ملاقات و این مذاکره به نفع منافع روسیه بود 
چرا که اینطور وانمود شد که ما باید گزارش مذاکرات دوحه را ابتدا به طرف روسی 

اعلام کنیم تا آن ها تصمیم بگیرند که ایران چه مسیری را طی کند.
با روس ها چه  ایران در مشورت  تیم مذاکره کننده  ببینیم  باید  ادامه داد:  وی 
تصمیمی می گیرد و مذاکرات چه زمانی و در کجا ادامه خواهد یافت. حالا گویی 
تهران در قبال قطعنامه شورای حکام خواسته دیگر مذاکرات در وین برگزار نشود و 
باید ببینیم باز هم مذاکرات چرخشی و در کشورهای مختلف برگزار خواهد شد یا 
خیر؟ وی افزود: روس ها با انتشار این خبر خواستند مانور قدرتی را در مقابل آمریکا و 
غرب اجرا کنند و نشان دهند تهران تصمیم بدون مشورت با آن ها اتخاذ نخواهد کرد 

و این کشور همچنان در ماجرای برجام قدرتمند و تاثیرگذار است.

کارشناس ارشد مسائل بین الملل گفت: حتی اگر مذاکرات برجام شکست 
قطعی بخورد، باز هم باید مذاکره کنند. چون پلن بی و چیزی جز مذاکره 
وجود ندارد. نه ایران و نه آمریکایی ها گزینه ای به جز مذاکره ندارند. ممکن 

است مذاکرات مدتی فریز شود، همانطور که الان در وین فریز شده است.
امیرعلی ابوالفتح تحلیلگر مسائل بین الملل ، در پاسخ به این سوال که بعد 
از پایان مذاکرات احیای برجام در دوحه قطر، جوزپ بورل و تروئیکای اروپایی 
در پیام هایی جداگانه از به نتیجه نرسیدن مذاکرات احیای برجام ناراضی 
بودند تحلیل شما از فضای پیش رو چیست، گفت: طبیعی است وقتی 
مذاکرات نتیجه نداده طرفین همدیگر را مقصر جلوه دهند. غرب )یعنی 
آمریکا و سه کشور اروپایی و اتحادیه اروپا( تلاش می کنند ایران را مانع انجام 
توافق جلوه دهند؛ در مقابل ایران هم تاکید می کند غرب مانع انجام توافق 

بوده بنابراین این رفتارها طبیعی است. 
وی در ادامه گفت: فارغ از بررسی ادعای طرفین، واقعیت امر این است، 
کشوری که تحریم شده ایران و کشوری که تحریم کرده آمریکا است. آمریکا 
باید تحریم ها را بردارد. باید یک پیام به دنیا متبادر کند که اگر ایران تعهدات 
برجامی خود را اجرا کند، از مزایای اقتصادی برجام بهره مند می شود. این بر 
عهده دولت آمریکا است  تا سرمایه گذاران خارجی با ایرانی ها همکاری کنند، 

سرمایه آورده و بهره مندی اقتصادی ایران تامین شود. 

ابوالفتح گفت: دولت آمریکا این کار را انجام نمی دهد و به بهانه های دیگر بر 
تحریم ها می افزاید. برای یک کمپانی خارجی آسیایی یا اروپاییرغبتی وجود 
ندارد با کشوری قرارداد ببندد که هر روز به یک بهانه ای تحریم می شود. به 
خصوص یک بار این اتفاق سرشان آمده است. جایی که ایران به تمام تعهدات 
خود درباره برجام عمل کرده اما دولت آمریکا بی دلیل از برجام بیرون آمد و 

خسارت سنگینی به کمپانی های خارجی زد. 
وی افزود: آن ها مجبور شدند سرمایه های خود را خارج کنند. تعهداتی 
که انجام داده، تاسیساتی که ساخته بودند،  پیش بینی هایی که در حوزه 
تجارت و بازار خودشان کرده بودند را از دست دادند. پس این بر عهده آمریکا 
است. تا الان هم نه اشاره ای کرده و نه رفتاری نشان داده است که تمایلی 
دارد به برجام بازگردد. همه این مواردی که گفته شد، راه را برای رسیدن به 
توافق می بندد. اگر مسئولیت این داستان را به گردن ایران بیاندازند، چیزی 
عوض نمی شود. تا بهرمندی اقتصادی ایران از برجام تایید و تضمین نشود، 
دلیلی ندارد که ایران به تعهداتش بازگردد. ایران همه چیز را به برجام ۲۰۱۵ 
بازگرداند اما اینکه همه اقتصاد ایران به بهانه حقوق بشر زیر تحریم بماند، چه 

فایده و نفعی برای ایران دارد؟ 
بایدن می تواندبا امضا  یک کاغذ به برجام برگردد 

ابوالفتح در پاسخ به این سوال که در مقابل صحبت های طرف اروپایی 

که از نرسیدن به توافق ناراحت بود، دلیل خوش بینی آقای امیرعبداللهیان 
در تماس با امیر قطر که گفت روند مذاکرات برای ما مثبت است چیست، 
گفت:  به همان اندازه که آمریکا ایران را مقصر می داند یا ایران آمریکا را مقصر 
می داند، آمریکایی ها موضع بدبینانه ای نسبت به آینده برجام دارند، برعکس 
ایران موضع خوشبینانه ای نسبت به برجام دارد. از نظر ایران اگر آمریکا اراده 
کند و به برجام برگردد، خیلی راحت است. همانطور که دونالد ترامپ یک 
کاغذ را امضا کرد و از برجام خارج شد، جو بایدن می تواند یک کاغذ را امضا 

کرده و به برجام برگردد. 
وی افزود: سابقه آن هم وجود دارد. آقای بایدن یک کاغذ امضا کرد و آمریکا 
به پیمان پاریس بازگشت.  همین کار را می تواند در مورد ایران انجام دهد. 
ایران چون خوشبین است، فرض را بر آن گذاشته که آمریکایی ها می خواهند 
حسن نیت نشان دهند. یعنی راه وجود دارد و مسیر مسدود نیست. حالا 

اینکه آمریکایی ها این کار را انجام نمی دهند، بحث جداگانه ای است. 
این کارشناس مسائل بین الملل در گفت وگو با ایلنا مطرح کرد: سهم مربوط 
به ایران آماده و حاضر است به تمام تعهدات برجامی خود برمی گردد و نکته 
بعدی آنکه تمام تعهدات ایران درباره برجام قابل راستی آزمایی بوده و آژانس 
متر و ترازوی خود را می آورد و دانه دانه این  تعهدات را متر و وزن کرده و اعلام 
می کند اورانیوم غنی شده اینقدر و تعداد سانتریفیوژ هم به این تعداد است 
و به راحتی می تواند راستی آزمایی کند که ایران به تعهدات خود عمل کرده 

است.  
وی تصریح کرد: بنابراین چون طرف ایرانی توانایی آن را دارد که تعهدات 
برجامی را انجام دهد ابراز خشنودی می کند. اما ۵۰ درصد ماجرا مربوط به 
آمریکایی ها است که مانع می شوند. از این جهت قابل درک است که چرا 
آقای امیرعبداللهیان، حتی آقای ظریف یا آقای روحانی ابراز خشنودی و 
امیدواری می کردند. مثلا آقای روحانی گفت، بازگشت آمریکا به برجام در 
عرض نیم ساعت امکان پذیر است. واقعیت این است که حرف آقای روحانی 

درست است اما آمریکایی ها نمی خواهند این کار را انجام دهند. 
ابوالفتح در پاسخ به این سوال که شکل ادامه مذاکرات را با درخواست هایی 
که هر دو طرف دارند چه طور تحلیل می کنید، گفت: مذاکرات جنگ اراده ها 
بوده و زورآزمایی و کشمکش وجود دارد. به قول معروف دو طرف دارند با 
همدیگر کشتی می گیرند. حالا کدام یک کوتاه بیاید، جا بزند یا تسلیم شود 
را نمی دانیم. اما مذاکرات ادامه دارد. اگر نشست های دوحه نتیجه بخش 
نباشد یک شهر و یک فرمول دیگر انتخاب می شود. حتی اگر مذاکرات برجام 
شکست قطعی بخورد، باز هم باید مذاکره کنند. چون پلن بی و چیزی جز 
مذاکره وجود ندارد. نه ایران و نه آمریکایی ها گزینه ای به جز مذاکره ندارند. 
ممکن است مذاکرات مدتی فریز شود، همانطور که الان در وین فریز شده 
است. اما به یک شهر دیگر رفته و با دستوری دیگر مذاکره می کنند. با این 
امید که این بن بست رفع شود. حالا ممکن است توافق شش ماهه اتفاق 

بیافتد یا ممکن است ده سال طول بکشد.

ابوالفتح تحلیلگر مسائل بین الملل: 

ایران و آمریکا گزینه ای به جز مذاکره ندارند 

فرجی راد دیپلمات پیشین: 

نگذاریم پرونده ایران را مجددا به شورای امنیت بکشانند 
یک دیپلمات پیشین و استاد ژئوپلیتیک گفت: ممکن 
است یک اشتباه محاسباتی در تهران وجود داشته باشد 
که غرب درگیر تحولات مرتبط با جنگ اوکراین و کمبود 
انرژی است و به سمت برخورد با ایران پیش نخواهد رفت 
هرچند این محاسبات بی تاثیر نیست اما غرب حاضر 
است هزینه تصمیم خود برای صدور قطعنامه علیه ایران 

را هم در این شرایط بپذیرد. 
عبدالرضا فرجی راد در گفت وگو با  ایلنا، در ارزیابی دور 
جدید مذاکرات هسته ای در پایتخت قطر برگزار شد و 
نشست روز پنجشنبه شورای امنیت سازمان ملل متحد در 
خصوص قطعنامه ۲۲۳۱ گفت: مذاکرات دوحه با توجه 
به امیدهای نسبی که علیرغم شک و تردیدها چه از طرف 
ایرانی و چه آمریکایی به آن بسته شده بود، بی نتیجه و 
خیلی زود به پایان رسید. این موضوع در داخل و خارج 
سطح  در  چه  عکس العمل ها  و  بود  تاثیرگذار  کشور  از 
اتحادیه اروپا آقای جوزپ بوررل و معاونش آقای مورا و سه 
کشور اروپایی و آمریکا منفی بود که البته درجات متفاوتی 
داشت. E۳ بسیار تندتر واکنش نشان داد، آمریکایی ها 
احتیاط  با  بوررل  اما جوزپ  این چنین  تا حدودی  هم 
بیشتری سخن گفت. در ایران اما تلاش شد تا اعلام کنند 
همچنان امید وجود دارد و مذاکرات ادامه خواهد داشت و 

به دنبال تعیین زمان جدید هستند.
وی ادامه داد: در مجموع می توان گفت که وضعیت 
مناسبی پیش نیامده است برای خروج از این شرایط لازم 
است هرچه سریع تر زمان مذاکرات بعدی در همین دو 
الی سه روزه در همین دوحه مشخص شود تا جوی که به 
وجود آمده از بین برود و طبیعتا دو طرف باید انعطاف هایی 

نشان دهند تا این مذاکرات به سرانجام برسد. چقدر خوب 
است این اتفاق هر چه زودتر و پیش از سفر آقای بایدن به 

منطقه، فلسطین اشغالی و عربستان انجام شود.
مذاکرات برجام پیش از سفر بایدن به منطقه از سر 

گرفته شود
وی افزود: اگر توافق صورت نگیرد احتمال زیادی وجود 
دارد که طرح اسرائیلی موسوم به »ناتوی عربی« مجددا 

در دستور کار قرار بگیرد و آمریکا را هم برای حمایت از 
این طرح مجاب کنند. به یاد دارید که در زمان اعلام خبر 
از سرگیری مذاکرات کشورهایی همچون مصر و اردن با 
اظهارنظرهایی از ملحق شدن به این طرح عقب نشینی 
کرده و اعلام کردند به عضویت طرح ضدایرانی نخواهند 
پیوست. حتی خود آمریکایی ها هم اعلام کردند که به 
دنبال حمایت از طرح ضدایرانی در منطقه خاورمیانه 

نیستند. من فکر می کنم دوباره این تفکر اوج بگیرد به 
ویژه اینکه به تاریخ سفر جو بایدن به منطقه نیز نزدیک 
می شویم و احساس می کنم لابی هایی در این حوزه فعال 
شده اند. این دیپلمات پیشین گفت: عدم نتیجه بخش 
را در جریان  نقطه عطف  بودن مذاکرات در دوحه یک 
مذاکرات مرتبط با برجام ایجاد کرد و آن تشکیل جلسه 
بود که در  امنیت در خصوص قطعنامه ۲۲۳۱  شورای 
جریان آن سخنرانی های تندی علیه ایران صورت گرفت 
و در حال ارسال این پیام به ایران هستند که اگر مذاکرات 
به نتیجه نرسد و با توجه به میزان غنی سازی در ایران 
آژانس، طرف  و خاموش شدن دوربین های فراپادمانی 
غربی به سمت شورای امنیت و قطعنامه حرکت خواهد 
کرد. وی ادامه داد: تصور من این است که نباید اجازه 
دهیم مساله به این نقطه برسد. ممکن است یک اشتباه 
محاسباتی در تهران وجود داشته باشد که غرب درگیر 
تحولات مرتبط با جنگ اوکراین و کمبود انرژی است و 
به سمت برخورد با ایران پیش نخواهد رفت هرچند این 
محاسبات بی تاثیر نیست اما غرب حاضر است هزینه 
تصمیم خود برای صدور قطعنامه علیه ایران را هم در این 
شرایط بپذیرد و این سخت گیری عرصه اقتصاد را بیش از 

پیش برای ما تنگ کند.
فرجی راد افزود: این تنگ شدن عرصه اقتصادی باعث 
که  شد  خواهد  کشور  در  دلار  ارزش  و  تورم  رفتن  بالا 
مشکلاتی را به وجود می آورد. باید یک جمع بندی سریع 
در داخل کشور صورت بگیرد برای اینکه انعطاف صورت 
گرفته و امتیازاتی میان ایران و ایالات متحده رد و بدل شود 

تا از عواقب احتمالی علیه کشورمان جلوگیری شود.

محبعلی کارشناس سیاست خارجی:

فرصت زیادی برای احیای برجام باقی نمانده است
یک کارشناس سیاست خارجی در تحلیل خود از آینده مذاکرات احیای برجام، 
بیان می کند که آینده نسبتا مبهم به نظر می رسد چرا که فرصت زیادی برای احیای 

برجام باقی نمانده است. 
قاسم محبعلی مدیرکل پیشین خاورمیانه وزارت خارجه در گفتگو با »انتخاب« 
درباره دورنمای دستیابی به توافق احیای برجام، بیان کرد: »پیش از آنکه این دور 
از مذاکرات دوحه شروع شود و امیدواری هایی به وجود بیاورد، ظواهر امر نشان 
می داد که مذاکرات به بن بست رسیده بود و چند ماه هم مذاکرات تعطیل شده بود. 
این امیدواری ها هر چند که اندک بود اما با اتفاقاتی که در دوحه افتاد، ظاهرا دیگر 
به یاس تبدیل شده است؛ هم برای طرف های اروپایی و هم شاید برای سایر ناظران 
داخلی ایران. حال بنابر ادعای طرف مقابل، ایران خواسته های خارج از برجام را 

مطرح کرده است و به این ترتیب مذاکرات به شکست برخورده.«
وی اضافه کرد: »آینده نسبتا مبهم به نظر می رسد چرا که فرصت زیادی برای 
احیای برجام باقی نمانده است. همچنین در سپتامبر که احتمالا گزارش بعدی 
آژانس در مورد برنامه هسته ای ایران و اینکه ایران با آژانس همکاری نکرده است، 
به شورای حکام خواهد رفت. شورای حکام ممکن است که قطعنامه جدیدی را 
برای ارجاع پرونده ایران به شورای امنیت صادر کند. بنابراین اوضاع چندان روشن 

نیست و مبهم است. مگر اینکه تصمیماتی گرفته شود که شرایط تغییر کند.«
قاسم محبعلی مدیرکل پیشین خاورمیانه وزارت خارجه در گفتگو با »انتخاب« 
درباره دورنمای دستیابی به توافق احیای برجام، بیان کرد: »پیش از آنکه این دور 
از مذاکرات دوحه شروع شود و امیدواری هایی به وجود بیاورد، ظواهر امر نشان 
می داد که مذاکرات به بن بست رسیده بود و چند ماه هم مذاکرات تعطیل شده بود. 
این امیدواری ها هر چند که اندک بود اما با اتفاقاتی که در دوحه افتاد، ظاهرا دیگر 
به یاس تبدیل شده است؛ هم برای طرف های اروپایی و هم شاید برای سایر ناظران 
داخلی ایران. حال بنابر ادعای طرف مقابل، ایران خواسته های خارج از برجام را 

مطرح کرده است و به این ترتیب مذاکرات به شکست برخورده.«
وی اضافه کرد: »آینده نسبتا مبهم به نظر می رسد چرا که فرصت زیادی برای 
احیای برجام باقی نمانده است. همچنین در سپتامبر که احتمالا گزارش بعدی 

آژانس در مورد برنامه هسته ای ایران و اینکه ایران با آژانس همکاری نکرده است، 
به شورای حکام خواهد رفت. شورای حکام ممکن است که قطعنامه جدیدی را 
برای ارجاع پرونده ایران به شورای امنیت صادر کند. بنابراین اوضاع چندان روشن 

نیست و مبهم است. مگر اینکه تصمیماتی گرفته شود که شرایط تغییر کند.«
وی همچنین در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه تحقق ضمانت هایی که ایران 
خواسته است، از جمله عدم کلید زدن مکانیزم ماشه توسط امریکا و عدم اعمال 
تحریم ها تحت عناوین دیگر، اساسا چه قدر امکان پذیر است، گفت: »آنچه قابل 

به دست آوردن است، همان چارچوب برجام و توافقاتی است که در برجام قبلا 
صورت گرفته است. تصور اینکه امتیازات بیشتری به دست می آید، به باور من تصور 
صحیحی نیست؛ هر چند که ممکن است طرف هایی مثل روسیه باشند که ایران را 
تشویق کنند که خواسته هایش را افزایش دهد تا از این طریق یا توافق صورت نگیرد 
یا توافق به تعویق بیافتد، اما اگر منافع ملی ایران مطرح باشد، از نظر کارشناسی 
به نظر می رسد که امکان احیای توافق و برجام در همان چارچوبی که قبلا توافق 
شده وجود دارد. انتظار بیشتر داشتن به معنای این است که برجام احیا نشود یا 
اینکه مذاکرات جدیدی را باید شروع کرد که برای یک توافق جدید زمان بر است.«

محبعلی در پاسخ به این سوال که آیا ممکن است با توجه به اتهام زنی های غربی 
ها علیه ایران، امریکا به این نتیجه برسد که ایران توافق را نمی خواهد، عنوان کرد: 
»این احتمال وجود دارد. البته بعید است که آنها رسما اعلام کنند ولی طبیعی 
است که با توجه به تحولاتی که احتمال رخ دادنش وجود دارد، یا سراغ مکانیسم 

ماشه بروند یا از طریق آژانس پرونده را به شورای امنیت ارجاع دهند.«
این تحلیلگر مسائل بین الملل ضمن تاکید بر اینکه در هر حال بعید است که 
امریکا به طور رسمی اعلام کند که راه حل دیپلماتیک خاتمه پیدا کرده است، 
افزود: »افزون بر این، وقتی صحبت از راه حل دیپلماتیک می کنند، سایر اقدامات 
دیگر مثل افزایش تحریم ها را هم تشدید خواهد کرد. همانطور که مطلع هستید 
الان بایدن قرار است به منطقه سفر کند و با سران کشورهای عرب و همچنین 
با اسرائیلی ها در ریاض دیدار کند. در این شرایط این اتفاق خوشایندی نیست و 

فرصتی می دهد که ائتلافی علیه ایران شکل گیرد.«
محبعلی در پاسخ به این پرسش که اساسا نجات برجام چه قدر فرصت دارد، 
گفت: »فرصت زیادی باقی نیست. همانطور که اشاره کردم تا سپتامبر یک مقطع 
مهمی است. همچنین از عمر برجام هم کمتر از یک سال باقی مانده است. 
طبیعتا اگر تا ژوئن ۲۰۲۳ برجام احیا نشود، موضوع این توافق و این برنامه منتفی 
اعلام می شود و باید فکر یک توافق جدید را کرد. البته باید توجه داشت که شاید 
جدا از دستورالعمل هایی که از سوی مسئولین صادر می شود، تیم مذاکره کننده 

ایرانی هم از توانایی لازم برای پیشبرد مذاکرات برخوردار نیست.«
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متهمان پرونده کینگ مانی به زودی محاکمه می شوند 
متهمان پرونده رمز ارز"کینگ مانی" به اتهام اخلال در نظام اقتصادی کشور، به زودی در دادگاه محاکمه می شوند.یک 
منبع آگاه در گفتگوی اختصاصی با خبرگزاری صداوسیما با اعلام این خبر؛ افزود: قرار جلب به دادرسی و کیفرخواست 
از سوی شعبه دوم بازپرسی دادسرای جرائم رایانه ای درباره متهمان پرونده رمزارز "کینگ مانی" با عنوان اتهامی اخلال 
در نظام اقتصادی کشور به میزان ۱۰۷ میلیون یورو صادر شده است.وی گفت: با صدور کیفرخواست، پرونده در انتظار 
تعیین وقت رسیدگی دادگاه است.این منبع آگاه افزود: پرونده رمز ارز کینگ مانی بزرگترین پرونده کلاهبرداری در حوزه 
ارز دیجیتال است که در زمره کلاهبرداری سازمان یافته توسط یک شرکت بازاریابی شبکه ای شناخته شده در سطح 
کشور صورت گرفته است.این منبع آگاه همچنین گفت: گردانندگان رمزارز کینگ مانی با ایجاد نوسانات قیمتی به 
صورت ساختگی و غیرواقعی، اشتیاق و رغبت مضاعفی در اعضای شرکت بازاریابی برای سرمایه گذاری ایجاد کردند 
تا آنجا که قیمت هر واحد کینگ مانی در چند ماه به صورت غیر واقعی و تنها در شبکه از 4 یورو به چندین هزار یورو 

افزایش یافت.

شکایت ستاد امر به معروف از شرکت بستنی سازی
بنا به گفته صادق منش مدیرکل حقوقی و امور مجلس ستاد امر به معروف و نهی از منکر، ، پیش از این با انتشار 
یک فیلم تبلیعاتی منافی عفت عمومی و معارض حقوق عامه از سوی شرکت یاد شده، ستاد به جای پیگیری قضایی، 
مدیرعامل این شرکت را دعوت کرده و به او در این باره تذکر لسانی داده بود و نامبرده هم متعهد به جبران و عدم تکرار 
چنین تبلیغات مشتمل بر اهانت به مقام شامخ زن و مروج بی عفتی شده بود.وی افزود: با توجه به تکرار این روند، بر 
خلاف تعهد قبلی مدیرعامل شرکت دومینو، ستاد ناچار به پیگیری موضوع از طریق مرجع قضایی شد تا علاوه بر جبران 

بخشی از صدمات وارد شده به عفت عمومی و حقوق عامه، از تکرار چنین رفتارهایی پیشگیری کند.

کاهش 4 درصدی ذخایر آب سدهای کشور
فیروز قاسم زاده مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور افزود: بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور نشان 
می دهد که ورودی به مخازن در سال آبی جاری ۲۷.۸۳ میلیارد مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه سال آبی 
گذشته 4 درصد افزایش نشان می دهد.وی ادامه داد: میزان پرشدگی سد زاینده رود  در استان اصفهان، سدهای استان 
تهران، سدهای استان خوزستان و سدهای حوضه آبریز دریاچه ارومیه در شرایط فعلی به ترتیب حدود ۲۷ درصد، ۳۳ 

درصد، ۵۵.۳درصد و 64 درصد است.

رتبه خاص پزشک ایرانی در جهان
ناصر سیم فروش، استاد و عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی جایزه ارولوژیست برتر انجمن جهانی 
SIU Distinguished Career Award  را دریافت کرد.بر اساس این گزارش دکتر ناصر سیم فروش، استاد دانشگاه علوم 
پزشکی شهیدبهشتی این جایزه را با حضور بیش از پنج هزار نفر از برترین اورولوژیست های دنیا، در کنگره جهانی ارولوژی 

و در منترال کانادا دریافت خواهد کرد.

رکورد تاریخی اوج بار مصرف برق شکسته شد  
بر اساس اعلام شرکت مدیریت شبکه برق کشور میزان مصرف برق کشور امروز به رقم 6۷ هزار ۳۱۸ مگاوات رسید و یک 
رکورد تاریخی ثبت شد.به گزارش خبرگزاری صداوسیما  در حالی رکورد تاریخ اوج بار مصرف برق روزشنبه ۱۱ تیرماه در 
ساعت ۱6:۱6 به رقم 6۷ هزار 318 مگاوات رسیده است که این آمار در مرداد سال پیش ، 6۷ هزار ۱۲ مگاوات  ثبت شده 

بود . لازم به ذکر است، شبکه برق کشور در حال حاضر پایدار است و برق همه مشترکان مطابق برنامه تامین می شود.

شلیک موتورسوار به امام جماعت مسجدی در اصفهان
براساس اخبار رسیده، حجت الاسلام سید محسن اخوان در ساعات ابتدایی روزشنبه برای اقامه نماز جماعت صبح 
به مسجد بقیة الله)عج( خیابان برازنده اصفهان مراجعه می کند که در هنگام بازگشت، راکب موتورسیکلتی با اسلحه به 
سمت او شلیک کرد که البته خوشبختانه آسیب جدی به این روحانی نرسید.به گزارش ایلنا، در حال حاضر  سید محسن 

اخوان در بیمارستان بستری است و روند درمان خود را طی می کند.

اشتباه سازمان سنجش هنگام برگزاری کنکور تجربی! 
سازمان سنجش در زمان برگزاری آزمون کنکور تجربی اشتباه عجیب را مرتکب شد. به گزارش »تابناک«، به نقل از 
اقتصاد آنلاین، سازمان سنجش در اقدامی عجیب قبل از تمام شدن آزمون کنکور تجربی، لینک دانلود دفترچه سوالات 

عمومی و اختصاصی شماره ۲ را در سایت قرار داد.

واکنش ابطحی به نماز شب خواندن علی باقری
محمدعلی ابطحی، فعال سیاسی اصلاح طلب در توئیتی نوشت:باز جمعه شد. آقای علم الهدای مشهد ما از علی 
باقری تشکر کرده که در قطر هم مثل وین به نتیجه نرسیدند.تشکر کرده از دانشگاه امام صادق که چنین نماز شب 
خوانهایی تربیت کرده.خدا قبول کند نماز شب باقری را. ولی ای کاش کسی می رفت مذاکره که دیپلماسی خوانده بود. 

جانشین فرماند انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری کلاهبرداران میلیاردی
جانشین فرماند انتظامی استان از دستگیری ۳ کلاهبردار سابقه دار به اتهام تاسیس شرکت کاغذی و 

کلاهبرداری از ۱۰۰ نفر از شهروندان به ارزش ۱۰۰ میلیارد ریال در این رابطه خبر داد. 
 سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی شکایت ۱۰۰ نفر از شهروندان مبنی بر اینکه در یک شرکت 
بسته بندی مواد غذایی و عرقیجات در مجموع به میزان ۱۰۰میلیارد ریال سرمایه گذاری و مقرر شده ماهیانه 
بین ۱۰ تا ۱۷ درصد سود مشارکت دریافت کنند اما ۳ نفر مسئول این شرکت با مانور های متقلبانه پس از 
دریافت وجوه، شرکت را تخلیه و متواری شده اند، بلافاصله موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی 

استان قرار گرفت.
وی با بیان اینکه در بررسی های صورت گرفته مشخص شد ۲ تن از متهمان هر کدام دارای ۵ و 4 فقره سابقه 
کیفری هستند، افزود: در ادامه مخفیگاه یکی از متهمان متواری که اهل آذربایجان غربی بود در شیراز و ۲ 
تن دیگر که ساکن استان تهران بودند شناسایی و کارآگاهان با دریافت نیابت قضائی طی عملیاتی غافلگیرانه 
آن ها را دستگیر کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه افراد مذکور در شیراز و تهران نیز 
شرکت های کاغذی تاسیس و از مردم کلاهبرداری می کردند، تصریح کرد: متهمان در مواجهه با شواهد 
موجود به جرم خود اعتراف و شهروندان می توانند در صورت شکایت با شماره تلفن ۲۲۸۲۱-۰۲۵ اداره 

مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی استان تماس بگیرند.
دستگیری232 سارق وخرده فروش مواد مخدر 

جانشین فرمانده انتظامی استان  در ادامه گفت: در اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی ۸۵ نفرسارق و ۱4۷ 
نفر خرده فروش مواد مخدر در قم دستگیر شدند.  سردار اسماعیلی افزود :در راستای پاکسازی مناطق آلوده 
و جرم خیز، رده های تخصصی و اجرایی این فرماندهی، طرح ارتقاء امنیت اجتماعی را در سطح شهرستان 
قم طی ۷۲ ساعت به مرحله اجرا درآوردند. وی ادامه داد: با اجرای این طرح در نقاط جرم خیز، ۸۵ نفرسارق 

و ۱4۷ نفر خرده فروش مواد مخدر دستگیر شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در این رابطه ۱۰ دستگاه خودرو، ۳۳ دستگاه موتورسیکلت 
و ۸۵ مورد سایر سرقت ها کشف شده است همچنین ۳4 دستگاه خودرو و ۲۱ دستگاه موتورسیکلت توقیف و 

بیش از ۱۹ کیلوگرم انواع مواد مخدر و ۱۸ هزار و ۳۵۷ قلم انواع لوازم قاچاق کشف شده است.
 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

کشف بیش از ۶۰ میلیارد ریال کالای قاچاق 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان گفت: با اجرای طرح های مقطعی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز در ورودی جاده های اصلی به استان ، ۱4 دستگاه خودرو قاچاق بر توقیف و انواع کالاهای قاچاق به 

ارزش 6۰ میلیارد ریال کشف شد. 
سرهنگ حسین برزگرظهار داشت: با توجه به سیاست های دولت در خصوص مبارزه با قاچاق و احتکار کالا 
به ویژه اقلام اساسی، ماموران پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان با همکاری سایر رده های 
عملیاتی فرماندهی انتظامی استان در سه ماهه اول سال جاری، تعداد ۱۸۲ دستگاه خودرو توقیف شده که 

از این تعداد ، ۱۵۲ دستگاه خودروی سواری قاچاق بر و ۳۰ دستگاه خودروی سواری سنگین بوده است .
وی افزود: برابر اعلام کارشناسان، ارزش ریالی کل کالاهای توقیف شده، بیش از ۳۷۰ میلیارد ریال بوده که 
۱۱ درصد نسبت به مدت مشابه در سال گذشته افزایش نشان می دهد و نیز ۳6 درصد در خودروهای سنگین 
و ۲۷ درصد در خودروهای سبک و ۲۸ درصد در کل خودروهای توقیف شده ، افزایش دارد. سرهنگ برزگر در 
خصوص دستگیری متهمان نیز ابراز داشت: شاهد افزایش4۲ درصدی نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 

هستیم و کل پرونده های تشکیل شده در این مدت نیز، 44 درصد افزایش داشته است .
 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد:

کشف ۷4 کیلوگرم تریاک در قم 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان از کشف ۷4 کیلو و ۵۰۰ گرم تریاک و دستگیری 

یک نفر قاچاقچی در قم خبر داد. 
سرهنگ حسن هاشم نیا اظهارداشت: با رصد پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم مشخص شد یک نفر 
قاچاقچی مواد مخدر قصد دارد محموله مواد افیونی را با استفاده از یک دستگاه تریلی در پوشش بار قانونی 
رل کاغذ از مبدأ یکی از استان های جنوبی به مقصد آذربایجان شرقی منتقل و از حوزه استحفاظی استان 

قم عبور کند بنابراین موضوع با هماهنگی مقام قضائی استان در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم اعلام داشت: در ادامه با هوشیاری ماموران پلیس مبارزه با مواد 

مخدر استان خودرو مذکور در محور مواصلاتی  "سلفچگان – ساوه" شناسایی، توقیف و متهم دستگیر شد.
سرهنگ هاشم نیا ادامه داد: در بازرسی صورت گرفته از خودروی توقیف شده مقدار ۷4 کیلو و ۵۰۰ گرم 

مواد مخدر از نوع تریاک کشف شد.

توسط منطقه یک شهرداری قم انجام شد؛

پیگیری تملک املاک باقیمانده
 پروژه چهل اختران 

مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: تملک و آزادسازی املاک واقع در طرح 
توسعه امامزادگان چهل اختران و امامزاده موسی مبرقع)ع( با سرعت و طبق قانون 

در حال پیگیری است.
مجید محمدرضاخانی با اشاره به برنامه ریزی ها برای ساماندهی طرح توسعه چهل 
اختران اظهار داشت: تملک و آزادسازی املاک واقع در طرح توسعه امامزادگان 
چهل اختران و امامزاده موسی مبرقع)ع( با سرعت و طبق قانون در حال پیگیری 

است.
وی ادامه داد: در تلاشیم بتوانیم ضمن جلب رضایت شهروندانی که املاکشان 
در محدوده این طرح قرار دارد با رعایت موارد قانونی، املاک واقع در طرح در اسرع 

وقت تملک و آزادسازی شود.
مدیر منطقه یک شهرداری قم با بیان اینکه ابلاغ ها و اخطارهای قانونی در این 
زمینه صادرشده است، ابراز کرد: این ابلاغیه ها به مالکین در حضور مأمورین ابلاغ 

و نیروی انتظامی تحویل داده شده است و روند قانونی پرونده ها در جریان است.
مالکان برای تعیین تکلیف مراجعه کنند

وی با تأکید بر اینکه این اقدامات به منظور تملک کلیه املاک باقیمانده در طرح 
تا پایان سال برنامه ریزی شده است، تصریح کرد: با تملک املاک در این طرح، 

پارکینگ مجموعه چهل اختران به صورت مسطح راه اندازی می شود.
از درآمدهای داخلی  اینکه منابع مالی این طرح  به  با اشاره  محمدرضاخانی 
شهرداری و منابع مشخص شده در سفر ریاست جمهوری به قم به صورت نقد و 
زمین تأمین شده است، افزود: مشکلی بابت پرداخت به مالکان وجود ندارد و اولویت 
پرداخت نقدی به املاکی خواهد بود که سریع تر جهت توافق با شهرداری اقدام 

نمایند.
وی در خاتمه ضمن تشکر از مالکینی که در زمان تملک با شهرداری همکاری 
لازم را داشته اند گفت: امیدواریم با ساماندهی مجموعه زمین ها و املاک اطراف 
امامزادگان چهل اختران و امامزاده موسی مبرقع)ع( شاهد ارتقا کیفی کالبدی 

اطراف حرم مطهر این امامزادگان به عنوان دومین مجموعه زیارتی شهر قم باشیم.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم  خبرداد:

جابجایی 4۹۰ هزار مسافر از پایانه های 
مسافربری قم

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از جابه جایی 4۹۱ هزار و 
۹۲۲ نفر مسافر در سه ماه اول سال جاری از پایانه های این سازمان خبر داد.

سیدرضا حسینی با اشاره به جابه جایی 4۹۱ هزار و ۹۲۲ نفر مسافر در سه ماه 
اول سال جاری از پایانه های این سازمان اظهار داشت: این حجم از جابه جایی ها 
با سرویس دهی ۳۰ هزار و ۳۳۳ دستگاه اتوبوس، مینی بوس و تاکسی برون شهری 

صورت گرفته است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خاطرنشان کرد: حجم 
قابل توجهی از این جابجایی ها در ایام نوروز بوده که امسال بالغ بر ۱۰۰ هزار نفر از 

پایانه های این سازمان جابه جا شدند.
وی با بیان اینکه پایانه های این سازمان همه روزه میزبان مسافرین و زائرانی از 
کشورهای همسایه از قبیل عراق، هند و پاکستان است، تصریح کرد: در سه ماه 

گذشته بالغ بر ۱۹4 هزار نفر از زائران خارجی خدمات این سازمان بهره مند شدند.
حسینی ادامه داد: کلیه پایانه ها به صورت شبانه روزی به مسافرین خدمات رسانی 
کرده و تمام غرف حمل ونقلی و غیر حمل ونقلی در ساعات پیک مسافر در خدمت 

زائرین و مسافرین شهر کریمه اهل بیت )س( هستند.

مدیرکل بازرسی استان قم  خواستارشد :

توجه بیشتر شهرداران مناطق
 به موضوعات فرهنگی و اجتماعی 

مدیرکل بازرسی استان قم از پیشرفت فیزیکی پروژه فرهنگی ورزشی شهدای 
مدافع سلامت منطقه سه شهرداری بازدید کرد.

حجت الاسلام والمسلمین طالبی به همراه هیئت همراه در ادامه بازدید دوره ای از 
محلات محروم و محلات دارای آسیب پذیری بالا در خصوص موضوعات فرهنگی، 
با حضور در بوستان امام حسن مجتبی)ع(، ضمن ادای احترام به شهید گمنام 
مدفون در این بوستان، از مجموعه فرهنگی ورزشی شهدای مدافع سلامت منطقه 
سه شهرداری قم بازدید کرد. مهرداد روحانی وزیری مدیر منطقه سه شهرداری قم در 
این بازدید گزارشی از اقدامات این منطقه شهری ارائه کرد. مدیرکل بازرسی استان 
قم در این بازدید با اشاره به اهمیت افزایش فعالیت های و زیرساخت های فرهنگی و 
ورزشی، بر لزوم این فعالیت ها با محتوا و مضامین اسلامی و غنی سازی اوقات فراغت 
شهروندان به ویژه نوجوانان و جوانان تأکید کرد و خواستار توجه بیشتر شهرداری 

مناطق به موضوعات فرهنگی و اجتماعی شد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

یادواره شهدای شهرداری قم برگزار می شود
یادواره  سومین  برگزاری  از  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مدیرکل   

شهدای شهرداری قم همزمان با ۱4 تیرماه روز ملی شهرداری ها خبر داد.
داشت:  اظهار  شهرداری ها  ملی  روز  تیرماه  به ۱4  بااشاره  کلانترزاده  مهدی 
شهرداری قم همزمان با این روز ملی، سومین یادواره شهدای شهرداری را برگزار 
می کند. وی با بیان اینکه این مراسم به منظور یادبود شهدا و تکریم ۷۹۲ عضو 
خانواده ایثارگری شهرداری قم برگزار می شود، ابراز کرد: در این مراسم همچنین 
آیین رونمایی از سردیس شهید حسین مولوی به عنوان مسئول روابط عمومی 
شهرداری نیز برگزار خواهد شد. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم 
ادامه داد: این یادواره در روز سه شنبه از ساعت ۱۱ الی ۱۳ در بلوار امام موسی صدر، 

مرکز همایش های شهرداری قم برگزار می شود.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد:

ارسال ۲5۰۰ تخته پتو به منطقه 
زلزله زده هرمزگان 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم با اشاره به زلزله بامداد روزشنبه در استان 
هرمزگان گفت: در این راستا دو هزار و ۵۰۰ تخته پتو از قم به منطقه زلزله زده ارسال 
شد. محمد رضا بهرامی دراین زمینه اظهار داشت: در پی  وقوع زلزله 6.۱ ریشتری در 
استان هرمزگان و دستور سازمان امداد ونجات جمعیت هلال احمر، صبح روزشنبه 
تعداد دو هزار و ۵۰۰ تخته پتو جهت حادثه  دیدگان زلزله زده استان هرمزگان ارسال 
شد.  وی افزود:همچنین کلیه نیروهای امدادی  و تیم های عملیاتی امداد ونجات 
استان قم در حالت آماده باش قرار دارند که در صورت لزوم به مناطق زلزله زده اعزام 
شوند.  وقوع زلزله های شدید 6.۱ و 6.۳ ریشتری بامداد روزشنبه در درعمق ۱۰ 
کیلومتری حوالی بند خمیر  استان هرمزگان بوده و جزایر قشم و  کیش را نیزتحت تاثیر 
قرار داده است. این زلزله به همراه ده ها پس لرزه در روستاهای بندرخمیر علاوه بر 
خسارت به واحدهای مسکونی تاکنون پنج کشته و ۳۹ زخمی برجای گذاشته است.

 
روابط عمومی شهرداری قم اعلام کرد:

تمام بوستان های بانوان شنبه ها
 تا ظهر تعطیل است

بوستان های بانوان همه روزه از ساعت 6:۳۰ صبح بازگشایی شده و هم زمان با 
اذان مغرب تعطیل می شود که شنبه ها به علت فعالیت های عمرانی تا ظهر تعطیل 

خواهند بود.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، ، با توجه به لزوم هماهنگی و ایجاد وحدت 
رویه در کلیه بوستان های بانوان در سطح شهر و پیشگیری از وقوع مشکلات، 
بوستان های بانوان همه روزه از ساعت 6:۳۰ صبح بازگشایی شده و هم زمان با اذان 

مغرب تعطیل می شود.
در این راستا روزهای شنبه هر هفته به علت انجام فعالیت های عمرانی و اموری 
که نیاز به حضور و تردد آقایان دارد، این  بوستان ها تا ساعت ۱۲:۳۰ ظهر تعطیل 

خواهد بود.

استاندار قم با انتقاد از عدم پاسخگویی و پیگیر کار مردم بودن شماری از مدیران 
دولتی گفت: مراجعات مردم به ادارات و گفت وگوی رو در رو با آنان حاکی از این 
است که شهروندان در مجموع از سطح پاسخگویی، شفاف سازی و کار راه اندازی 

مدیران ناراضی هستند.
به گزارش ندای قم به نقل از ایرنا ،سیدمحمدتقی شاهچراغی روز شنبه در 
جلسه شورای اداری در سالن کرامت استانداری قم، افزود: کار مردم در ادارات 
دولتی و دستگاه های خدمات رسان به کُندی پیش می رود؛ این وضعیت از دو 
حالت خارج نیست یا مدیران از وضع کنونی باخبر هستند و کاری نمی کنند و یا 
نسبت به آن سهل انگار و بی توجه هستند که لازم است سازمان بازرسی با قدرت 

به این معضل آزاردهنده ورود کند.
کم کاری دستگاه های اجرایی حادثه آتش سوزی واحد تولیدی

وی همچنین با اشاره به حادثه آتش سوزی یک واحد تولیدی در شهرک صنعتی 
شکوهیه و فوت هفت نفر و مرگ دو کودک خردسال براثر حمله سگ های ولگرد 
در منطقه دامشهر طی چند روز گذشته،بیان کرد: در هر دو این حادثه می توان 
ردپای کم کاری دستگاه های اجرایی را احساس کرد و افراد مقصر باید پاسخگو 

باشند.
وی در ادامه با اشاره به برگزاری دومین کنگره ملی  شهدای استان عنوان کرد: 
همه دستگاه های اجرایی لازم است رسالت های خود را در قبال این کنگره انجام 

بدهند.
شاهچراغی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به پیش بینی حضور 
میلیونی زائران اربعین حسینی  در قم، ادامه داد: تمام معاونان استاندار و مدیران 
کل در خصوص خدمات رسانی مطلوب به زائران اربعین و سایر مناسبت های ملی 
و مذهبی باید پاسخگوی فرماندار به عنوان فرمانده میدانی این مناسبت ها باشند.
وی اضافه کرد: لازم است از همین امروز نسبت به تامین و افزایش زیرساخت های 

اقامتی، ناوگان عمومی و سایر مباحث برنامه ریزی و اقدامات لازم صورت گیرد.
وی با اشاره به مشکلات تامین آب و برق در کشور، تصریح کرد: در این شرایط 
لازم است تا اصل صرفه جویی و مصرف بهینه بعنوان یک فرهنگ و اولویت مهم 
در دستور کار مردم و مسئولان قرار گیرد؛ اگر مصرف ادارات، بخش صنعت و 
کشاورزی و خانگی به خوبی مدیریت نشود افزایش سطح تامین نمی تواند مشکل 

کمبود آب و برق را بصورت ریشه ای حل کند.
وضعیت حجاب در برخی ادارات و فضاهای عمومی رضایت بخش نیست

شاهچراغی با اشاره به مشکل افت کیفیت آب قم، گفت: اگر در طول سال 
نسبت به مدیریت بهینه و صرفه جویی آب توجهات لازم صورت بگیرد در فصل 

تابستان نیازی به استفاده از آب شور چاه های استان نمی شود.
استاندارقم با تاکید برضرورت استفاده از پساب در بخش صنعت تاکید کرد: 
اگر وضعیت کنونی کم آبی و خشکسالی در قم ادامه یابد طی سال های آینده با 

چالش های جدی در تامین آب مصرفی مردم روبه رو خواهیم شد.
شاهچراغی مساله عفاف و حجاب را مورد توجه قرار داد و گفت: دشمنان و 
جهان استکبار تلاش و هزینه بسیار زیادی را برای تغییر چهره قم و به حاشیه راندن 
ظرفیت های کم نظیر این استان به کار بسته است؛ هم اکنون وضعیت عفاف و 

حجاب در برخی نهادهای دولتی و فضاهای عمومی رضایت بخش نیست.

استاندار قم در جلسه شورای اداری مطرح کرد: 

نارضایتی مردم از سطح پاسخگوی و عملکرد ادارات

  جوانی جمعیت ایران در سرازیری پیری!  

طرح: محمدعلی رجبی

گفت:  قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس 
دسترسی مردم این استان به کالاهای اساسی 
مورد نیازشان با بهره گیری از شبکه های منسجم 

و گسترده توزیع تسهیل می شود. 
گویی  و  گفت  در  حاجی رضا   رضا  محمد 
مسئولیت  بازار،  تنظیم  :درحوزه  اظهارداشت 
تامین وتوزیع کالاهای اساسی برعهده سازمان 
جهاد کشاورزی قرار دارد و در این خصوص همه 
شدن  هرچه آسان تر  برای  را  خود  ظرفیت های 
کار  به  نظرشان  مورد  اقلام  به  مردم  دسترسی 

گرفته ایم.
وی افزود: در حوزه تامین کالاهای اساسی هم 
برای بخش خانوار و هم صنف و صنعت، تلاش 
می کنیم تا نیازهای موجود به خوبی تامین شود 
و در بخش توزیع نیز با بهره گیری از شبکه ای 
نظام مند به دنبال راحتی هرچه بیشتر مردم در 
تهیه کالاها و موفقیت در اجرای این برنامه کاری 

مستمر هستیم.
کالاهای  توزیع  و  تامین  کار  داد:  ادامه  وی 
اساسی در استان قم که حدود یک میلیون و 4۰۰ 

هزار نفر جمعیت دارد و علاوه بر آن در طول سال 
پذیرای جمعیت میلیونی زائران است، نیازمند 
استفاده از همه ظرفیت های موجود است و ما 
در این بخش از امکانات استانی و ملی به خوبی 

استفاده می کنیم.
حاجی رضا گفت: درحوزه نظارت و بازرسی بر 
نحوه توزیع کالاهای اساسی در سطح استان نیز 
طی ماه های اخیر سازمان جهاد کشاورزی قم 
حضور پررنگی داشته است و اکنون بسیاری از 
بازرسان این سازمان به صورت میدانی و مستمر 
بر جریان توزیع و عرضه اقلام مورد نیاز مردم در 

بازار استان نظارت می کنند.
و  آرد  بخش  رابطه  همین  در  کرد:  تاکید  وی 
نان به صورت ویژه مورد توجه بازرسان سازمان 
جهاد کشاورزی قم و سایر دستگاه های مرتبط با 
موضوع تنظیم بازار قرار گرفته است و با هرگونه 
برخورد  قانون  اساس  بر  حوزه  این  در  تخلف 

می شود.
فعالیت  نحو  بر  نظارت  کار  داد:  ادامه  وی 
آرد استان،  توزیع کنندگان  تولید  کارخانه های 

آرد و همچنین نانوایی های فعال در قم به صورت 
تمام وقت در جریان است تا دسترسی مردم به 
این محصول راهبردی بیش ازپیش تسهیل شود.

رییس سازمان جهاد کشاورزی قم با اشاره به 
این که در زمینه نظارت بر نحوه کالاهای اساسی 
به صورت ویژه از ظرفیت های مردمی استفاده 
می کنیم، گفت: در راستای رصد هرچه دقیق تر 
بازار محصولات کشاورزی در استان درکنار حضور 
بازرسان ویژه از ظرفیت  نظارت مردمی در قالب 
تشکل های  سایر  و  بسیج  جهادی،  گروه های 
استفاده  عرصه،   این  در  فعالیت  به  علاقه مند 
تقسیم بندی های  به  اشاره  با  وی  شد.  خواهد 
صورت گرفته برای نظارت مناسب بر بازار استان 
بر اساس پهنه بندی های مدیریت شهری، بیان 
داشت: درجریان این نظارت ها به دنبال تسهیل 
بسترهای مورد نیاز برای تامین هرچه مطلوب تر 
محصولات غذایی مورد نیاز مردم به خصوص در 
رابطه با کالاهایی همچون نان، برنج، گوشت، 
مرغ، تخم مرغ، شکر و سایر محصولات راهبردی 

هستیم.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 

شبکه های منسجم توزیع کالاهای اساسی ایجاد می شود

فرماندار قم با اشاره به اجرایی شدن جمع آوری ریل های متروکه حدفاصل 
ایستگاه جمکران، گفت: زمین های احصا شده  تا  راه آهن  ایستگاه مرکزی 
در اختیار شهرداری قرار خواهد گرفت و بعد از تفکیک، فضای سبز و دیگر 

کاربری های خدماتی برای آن تعریف شده و در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
عباس ذاکریان با اشاره به اینکه در سال های گذشته مقداری از ریل های درون 
شهر به صورت متروکه درآمده و بیش از ۱۰ سال هیچ قطاری از آن ها عبور نکرده 
است، اظهار کرد: یکی از مطالبات دیرینه مردم قم، جمع آوری این ریل ها بود که 

مشکلات اجتماعی فرهنگی و عمرانی قابل توجهی را ایجاد کرده بود.
وی ادامه داد: یکی از مصوبات سفر اخیر رئیس جمهور به قم این بود که دو 
ریل متروکه درون شهری در حاشیه بلوار امام رضا)ع( به طول هشت کیلومتر و 
دیگری از ایستگاه مرکزی تا ایستگاه جمکران به طول هفت کیلومتر جمع آوری 
و زمین آن تحویل شهرداری شود. فرماندار قم با بیان اینکه همچنین ۸۰ هکتار 
از زمین های پردیسان برای پاسخگویی به مالکین و معارضین به شهرداری واگذار 
می شود گفت: اجرایی شدن این تصمیم هماهنگی ها و فراهم کردن مقدمات 

توسط دستگاه های مختلف ازجمله راه آهن، شهرداری و … را نیاز داشت که 
بیش از دو ماه پیش ریل های حاشیه بلوار امام رضا)ع( توسط راه آهن به صورت 
کامل جمع آوری شد و اقدامات لازم برای جمع آوری خط دوم از ایستگاه مرکزی 
تا ایستگاه جمکران نیز آغاز شد. وی ابراز کرد: خط دوم نیز به همت شهرداری، 
ادامه  و در  انجام است  از پشت مصلی قم در حال  بنیاد مسکن  و  راهداری 
شهرداری در حال انعقاد قرارداد با پیمانکار بوده تا این کار با سرعت بیشتری 
ادامه یابد. ذاکریان با اشاره به اینکه فاز اول حدفاصل پشت مصلی تا میدان سپاه 
در حال انجام است، گفت: حجم عملیات خاک برداری در این منطقه زیاد است 
و ارتفاع خاک در برخی نقاط تا پنج متر هم می رسد که با تلاش صورت گرفته 

امیدواریم ظرف چند ماه آینده کاملًا جمع آوری شود.
فرماندار قم با تأکید بر اینکه زمین های احصا شده نیز در اختیار شهرداری قرار 
خواهد گرفت، خاطرنشان کرد: این اراضی بعد از تفکیک، فضای سبز و دیگر 
کاربری های خدماتی برای آن تعریف خواهد شد و در اختیار مردم قرار خواهد 

گرفت که در این زمینه نیز مشاور بررسی های لازم را انجام خواهد داد.

فرماندار قم  :

فضای سبز و کاربری های خدماتی جایگزین ریل های متروکه می شود

قم  استانداری  زائرین  امور  هماهنگی  معاون 
گفت: با مدیریت نسبی بیماری کرونا پیش بینی 
می شود در اربعین امسال شاهد حضور میلیونی 
مردم  همچنین  و  افغانستانی  پاکستانی،  زائران 
و  رفت  مسیر  در  قم  در  کشور  مختلف  شهرهای 

برگشت به کشور عراق باشیم.

شورای  جلسه  در  شنبه  روز  مقیمی  ابوالقاسم 
اداری در سالن کرامت استانداری قم،  با بیان اینکه 
توسعه امر زیارت آورده قابل توجهی در معیشت و 
اقتصاد استان برجا خواهد گذاشت، ابراز داشت: 
یکی از پیش زمینه های مهم در توسعه فرهنگ 
های  دستگاه  تمام  بودن  کار  پای  قم،  در  زیارت 

اجرایی و خدماتی است.
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم ادامه 
مدیریت  مجموعه  درخواست  و  نظر  طبق  داد: 
مسوولیت  و  میدان  فرمانده  پس  این  از  استان، 
توسعه  و  استقبال  به  مربوط  مباحث  هماهنگی 

فرهنگ زیارت به فرماندار قم سپرده شده است.

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم:

توسعه زیارت آورده قابل توجهی برای قم خواهد داشت 


